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ACTA PLE NÚM. 13/07 
 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 29 DE NOVEMBRE 
DE  2007 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 29 DE NOVEMBRE DE 2007 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia 29 de novembre de dos mil set, es reuneixen a la sala de sessions d'aquest 
Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes legalment 
establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a continuació es 
relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la Presidència del 
senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
ASSISTENTS 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr.   Sergio Fernández Mesa 
Sra. Rocio García Pérez 
Sr.   Jordi Parayre Soguero 
Sra. Montserrat Pérez Lancho 
 
 
Regidors/es 
 
Sr.   Victor Manuel Alcañiz Losa  
Sra.  Adela Artero Lozano  
Sr.   Nèstor Artís  i Villena  
Sra.  Emilia Briones Matamales 
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Sr.   Darío Castro González 
Sr.   Manuel Ceballos Morillo 
Sra.  Susana Cordero Rojas 
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  Mª Isabel Espinosa Fernández  
Sra.  Ana Pilar Fernández Masía  
Sr.   Arnau Funes Romero  
Sr.   Jordi García Guitart  
Sra.  Iolanda Llambrich  i  Serrano  
Sra.  Aurora Mendo Sánchez 
Sr.   Francesc Molina i  Núñez  
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sr.   José Manuel Parrado Cascajosa  
Sra.  Joana Piñero Romera  
Sr.   José Miguel de Yzaguirre Morer 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
 
 

I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 12/07, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 25 d’octubre d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
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 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que els decrets 2.2, 2.4, 2.10 i 2.11, fan referència a la 
constitució dels Consells Comunitaris, i el decret 2.3 fa referència als canvis 
que hi ha hagut en el Grup d’Iniciativa i, per tant, això implica la modificació 
dels seus membres en les Comissions Informatives Municipals. 
 
 A continuació pren la paraula la senyora Montserrat Pérez Lancho, 
Regidora-Delegada de l’Àrea d’Administració Pública i Interior, per manifestar 
que, la resta de decrets són contractacions de personal que s’han fet per cobrir 
vacants o substitucions mitjançant raons d’urgència perquè, tot i tenint llistes 
de preferència, ningú ha acceptat la feina, o bé, perquè no hi havia marge de 
temps per posar en marxa una convocatòria per establir aquest ordre de 
preferència.   
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 6173/07 de data 24 d’octubre.  
 
 “Vista la necessitat de cobrir la plaça d’Assistent/a Infantil, de 
l’empleada d’aquest Ajuntament, senyora Sandra Farras Lorenzo, en situació 
d’incapacitat temporal, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Atès que cap candidata inclosa en les diferents convocatòries per 
cobrir temporalment absències o vacants d’Educador/es Infantils i 
d’Assistent/a Infantil amb la titulació requerida, de les Escoles Bressol 
Municipals ha acceptat l’oferta de treball, es fa necessari recórrer a la bossa de 
treball d’Assistents/es Infantils. 
 
  Atès que la senyora Sandra Cuadra Rodríguez té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques,  
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423C0 1310000 de Personal laboral eventual/Escoles 
Bressol. 
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 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
  Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007,   
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència d’Assistent Infantil, a l’Escola Bressol Linda Vista. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial en jornada continuada de la senyora  Sandra Cuadra Rodriguez en 
qualitat d’Assistenta Infantil, perquè substitueixi a la senyora Sandra Farras 
Lorenzo, amb efectes 11 d’octubre de 2007 i fins la seva reincorporació, i en 
tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008,  o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball 
d’Assistent/a Infantil, de l’Escola Bressol Linda Vista, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 11 
d’octubre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92. 
 
 Sisè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la seva 
Cap, al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Setè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.2.- Decret núm. 6203/07 de data 25 d’octubre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 30 de juny de 1994, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Comunitari de Serveis 
Socials de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació de 
caràcter permanent i competències de caire informatiu però no resolutiu, creat 
en conformitat amb el que disposaven llavors els articles 59 i 60 de la Llei 
8/87, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya.  
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el dia  16 de juny de 2007,  es fa necessari procedir, en compliment de l'article 
5 del Reglament Orgànic del Consell Comunitari de Serveis Socials, a la 
renovació dels membres del Ple del Consell. 
 
 Atès que segons disposa l'article 7 de l'esmentat Reglament Orgànic, 
els membres del Ple del Consell representatius dels Grups Polítics Municipals i 
de les Entitats del sector, seran nomenats per l'Alcalde, mitjançant l'oportú 
decret, a proposta de les esmentades Entitats. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que juntament amb aquesta 
Alcaldia com a president nat del Consell Comunitari de Serveis Socials de 
Cornellà de Llobregat, integren el Ple d’aquest, d’acord amb el detall següent: 
 
1. VICE-PRESIDENTA 
 
Regidora senyora Enriqueta Pardo Lanuza 
 
2. VOCALS 
 
2.1. Per part dels Grups Polítics Municipals: 
 

• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals 
(PSC-PM)         
Titular: Senyora Mercedes Gómez Díez   

  
• Per part del Partit Popular (PP)   

Titular: Senyora M. Isabel Espinosa Fernández    
 

• Per part  d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 
(ICV-EPM  

 Titular: Senyora Margarita Cobos Caballero    
 Suplent: Senyora M. Dolores Vique Ginés    
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• Per part de Convergència i Unió (CiU) 

Titular: Senyor Santiago Bellido Suárez    
Suplent: Senyor Carlos Navarro Ortiz    

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
Titular: Senyor Manel Montserrat Martínez   

 
2.2. Per part de les Entitats Ciutadanes: 
 

• AFA BAIX LLOBREGAT (Associació Familiars d’Alzheimer Baix 
Llobregat) 
Titular: Senyora Montserrat Torres Moragas 
Suplent: Senyora  Antonia González Castilla 
Suplent: Senyora Clara Abellán Matas 

 
• PREVENCIÓN ASISTENCIA Y SEGUIMIENTO, S.L. (MANCOMUITAT 

FONTSANTA) 
Titular: Senyora Begoña de Irala 
Suplent: Senyora Pilar Ripoll Balagué 

 
• ASSOCIACIÓ DE VEÏNS LA GAVARRA 

Titular: Senyora Antonia Muñoz Campaña 
Suplent: Senyora Montserrat Descarrega Pentinat 
Suplent: Senyora Sonia Cervelló Segovia 

 
• COMISSIONS OBRERES BAIX LLOBREGAT (CCOO) 

Titular: Senyor Benigno Martínez Ojeda 
 

• ASSOCIACIÓ ACCIÓ SOLIDÀRIA CONTRA L’ATUR 
Titular:   Senyor Oriol Romances Vidal 

 
• ASSOCIACIÓ FAMILIARS SALUT MENTAL BAIX LLOBREGAT 

Titular: Senyor Jaume Vidal Forns 
Suplent: Senyora Maria Teresa Roman 
Suplent: Senyora Maria Rosa Alcalà 

 
• FEDERACIÓ D’ASSOCIACIÓ DE VEÏNS DE CORNELLÀ  (FAVCO) 

Titular: Senyora Concepción Velarde Cidoncha 
Suplent: Senyora Bárbara Isla Gil 
Suplent: Senyora Antonia Muñoz Campaña 

 
• APRODICO 

Titular: Senyor Felipe Mata García 
Suplent: Senyor Saturnino Olalla Encinas 
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• UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS BAIX LLOBREGAT (UGT) 
Titular: Senyor Baltasar Santos Fernández 
Suplent: Senyora Pilar Pozo Lorenzo 

 
• ASSOCIACIÓ D’ALCOHOLICS REHAGILITATS (ASALRE) 

Titular: Senyor José Díaz Lara 
Suplent: Senyor Carlos Montilla López 
Suplent: Senyor Víctor Blanco Durán 
 

• CREU ROJA A CORNELLÀ DE LLOBREGAT 
Titular:  Senyor Antonio Manuel Alba Muñoz 
Suplent: Senyora Consol Martínez Rodríguez 

 
• COORDINADORA CONTRA LA MARGINACIÓ 

Titular: Senyora Manuela Díaz Andrade 
Suplent: Senyora Manola García Carrascón 
Suplent: Senyors Alfons Cuxart 

 
 Segon.- Designar al senyor José Lucena Gómez, Cap del 
Departament Administratiu del Departament de Salut Pública, Consum i 
Benestar Social, com a Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de 
Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest càrrec per l’article 
11 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Tercer.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Salut 
Pública, Consum i Benestar Social, així com a les persones interessades, als 
efectes escaients. 
 
 Quart.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució, en 
la primera sessió ordinària que es convoqui, en compliment amb del que 
preveu l'article 22 del ROM, en concordança amb l’article 38, del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.3.- Decret núm. 6337/07 de data 2 de novembre. 
 
 “Vist el Decret 4110/2007, dictat per aquesta Alcaldia el dia 5 de 
juliol, pel qual es nomenen els Presidents delegats de les Comissions 
Informatives de caràcter permanent, i s’adscrivien a elles els Vocals 
corresponents, així com l’escrit presentat pel Portaveu del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), pel 
qual es demana el canvi de representants d’aquest Grup  en les Comissions 
Informatives de caràcter permanent, com a conseqüència del cessament, el 
passat mes de setembre, de la Regidora senyora M. Carmen Romero López. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret 4110/2007, dictat per aquesta Alcaldia 
el dia 5 de juliol, pel qual s’adscrivia a diversos Regidors i Regidores a les 
diferents Comissions Informatives municipals, deixant sense efecte els 
nomenaments efectuats el seu dia relatius a la representació del Grup Polític 
d’Iniciativa per Catalunya Verds--Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), a 
les Comissions Informatives que a continuació es relacionen,  adscrivint en el 
seu lloc, als Regidors i Regidores que es citen: 
 
 
 
COMISSIÓ INFORMATIVA 
 
 

 
REGIDOR/REGIDORA 
TITULAR 

 

 
REGIDOR/REGIDORA 
SUPLENT 

 
ADMINISTRACIÓ PÚBLICA I INTERIOR

 
Elisa Corral Lozano 

 
Arnau Funes Romero

 
ECONOMIA I SOCIETAT 

 
Arnau Funes Romero 

 
Elisa Corral Lozano 

 
POLÍTIQUES D’ESPAI PÚBLIC I MEDI 
AMBIENT 

 
Elisa Corral Lozano 

 
Arnau Funes Romero

 
ACCIÓ TERRITORIAL I HABITATGE 

 
Elisa Corral Lozano 

 
Arnau Funes Romero

 
POLÍTIQUES DE CIUTADANIA 

 
Arnau Funes Romero 

 
Elisa Corral Lozano 

 
PATRIMONI ARQUITECTÒNIC I 
HISTÒRIC-ARTÍSTIC 

 
Arnau Funes Romero 

 
Elisa Corral Lozano 

 
 
 Segon.-  Comunicar aquesta resolució als Presidents i Presidentes  i 
als Regidors i Regidores afectats, així com als Secretaris i Secretàries  de les 
esmentades Comissions, pel seu coneixement i efectes. 
 
 Tercer.- Donar compte al Ple d’aquesta resolució, en la pròxima 
sessió que tingui lloc.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 6338/07 de data 2 de novembre. 
  
 
 “Mitjançant Decret dictat el dia 25 d’octubre de 2007 amb el 
número 6203/2007 i com a conseqüència de la nova organització derivada de 
la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que varen tenir lloc el dia 27 
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de maig de 2007, aquesta Alcaldia va designar els membres integrants del Ple 
del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’escrit presentat pel Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), en data 26 
d’octubre,  en el qual demana el canvi de la representant titular del seu Grup 
Polític en l’esmentat Consell, com a conseqüència del cessament, el passat 
mes de setembre, de la Regidora senyora M. Carmen Romero López. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6203/2007, de 25 
d’octubre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell  
Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de Llobregat,  en el sentit següent: 
 

• Deixar sense efecte el nomenament de la senyora Margarita Cobos 
Caballero, com a titular en el Ple d’aquest Consell i nomenar en el 
seu lloc a la senyora Assumpta Lecha Millet. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al Departament de Salut Pública, 
Consum i Benestar Social d’aquest Ajuntament, així com al President, Vice-
presidenta i Secretari del Consell Comunitari de Serveis Socials de Cornellà de 
Llobregat i a les persones interessades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.5.- Decret núm. 6356/07 de data 2 de novembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleada 
d’aquest Ajuntament, senyora Sonia Moreno Ayoma, que ocupa una plaça 
d’Educador/a, als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola 
d’Educació Especial Virolai. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el normal funcionament del servei, i les 
dificultats per poder disposar de candidats interessats en assolir aquestes 
funcions, es fa necessari recórrer  a la revisió dels currículums 
d’Educadors/es. 
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 Atès que la senyora Raquel Palomares Ramos té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques. 
 
 Atès que la persona proposada ha manifestat la seva disponibilitat i 
acceptació a la proposta de contractació que se li ha realitzat.  
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423D0 1310000 de Personal laboral eventual/Escola 
Educació Especial. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m’han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07 de data 18 de juny de 2007, 
 

HE RESOLT   
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació d’un/una 
Educador/a d’Educació Especial per cobrir la incapacitat temporal de la 
senyora Sonia Moreno Ayoma, a l’Escola d’Educació Especial Virolai. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Raquel Palomares Ramos, en qualitat d’Educadora, perquè cobreixi la 
incapacitat temporal de la titular del lloc de treball senyora Sonia Moreno 
Ayoma, amb efectes 16 d’octubre de 2007 i fins la seva reincorporació o s’hagi 
de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament 
del Personal al Servei de les Entitats Locals aplicables a aquesta modalitat 
contractual, i en tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Educador/a de l’Escola d’Educació Especial Virolai, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
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 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Sisè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 16 
d’octubre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.6.- Decret núm. 6653/07 de data 15 de novembre. 
  
 “Vista la necessitat de cobrir el servei de Professor de Música, en 
l’especialitat de llenguatge musical i piano, com a conseqüència de 
l’excedència voluntària presentada pel senyor Carles Mas de Xaxars i Jurnet, 
als efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Municipal de 
Música. 
 
 Atès que la senyora Ana Mª Montero Sánchez reuneix el perfil 
professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament la funció que 
s’ha de cobrir. 
 
      Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 
lloc de treball per poder garantir l’inici i continuació del curs escolar 
2007/2008, i les dificultats per poder disposar de candidats interessats en 
assolir aquestes funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423J0 1300000 de Personal laboral/Escola de Musica. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 2n. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007,  
 

HE RESOLT  
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir temporalment aquest 
servei a l’Escola Municipal de Música durant el curs escolar 2007/2008. 
 
       Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Ana Mª Montero Sanchez, en qualitat de Professora de Música, 
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especialitat llenguatge musical i piano, a temps parcial amb una dedicació 
setmanal de 22 hores 45 minuts, per poder atendre aquest servei a l’Escola 
Municipal de Música, amb efectes del dia 22 d’octubre de 2007 i fins la 
reincorporació del titular de la plaça, i en tot cas fins a la fi del present curs 
escolar 2007/2008, o bé s’hagi de resoldre per qualsevol dels supòsits recollits 
en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals 
aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Professor/a Musica de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la 
Direcció del Departament d’Educació, al Departament de Recursos Humans i 
al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 22 
d’octubre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
        2.7.- Decret núm. 6657/07 de data 15 de novembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat 
d’aquest Ajuntament, senyor Miguel Marín Ordoñez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Piscina Can 
Millars. 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari 
recórrer a  les persones que hagin treballat a les piscines municipals en 
qualitat de Subaltern.  
 
 Atès que el senyor Ricardo Castro Rodríguez ha treballat per aquest 
Ajuntament en qualitat de Subaltern, a plena satisfacció d’aquesta 
organització. 
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 Atès que el senyor Ricardo Castro Rodríguez té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 452B0 1310000 de Personal laboral eventual/Piscines. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT   
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència de Subaltern a la Piscina Can Millars. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 
Ricardo Castro Rodríguez, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi a la 
titular del lloc de treball senyor Miguel Marín Ordoñez, des del dia 5 de 
novembre de 2007 i fins a la seva reincorporació, o s’hagi de resoldre per 
qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals aplicables a aquesta modalitat contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Subaltern de la Piscina Can Millars, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província. 
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 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 5 de 
novembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.8.- Decret núm. 6658/07 de data 15 de novembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir el servei de Professor de Música, en 
l’especialitat de violí, com a conseqüència de la incapacitat temporal del 
senyor Enric Centena Serna, als efectes de garantir el normal funcionament de 
l’Escola Municipal de Música. 
 
 Atès que la senyora Angela Linares Pérez reuneix el perfil 
professional i requisits necessaris per desenvolupar interinament la funció que 
s’ha de cobrir.  
 
       Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 
lloc de treball per poder garantir l’inici i continuació del curs escolar 
2007/2008, i les dificultats per poder disposar de candidats interessats en 
assolir aquestes funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 423J0 1300000 de Personal laboral / Escola de Musica. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15 a) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 2n. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007  
 

HE RESOLT  
 

 Primer.- Declarar raons d’urgència per cobrir temporalment aquest 
servei a l’Escola Municipal de Música durant el curs escolar 2007/2008. 
 
       Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat de la 
senyora Angela Linares Pérez, en qualitat de Professora de Música, especialitat 
violí, a temps parcial amb una dedicació setmanal de 11 hores  i 15 minuts, 
per poder atendre aquest servei a l’Escola Municipal de Música, amb efectes 
del dia 6 de novembre de 2007 i fins la reincorporació de la titular de la plaça, 
i en tot cas fins a la fi del present curs escolar 2007/2008, o bé s’hagi de 
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resoldre per qualsevol dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del 
Personal al Servei de les Entitats Locals aplicables a aquesta modalitat 
contractual. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentada empleada al lloc de treball de 
Professor/a Musica de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte / nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Cinquè.- Comunicar la present resolució a la interessada, a la 
Direcció del Departament d’Educació, al Departament de Recursos Humans i 
al Comitè d’Empresa. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província. 
 
 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 6 de 
novembre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.9.- Decret núm.  6672/07 de data 15 de novembre. 
 
 “Vista la necessitat de cobrir el servei de Professor/a de Música, en 
l’especialitat de llenguatge musical, piano i acompanyament, com a 
conseqüència del permís per matrimoni del senyor Albert Andreu García, als 
efectes de garantir el normal funcionament de l’Escola Municipal de Música. 
 
 Vist l’informe favorable del Director de l’Escola Municipal de Música 
proposant la contractació per aquest lloc de treball del senyor José Antonio 
Porto Carrera, que reuneix el perfil professional i requisits necessaris per 
desenvolupar interinament la funció que s’ha de cobrir.  
 
       Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentat 
lloc de treball per poder garantir la continuació del curs escolar 2007/2008, i 
les dificultats per poder disposar de candidats/es interessats/des en assolir 
aquestes funcions. 
 
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
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pressupostària 03 423J0 1310000 de Personal laboral eventual/Escola de 
Música. 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 12 i 15.1 c) de l’Estatut 
dels Treballadors, l’article 4t. del Reial Decret 2720/1998. 
 
 Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 
retroactivitat dels actes favorables als interessats. 
 
 Per tot això, en exercici de les competències que m'han sigut 
conferides en virtut de la delegació efectuada per l'Alcaldia d'aquest 
Ajuntament, mitjançant Decret núm. 3990/07, de 18 de juny de 2007 
 

HE RESOLT  
  

 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 
la suplència del senyor Albert Andreu García, Professor de Música en 
l’especialitat de llenguatge musical, piano i acompanyament, a l’Escola 
Municipal de Música. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat a temps 
parcial del senyor José Antonio Porto Carrera, en qualitat de Professor/a de 
Música, especialitat llenguatge musical, acompanyament i piano, amb una 
dedicació setmanal de 18 hores, per poder atendre aquest servei a l’Escola 
Municipal de Música, durant el període del 29 d’octubre de 2007 al 9 de 
novembre de 2007, ambdós inclosos , o bé s’hagi de resoldre per qualsevol 
dels supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals. 
 
 Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 
Professor/a Música de l’Escola Municipal de Música, establint-li les 
retribucions i la resta de condicions de treball establertes en el pacte de 
condicions de treball del personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i 
dels seus Organismes Autònoms. 
 
 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, a la seva Cap, 
al Departament de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
 Cinquè.- Abonar el concepte productivitat d’octubre regularitzat 
d’acord al criteri establert al Decret d’Alcaldia núm. 243/07, de data 25 de 
gener de 2007 que regula el prorrateig de la paga d’octubre amb efectes del dia 
d’inici del contracte/nomenament i fins a la finalització del mateix. 
 
 Sisè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal en la primera sessió que celebri i publicar la present designació en 
el Diari Oficial de la Generalitat i el Butlletí Oficial de la Província. 
 



17 

 Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 29 
d’octubre de 2007 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 2.10.- Decret núm. 6704/07 de data 19 de novembre. 
 
 “Atès que per acord plenari de 26 de novembre de 1998, aquest 
Ajuntament va aprovar la constitució del Consell Municipal de Participació de 
Medi Ambient de Cornellà de Llobregat, com a òrgan sectorial de participació 
de caràcter permanent, amb competències de caire informatiu però no 
resolutiu, i com a instrument de participació en els assumptes municipals 
relacionats amb aquells àmbits d’activitat pública municipal que afectin o es 
refereixin al medi ambient. 
 
 Atès que un cop celebrades les Eleccions Locals convocades 
mitjançant Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, i constituït el nou Ajuntament 
el passat dia 16 de juny, es fa necessari procedir, en compliment de l'article 5 
del Reglament Orgànic del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient, 
al nomenament dels membres del Ple del Consell i de la Comissió Permanent. 
 
 Atès que segons disposen els articles 7 i 11, respectivament, de 
l'esmentat Reglament Orgànic, els membres del Ple del Consell representatius 
dels grups polítics municipals; de les associacions de comerciants de la ciutat; 
de la secció sindical a Cornellà de la Unió General de Treballadors; de la secció 
sindical a Cornellà de Comissions Obreres; de les associacions empresarials 
de la ciutat; de la Federació de Veïns de Cornellà de Llobregat; del Consell 
Escolar Municipal i de quatre persones de reconegut prestigi en el medi 
ambient,  i els de la seva Comissió Permanent, que estarà representada per un 
nombre determinat de membres del plenari, seran nomenats per l'Alcalde, 
mitjançant l'oportú decret, a proposta de les esmentades Entitats i 
Institucions, i donat que aquestes ja han proposat les persones que  els han 
de representar. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Designar als membres que, junt amb aquesta  Alcaldia 
com a president nat del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient de 
Cornellà de Llobregat, integraran el Ple d’aquest, d’acord amb el detall 
següent: 
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1. VICE-PRESIDENT 
 
Regidor senyor Francesc Molina Núñez 
 
2. VOCALS 
 
2.1 En representació dels Grups Polítics Municipals 
 

• Per part del Partit dels Socialistes de Catalunya/Progrés Municipals 
(PSC-PM)         
Titular: Senyor Gabriel Briones Prejil 

 
• Per part del Partit Popular (PP) 

Titular: Senyora M. Isabel Espinosa Fernández   
 
• Per part d’Iniciativa per Catalunya Verds/Entesa pel Progrés Municipal 

(ICV-EPM 
Titular: Senyora Anna Caminals Lecha   
Suplent: Senyor Luis J. Romero Sánchez   

 
• Per part de Convergència i Unió (CiU) 

Titular: Senyor Aleix Badia Cortada   
Suplent: Senyora Iolanda Gavaldà Moran 

 
• Per part de d’Esquerra Republicana de Catalunya/Acord Municipal 

(Esquerra-AM) 
Titular: Senyor Josep Pidelaserra Llach   
Suplent: Senyor Antoni Oriol Hill 

  
• Per part d’Esquerra Unida i Alternativa 

Titular: Senyor Ignacio Flórez Barrón    
Suplent: Senyora Sílvia Carmona Vidal    

 
2.2    En representació de les Associacions de Comerciants: 

 
Titular: Senyora Gemma Gallofré Sanahuja   

        
2.3     En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical Unió 
General de Treballadors: 
 

Titular: Senyor Baltasar Santos Fernández   
Suplent: Senyora Pilar Pozo Lorenzo 

 
 
2.4 En representació de la Secció a Cornellà de la Central Sindical 
Comissions Obreres: 

 
Titular: Senyor José Maria Ginés Guerrero   
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2.5 En representació de les Associacions empresarials: 
          
         Titular: Senyor Marc Tauste Fortuny   
 
2.6 En representació de les Federacions de Veïns de Cornellà de 
Llobregat: 
 

Titular: Senyor José Antonio Alvear Brito   
Suplent:  Senyor Juan Aranda López 

 
2.7 En representació del Consell Escolar Municipal: 
 
         Titular: Senyora Teresa Romagosa López   
 
2.8 En representació de persones de reconegut prestigi en medi 
ambient: 
 

Senyor Ramón Santamaria Calvache 
Senyor David Mayor Haz 
Senyor Roger Lloret Ríos 
Senyora Carolina Otero Martínez 

 
 Segon.- Designar als membres que, junt amb el President, formaran 
la Comissió Permanent del Consell Municipal de Participació de Medi Ambient 
de Cornellà de Llobregat. 
  

Senyor Francesc Molina Núñez 
Senyor Ramon Santamaria Calvache 
Senyor David Mayor Haz 
Senyor Roger Lloret Ríos 
Senyora Carolina Otero Martínez 
Senyor David Calabuig Aracil 

 
 Tercer.- Designar al senyor David Calabuig Aracil, Tècnic de Medi 
Ambient, com a Secretari del Consell Municipal de Participació de Medi 
Ambient de Cornellà de Llobregat, amb les funcions atribuïdes a aquest per 
l’article 13 del seu Reglament Orgànic. 
 
 Quart.- Comunicar aquests nomenaments al Departament de Medi 
Ambient i Sostenibilitat d’aquest Ajuntament, així com a les persones 
interessades, als efectes escaients. 
 
 Cinquè.- Donar compte al Ple de l'Ajuntament d'aquesta resolució 
en la propera sessió que es convoqui, en compliment del que es preveu a 
l’article 22 del ROM, en concordança amb l'article 38 del Reglament 
d'Organització, Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals.” 
 
 Després d'això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
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 2.11.- Decret núm. 6871/07 de data 23 de novembre. 
  
 “Aquest Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 17 de setembre de 
2007, amb el número 5359/2007, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que 
varen tenir lloc el dia 27 de maig anterior, va designar els membres integrants 
del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat. 
 
 Atès que mitjançant escrit de  la Secretària  de l’esmentat Consell 
de participació, que ha tingut entrada en aquest Ajuntament el passat dia 13 
de novembre, se sol·licita la modificació de l’esmentat Decret, amb la 
incorporació d’una representació de noves entitats i la rectificació de la 
d’altres. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides 

 
HA RESOLT 

 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 5359/07 de 17 de 
setembre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell de la Dona 
de Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
 

a) Designar els nous membres que en representació de diferents 
entitats ciutadanes, formaran part, com a Vocals, del Ple del Consell 
de la Dona de Cornellà de Llobregat, que a continuació es 
relacionen: 

 
• Associació de Veïns La Miranda 

Titular: Senyora Dolores González César 
Suplent: Senyora Irene Andreu Mor 

 
• Associació “Madres Adelante” 

Titular:   Senyora Rosario Robledo Aguilar 
Suplent: Senyora Eusebia Vélez Ayuso 

 
b) Corregir l’error de transcripció del nom de la titular representant de 

l’Entitat SEFOR-Drecera SCCL, senyora Maria Carmen Llamas 
Varela, i designar a la senyora Anna Tomás Ferrete, com a segona 
substituta de l’esmentada Entitat. 

 
c) Modificar el nomenament dels representants de l’Associació Juana 

de Arco, en el sentit següent: 
 

• Deixar sense efecte el nomenament fet a favor de  les senyores 
Montserrat Milla Herrera i Montserrat Simón Pablo, com a 
representants titular i suplent, respectivament. 
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• Nomenar com a representants titular i suplent, en representació de 

l’esmentada Associació, a les senyores Montserrat Simón Pablo i 
Nieves Millán Herrera. 

 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vice-presidenta i 
Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, així com a les 
persones afectades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ADMINISTRACIÓ 
PÚBLICA I INTERIOR  
 
 3.- Aprovació de l’Organigrama de funcionament de la 
Corporació i de l’Institut Municipal de Radiodifusió per l’exercici 2008. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta d'organigrama funcional d'aquesta Corporació i 
de l’Institut Municipal de Radiodifusió per a l'exercici 2008 elaborada pel 
Departament d’Organització i Programes, en base a les necessitats 
organitzatives i als acords municipals adoptats en matèria de personal.  
 
 La Presidenta de la Comissió Informativa d’Administració Pública i 
Interior proposa al Ple Municipal l'adopció del següent 
 

ACORD 
 
  Únic.- Aprovar l'Organigrama de funcionament d'aquesta 
Corporació i de l’Institut Municipal de Radiodifusió per l'exercici 2008, que 
figura en el document annex i que forma part integrant del present acord.”  
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior,  es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, aquesta proposta 
d’Organigrama respon a la voluntat de donar compliment al compromís 
municipal de portar a aquest Ple una proposta d’acord de nova organització 
municipal pel nou mandat d’aquest Govern. 
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 A hores d’ara tenim una organització política més diversificada i 
amb més delegacions, per tant, necessitem una nova organització tècnica que 
s’adapti a aquest nou escenari. 
 
 Aquest procés va començar escoltant als diferents regidors/es, i un 
cop recollides les seves opinions -juntament amb les directrius rebudes des de 
l’Alcaldia- han donat com a resultat aquesta proposta.  
 
 En tot moment he comptat amb la col·laboració, participació i 
comprensió de tothom per aconseguir arribar a un consens, a vegades molt 
complicat. 
 
 D’aquest nou Organigrama que avui proposo, destacaria primer, 
que dóna resposta al primer compromís, és a dir, ajustar-se al nou cartipàs 
municipal. Pretén ser una forma de funcionar diferent, pensada i treballada a 
partir de la diagnosi dels problemes en el funcionament d’alguns serveis. 
Volem millorar la gestió i trencar amb algunes inèrcies del passat. 
 
 Com a novetat, dir que, dins de cada àrea política o regidoria, hi ha 
una estructura administrativa per donar suport a les diferents àrees tècniques 
i al capdavant de cadascuna d’aquestes, hi haurà un director/a que assumirà 
la pressa de decisions i l’aplicació de les directrius polítiques que rebi del seu 
regidor/a. 
 
 És una proposta feta a partir dels recursos propis dels que 
disposem, que demostra, doncs, confiança en la gent i sense cap mena de 
sectarismes.  
 
 Es tracta d’una proposta equilibrada, tot i el creixement tant de 
plantilla com econòmic que suposa. 
 
 I només afegir, per acabar, que penso que cal apostar pel futur i 
aquesta proposta crec que respon a aquest esperit. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, el seu vot és favorable 
per les raons següents. Fa molts anys que l’estructura de l’Ajuntament no ha 
variat malgrat el creixement de la població, de la diversitat i la complexitat de 
les actuals necessitats de la nostra ciutat i de la seva ciutadania, i l’augment 
de les actuacions en el seu àmbit competencial, per tant, es feia necessària 
una adequació de l’estructura, un canvi que trenqués també amb rutines, 
encara que sempre els canvis creen més expectatives de les possibles i poden 
ser causa d’insatisfaccions i malestar. Aquest és un risc que s’ha d’assumir.  
 
 Hi ha una mobilitat important que permet una promoció de 
persones joves que poden assumir amb il·lusió una nova etapa, sense que això  
signifiqui que no s’aprofitin les persones amb experiència.  
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 La creació d’un servei de planificació i programes em sembla un 
element positiu que permet obtenir un suport amb visió global que ajudi al 
treball transversal. 
 
 Des de l’Àrea d’Acció Social, encara que perdem una persona amb 
una trajectòria de trenta-un anys en aquest servei, que donava seguretat al 
desenvolupament del departament, estic segura que l’aportació que realitzarà 
en la seva nova funció serà rica i eficaç per a la ciutadania i per a la gestió 
municipal. 
 
 Per altra banda, la nova organització permet obtenir dues 
coordinacions que afavoreixen el funcionament del servei. 
 
 Amb la majoria de propostes estic d’acord, encara que crec que el 
Departament d’Informàtica hauria de ser més potent per a les pròpies 
necessitats de l’Ajuntament. 
 
 Volia fer un reconeixement a la tasca de la Regidora d’Administració 
Pública i al Cap de Recursos Humans que han realitzat una tasca dura, àrdua 
i complicada que s’ha hagut de fer en un temps limitat i amb molta discreció, 
però que ens ha permès participar als regidors/es i als treballadors afectats,. 
S’agraeixen les formes i els mètodes. 
 
          Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, vol 
començar agraint i felicitant la tasca de la Regidora perquè em consta que és 
una tasca molt difícil, tant de la Regidora com del Cap de Recursos Humans, 
des del total respecte que em mereix l’organització per la qual opti l’Equip de 
Govern, ja que són ells els que han de dur a terme la gestió i d’acord amb la 
seva manera de treballar i d’acord amb la seva manera d’actuar, són ells qui 
s’han d’organitzar preveient quina serà la manera més eficient de fer-ho. 
 
 El que sí crec és que s’ha perdut, una mica, una oportunitat d’or de 
fer partícips d’aquesta organització a la resta de grups municipals. Només 
volia fer aquesta observació i, tot i que el nostre vot serà d’abstenció, per 
aquesta raó, reitero la meva felicitació per una tasca que considero molt 
complicada. 
 
 Tot seguit intervé el Regidor del Grup Municipal de CiU,  senyor 
Francesc Molina i Núñez, per manifestar que, ja ha explicat correctament la 
Tinent d’Alcalde, què és el que s’ha fet, i només reforçar la idea que ella ha 
exposat de què s’ha intentat fer una organització adequada al projecte 
d’actuació que busca més eficiència i més eficàcia, per tant, més qualitat en el 
servei que puguem donar. Crec que l’aposta que hem fet com a Govern, ha 
estat una aportació positiva i el temps acabarà de determinar -com sempre- si 
finalment l’engranatge requereix un altre tipus de retoc, però crec que és 
l’aposta que donarà garanties d’una efectivitat important en aquesta 
legislatura.  
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 A continuació pren la paraula la Regidora del Grup Municipal 
d'ICV-EPM, senyora  Elisa Corral Lozano, per manifestar que, des del nostre 
Grup Municipal també volem reconèixer l’esforç i la feina que suposa fer 
canvis de model de gestió en qualsevol tipus d’organització, però especialment 
en una que és macro com pot ser l’Ajuntament, perquè coneixem aquesta 
mena de tasques. 
 
 La nova organització que avui es proposa aprovar, entenem que 
respon a l’imperatiu legal d’acord amb la Llei 57/2003, per acabar de 
modernitzar el Govern Local. Aquesta Llei és coneguda també com la Llei de 
les grans ciutats i té com a obligació i suposa, integrar en l’organigrama 
municipal noves figures de gestió professionalitzada, que entenem respon a 
una determinada voluntat política de l’Equip de Govern. Més enllà de tot això 
pensem que “el quid de la qüestió” el podem trobar en el primer full de 
l’organigrama, que per a nosaltres és molt significatiu, ja que de forma 
simbòlica, amb un simple dibuix, representa la realitat organitzativa del nostre 
Ajuntament. Es veu clarament que l’Organigrama no està pensat per crear 
espais de coordinació ni per garantir la transversalitat. Aquest Organigrama 
afavoreix l’aïllament tècnic i polític de cada departament que ha estat –
nosaltres ho entenem així- un dels grans defectes organitzatius de 
l’Ajuntament al llarg de tota la seva història, una mica que cada àrea 
s’espavili, ¿no?. Auesta és l’idea i d’aquesta manera queda una mica més 
institucionalitzat. 
 
 A més a més, també em sembla una mica contradictori o poc 
coherent –no sé quina és la paraula més encertada- el sistema de divisió de les 
Comissions Informatives, perquè nosaltres pensem que en alguns casos els 
regidors/es que presideixen les comissions, a vegades, no tenen 
responsabilitat política directa en alguns temes que estan a l’ordre del dia 
d’alguna comissió.  
 
 D’altra banda, pel que fa als organismes autònoms i empreses 
municipals, creiem que hi hauria estat positiu fer un pas una mica més 
endavant. Per exemple, en organismes com l’Institut Municipal de 
Radiodifusió, en un horitzó que tenim de canvis dels mitjans de comunicació 
local, o de la mateixa Emducsa, en els quals nosaltres pensem que s’hauria de 
buscar més consens polític i professional. 
 
 Avui, el nostre model de gestió passa, entre d’altres, perquè les 
persones que ocupen la direcció -per exemple dels mitjans de comunicació 
local- siguin professionals consensuats per tots els grups municipals.  
 
 En definitiva, entenem el volum i la importància de la feina feta i 
reconeixem que -ja ho hem dit al començament- alguns canvis eren necessaris 
i que l’Ajuntament compte, per descomptat, amb professionals per dirigir les 
àrees d’una forma solvent.  
 
 Hem de dir que aquests no han estat els canvis que el nostre Grup 
Municipal hauria tirat endavant, amb un procés més participatiu, per tant, 
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també pensem que s’ha perdut una oportunitat -encara que per altres 
diferents raons- per establir un model més modern i racional en la gestió 
municipal. El nostre vot en tot cas serà d’abstenció. 
 
 Acte seguit intervé el Regidor del Grup Municipal del PP, senyor 
José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que el seu Grup s’abstindrà. 
Respectem l’organigrama que vostès han proposat en aquest plenari, ja que, 
sens dubte, és el “seu” model d’administració dins l’Ajuntament per a dur a 
terme el seu projecte de ciutat, però no és el model que compartim, no és el 
nostre model de ciutat i, evidentment, respectant la seva iniciativa, com que 
nosaltres no estem dins d’aqueix model, no el votarem a favor. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, en primer lloc, vol recordar que la persona que 
està al front de Radio Cornellà va estar consensuada.  
 
 Jo us agraeixo el to de respecte a l’autonomia que hem de tenir les 
persones que han estat escollides pels ciutadans que, a més a més, ho vaig dir 
el dia que vaig presentar al Govern Municipal el personal directiu d’aquesta 
Casa. 
 
 Crec que allò que és la línia política, l’organització política -que és 
totalment diferent del que veníem fent durant els darrers anys- només obeeix 
a una situació, que és que s’obre una nova etapa, que s’obren nous reptes i, 
per tant, l’organització política ja té un primer mandat que és obrir les 
mentalitats i les expectatives que hem creat en els nostres compromisos 
electorals i dins de la ciutadania, sinó no s’entendria. 
 
 La línia política està fonamentalment per fer política, per això 
s’escull a la gent i per això estem en partits polítics, però també, una mica, per 
saber fixar les línies d’actuació, saber dotar -a l’administració que un té, a 
l’organització que un té sectorialment- de les directrius que es tenen que tirar 
endavant, i a partir d’aquest moment, tenir una organització tècnica que 
permeti també que tingui la seva autonomia i que sàpiga assumir 
responsabilitats. Aquest és el canvi, nosaltres tenim una línia política 
organitzativa molt clara, i hem buscat una línia organitzativa també molt clara 
tècnicament.  
 
 Podíem triar un camí –que fan molts ajuntaments de tot els colors 
polítics- que és agafar totes les àrees i posar càrrecs de confiança i ningú ho 
podria discutir perquè això ho fa tothom, però nosaltres hem volgut una altra 
cosa, que és agafar els recursos propis de gent que porta molts anys en 
aquesta casa, gent que, potser, li ha arribat ara el moment de tirar endavant 
projectes, d’assumir responsabilitats. Cadascú té les seves circumstàncies, les 
seves peculiaritats, però provablement el que hem de fer és això, confiar en 
nosaltres mateixos i aquest organigrama el que fa és això, confiar en nosaltres 
mateixos, amb la gent que treballa en aquesta casa i aquestes són les 
expectatives que nosaltres hem obert. Totes les organitzacions són discutibles, 
perquè provablement hi ha coses amb les quals tampoc estic d’acord, però 
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això ja passa, el consens provoca això, el consens sempre provoca que en 
algunes coses has de trobar i formular elements que ens permeti tirar 
endavant. 
 
  Penseu una altra cosa també, que el nom no determina la funció, 
no són les formes, a mi m’hi interessen els fons i m’interessen les polítiques 
que es faran, alguns s’han quedat només amb els noms, allà ells, 
s’equivoquen, són les funcions i les funcions les marcaran els documents que 
aprovarà aquest Ple. Els catàlegs, les normatives, tot això ja ho determinarà 
les formes que s’hagin de fer, per tant, és una nova realitat? sí. La que 
necessita Cornellà?, sí, amb una línia coherent, la que hem portat sempre en 
aquest Ajuntament, de tenir una despesa de personal controlada, de no fer 
una política de personal que al final ens enredi i no ens ajudi a tirar endavant 
totes les qüestions que volem fer en els propers anys. 
 
 Respecte a la transversalitat, no es recull en l’organigrama, teniu 
raó, però també us dic una cosa aquesta tarda, i és que tindreu sorpreses, 
perquè hi haurà transversalitat i, a més a més, d’una forma molt clara en els 
projectes i en els programes que nosaltres considerem que han de tenir 
transversalitat. Per tant, gràcies pel vostre to, pel vostre respecte i, 
evidentment amb allò que és coherent, amb l’abstenció dels grups municipals 
que estan a l’oposició i amb el vot favorable dels que estan al Govern. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció  
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 



27 

 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 4.- Actualització de la Normativa de retribucions i de Provisió 
de Llocs de Treball i actualitzar la relació valorativa dels llocs de treball 
del personal de l’Ajuntament i de l’Institut Municipal de Radiodifusió per 
l’exercici 2007. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta d’actualització de les quanties que consten en les 
Normatives de Retribucions i Provisió de Llocs de Treball del personal 
funcionari d’aquest Ajuntament i del personal d’aquest i dels seus Organismes 
Autònoms, aprovades pel Ple Municipal de data 28 de juliol de 2005, i 
publicades en el Butlletí Oficial de la Província de data 28 de novembre de 
2005, als efectes d’adequar-les al que preveu la Llei de Pressupostos Generals 
de l’Estat per l’exercici 2007; així com l’actualització de la relació valorativa de 
llocs de treball d’acord amb l’esmentada actualització, les valoracions 
provisionals realitzades i les pendents de dur a terme. 
 
 Atès que els articles 31 de les esmentades Normatives preveuen la 
seva actualització anyal d’acord amb el que estableixi la Llei de Pressupostos 
Generals de l’Estat de cada exercici. 
 
 Atès que l’article 21 de la Llei de Pressupostos Generals de l’Estat 
va establir per l’exercici 2007 un augment percentual del 2% per cadascun 
dels conceptes retributius del personal, així com l’establiment d’un 1% sobre 
la massa salarial per ser distribuïda entre el personal per aconseguir l’objectiu 
d’aconseguir que de forma progressiva les pagues del personal funcionari 
siguin del 100 % respecte al salari base, antiguitat, complement de destinació 
i complement específic, donat que fins ara solament són dels tres primers 
conceptes. 
 
 Atès que pel que fa al personal al servei d’aquest Ajuntament s’ha 
de fer una adaptació del seu contingut, donat que directament no és 
d’aplicació al estar establert que l’import de les pagues també està inclòs la 
totalitat del complement específic. 
 
 Atès el contingut de l’acord amb la representació del personal pel 
que fa referència a la distribució d’aquest punt percentual sobre la massa 
salarial de l’exercici 2006, de forma proporcional a cadascun dels llocs de 
treball. 
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 Atès que és necessari el canvi de denominació dels llocs de treball 
d’Administratiu de l’Arxiu i d’Urbanisme, ocupats per les funcionàries de 
carrera Macarena Calvo Segura i Antonia López Martínez, pel de Gestor/a 
Administratiu/va amb efectes 1 de gener de 2007, per adequar-los a les 
funcions que en ells es desenvolupen. 
 
 Atès així mateix la necessitat d’adequar les denominació del lloc de 
treball d’Auxiliar de Serveis Esportius, ocupat per Francisco Ferreira 
Rodríguez, pel de Tècnic/a de Serveis Esportius, dins del personal laboral, per 
adequar-lo a les funcions que desenvolupa. 
 
 Atès també la necessitat de modificar la valoració dels llocs de 
treball d’Auxiliar de Biblioteca per adequar-lo a la nova adscripció de la 
funcionària de carrera senyora Rosa Gil Ausina, d’un altre grup professional, 
així com el de Tècnic/a de Publicitat de Radio Cornellà, per adequar-los a les 
noves realitats del llocs de treball. 
 
 Atesa la necessitat de modificar la valoració de llocs de treball dels 
professors de música per adequar-la a les noves jornades de treball aprovades. 
 
 La Presidenta de la Comissió Informativa d’Administració Pública i 
Interior d’aquest Ajuntament, proposa al Ple Municipal l’adopció del següent 
 
     ACORD 
 
 Primer.- Actualitzar amb efectes 1 de gener de 2007 les quanties 
que consten en els articles de la Normativa de Retribucions i Provisió de Llocs 
de Treball del personal funcionari d’aquest Ajuntament que tot seguit 
s’indiquen: 
 

a) Article 31.- Les quanties de la fórmula seran les següents: 
     a. RJN = 156,75 Euros x VPT – 11.684,84 
b) Article 43.- Les quanties per les delegacions seran les següents: 
    Delegació Quantia anyal 

 
a) Secretaria, Interventor o Administrador  
     d’Organisme Autònom o similar 9.237,50 euros 
b) Tresoreria Organisme Autònom 8.210,62 euros 
c) Secretaria Comissió Informativa 1.104,08 euros 
d) Direcció de programes o projectes especials amb 

Aplicació fórmula: encàrrec concret                  7.445,19 euros  
 /440 x HD 

 
c) Article 45.- La quantia a percebre pel concepte de complement 

específic de nocturnitat serà de 2.123,25 euros anyals. 
d) Article 52.- Les quanties a percebre per gratificacions extraordinaris 

seran les següents: 
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 TIPUS D'HORA EXTRAORDINÀRIA   
    

GRUP I   II     III 
A 16,20 22,66 26,69 
B 12,97 18,19 21,46 
C 11,03 15,54 18,23 
D   8,99 12,57 14,81 
E   8,33 11,62 13,73 
Caporal Guàrdia Urbana 10,01 14,03 16,50 
    

 
 Segon.- Actualitzar amb efectes 1 de gener de 2007 les quanties que 
consten en els articles de la Normativa de Retribucions i Provisió de Llocs de 
Treball del personal laboral d’aquest Ajuntament i dels seus Organisme 
Autònoms que tot seguit s’indiquen: 
 

a) Article 31.- Les quanties de la fórmula seran les següents: 
a. RJN = 156,75 euros x VPT – 11.684,84 

b) Article 45.- La quantia a percebre pel concepte de complement 
específic de nocturnitat serà de 2.123,25 euros anyals. 

c) Article 52.- Les quanties a percebre per gratificacions 
extraordinàries seran les següents: 

 
 TIPUS D'HORA EXTRAORDINÀRIA   
    

GRUP                          I               II      III 
Tècnic/a Superior 16,20 22,66 26,69 
Tècnic/a Mig 12,97 18,19 21,46 
Tècnic/a Auxiliar 11,03 15,54 18,23 
Auxiliar o similar 8,99 12,57 14,81 
Subaltern o similar 8,33 11,62 13,73 
 

 
 Tercer.- Aprovar la relació valorativa dels llocs de treball d’aquest 
Ajuntament i dels seus Organismes Autònoms per l’exercici 2007, que 
s’adjunta al present acord com ANNEX I, que s’adequa als acords adoptats en 
els punts anterior i al que s’indica en la part expositiva del present acord, i 
que serà vigent amb efectes 1 de gener. 
 
 Quart.- Publicar en el Butlletí Oficial de la Província les 
actualitzacions de la Normativa de Retribucions que consten en els punts 
primer i segon del present acord.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
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una explicació del dictamen, manifestant que, aquesta actualització de la 
Normativa és a efectes d’aplicar un 1% previst a la Llei de Pressupostos 
Generals de l’Estat per a l’exercici 2007.  
 
 Això parteix de la desigualtat que pateixen els funcionaris de 
l’Administració General de l’Estat que no perceben el cent per cent, la totalitat 
de les seves pagues extres. En el cas dels funcionaris i laborals d’aquest 
Ajuntament, el que es farà és que rebran aquest 1% en un sol pagament amb 
caràcter retroactiu des del dia 1 de gener. Ho portem ara perquè lògicament no 
estava previst inicialment en el pressupost d’enguany i, a més, ha estat 
necessari un acord amb la representació sindical i les lògiques adequacions 
pressupostàries que es van aprovar en el Ple del mes d’octubre.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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 5.- Restar assabentats de la cessió del tram 1 (ramal de sortida 
de l’A-2 carretera del Mig 0,670 km.) de superfície 670 m2., propietat del 
Ministeri de Foment, a favor d’aquest Ajuntament. 
 
 DICTAMEN 
 
  “Vist l’ acord de Ple de data 26 de juliol de 2007, mitjançant el qual 
se sol·licitava al Ministeri de Foment, la cessió a favor d’aquest Ajuntament, 
del tram de carretera ramal de sortida 609 de l’A2, Camí del Mig, al terme 
municipal de Cornellà de Llobregat.  
 
  Vist l’ informe del Servei de Conservació i Explotació dirigit a la 
Subdirecció General de Conservació i Explotació als efectes del seu estudi i 
resolució en quant a la sol·licitud d’aquest Ajuntament, i proposant accedir a 
la cessió del “tram 1”, per afectar únicament al municipi de Cornellà de 
Llobregat i deixar la cessió del “tram 2”, una vagada que se sol·liciti 
conjuntament amb el municipi de l’Hospitalet de Llobregat.  
 
  Vista la Resolució del Ministeri de Foment, per la qual s’aprova el 
lliurament a aquest Ajuntament del tram de carretera ramal de sortida de la 
A2-carretera del Mig (0,670 km.), conforme a l’article 40.2 de la Llei de 
Carreteres i 127 del seu Reglament. 
 
  Atès que el passat 11 d’octubre de 2007, es va signar  Acta de 
Cessió de l’esmentat tram de carretera entre aquest Ajuntament i la 
Demarcació de Carreteras del Estado en Catalunya, en representació del 
Ministeri de Foment. 
 
 Per tot això la  Ponent de la Comissió Informativa d’Administració 
Pública i Interior, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
  

ACORDS 
 
 Primer.- Restar assabentat de la cessió del tram 1 “Ramal de 
Sortida de la A-2–carretera del Mig (0,670 Km.) d’aquest terme municipal, de 
superfície 670 m2,  propietat del Ministeri de Foment, a favor d’aquest 
Ajuntament de Cornellà de Llobregat, segons acta de cessió signada el passat 
11 d’octubre i que s’uneix com Annex I a aquest acord.  
 
 Segon.- Anotar l’esmentada cessió a l’Inventari Municipal de Béns, 
a l’efecte de la seva actualització, d’acord amb l’article 102 del Reglament de 
Patrimoni dels Ens Locals.  
 
 Tercer.- Comunicar el present acord al Ministeri de Foment a 
l’Empresa Municipal de Desenvolupament Urbà (EMDUCSA); als 
Departaments d’Urbanisme i Habitatge; Via Pública i la Intervenció 
Municipal.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part  de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, si recordeu, en el Ple del mes de 
juliol vam portar la petició de la cessió al Ministeri de Foment per part de 
l’Ajuntament i que, a més, implicava  la renúncia a la indemnització de 
l’Ajuntament per agilitar el tràmit i que no hagués de passar pel Ministeri 
d’Hisenda. Ara el que portem és la formalització, la signatura d’aquesta cessió, 
que es va produir el passat 11 d’octubre.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
   
 6.- Aprovació inicial del Reglament Orgànic Regulador del 
Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a Municipal de Greuges de 
Cornellà de Llobregat. 
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 DICTAMEN 
 
 “Des del Ombusdman escandinau, que és el primer precedent 
jurídic, la major part dels Ordenaments jurídics europeus ulteriors a la segona 
meitat del segle XX venen contemplant figures de caire independent respecte 
dels corresponents governs, que amb un status peculiar que gaudeix d’un alt 
nivell d’autonomia respecte d’aquells que els nomenem, tenen com funció 
primordial la supervisió de l’activitat de les Administracions públiques i el 
posterior informe de les actuacions portades a terme als Parlaments, a fi de 
vetllar per l’efectivitat i el respecte dels drets de la ciutadania continguts, tant 
en les Declaracions Universals de Drets de la persona i en diferents Tractats 
internacionals, com als  Ordenaments interns. 
 
 El seu referent a nivell estatal està constituït per la figura del  
Defensor del Pueblo, encara que com a conseqüència del caràcter 
descentralitzat del nostre sistema i de la paral·lela i conseqüent divisió vertical 
del poder públic que s’opera amb l’aprovació del Text constitucional, el nostre 
Estat compost va generar immediatament la creació d’Institucions de 
naturalesa i funcions similars en les diverses Comunitats Autònomes. A totes 
aquestes institucions estatals i autonòmiques s’han sumat posteriorment les 
que a nivell local, i més concretament des de l’àmbit municipal, van sorgir com 
experiències innovadores, producte de l’ús, per part dels municipis, de la seva 
potestat d’autoorganització, davant la necessitat de trobar noves fórmules de 
defensa i garantia dels drets i de les llibertats dels ciutadans i ciutadanes en 
relació amb l’Administració municipal. 
  
 Totes aquestes experiències municipals i el fet que, posteriorment, 
aquesta Institució s’hagi contemplat també a la Carta Europea de Salvaguarda 
dels Drets Humans a la Ciutat, com a mecanisme de garantia dels drets 
humans de proximitat que regula, i hagi estat assumida com a pròpia per més 
de quaranta municipis de tot l’Estat, va suposar que el legislador autonòmic 
primer i l’estatal després, hagin previst amb caràcter potestatiu l’existència del 
Síndic Municipal de Greuges dins de l’organització municipal. 
 
 Així ha succeït en Catalunya a comptar de la modificació introduïda 
en la Llei 8/1987, de 15 d’abril, Municipal i de Règim Local de Catalunya, per 
la Llei 21/2002, de 5 de juliol, i així es troba actualment contemplat a l’article 
59 de l’actual Text Refós que d’aquesta Llei es va aprovar posteriorment 
mitjançant Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que atribueix al Ple 
municipal la decisió de crear o no aquest òrgan i que regula els trets 
fonamentals d’aquesta Institució, en establir la seva naturalesa jurídica, les 
condicions mínimes necessàries per a poder ésser nomenat Síndic, la seva 
forma de designació, el règim jurídic del càrrec i els principis bàsics de la seva 
actuació.  
 
 És en aquest marc quan aquest Ajuntament, aprofitant el procés 
d’aprovació d’un nou Reglament Orgànic Municipal que va culminar l’any 
2005, va procedir a la creació, dins de la seva organització municipal, de la 
figura del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat, com òrgan 
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unipersonal de caràcter complementari de l’organització municipal, de 
naturalesa independent i amb funcions de control i supervisió de l’activitat 
municipal, regulant a la Secció Sisena del Capítol III d’aquest Reglament 
Orgànic, mitjançant els seus articles 105 a 109, la seva naturalesa jurídica, la 
seva elecció i nomenament, la duració d’aquest càrrec i el seu cessament i, 
amb un caràcter molt genèric, les seves funcions i atribucions, diferint la 
definició del seu Règim Jurídic i de funcionament a un Reglament Orgànic 
específic que d’acord amb la seva Disposició Transitòria Primera havia 
d’aprovar el Ple posteriorment. 
 
 En compliment d’aquest mandat reglamentari i a fi de fer efectiu 
aquest nou i eficaç instrument complementari de control de l’activitat 
municipal, que en certa manera constitueix a la vegada un instrument de 
democràcia participativa a la Ciutat, en quant suposa un clar apropament del 
ciutadà a aquesta Administració, i a efectes de coadjuvar a la millora global 
del sistema administratiu i a una més eficaç prestació dels serveis públics, 
s’aborda en aquest Reglament orgànic la regulació necessària per fer efectiva 
la implantació d’aquest nou òrgan municipal en el municipi de Cornellà de 
Llobregat, mitjançant la determinació del seu règim jurídic i de funcionament.  
 
 Per tot això, la Tinenta d’Alcalde i Regidora de l’Àrea d’Administració 
Pública i Interior, en exercici de les competències que m’han sigut conferides 
en virtut de la delegació efectuada per l’Alcaldia d’aquest Ajuntament, 
mitjançant Decret núm. 3990/2007, de 18 de juny, en compliment de la 
Disposició Transitòria Primera, número 2 del Reglament Orgànic Municipal,  
així com l’informe núm. 55/2207, de 15 de novembre, emès  per la Secretària 
General  proposa al Ple l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el Reglament Orgànic Regulador del 
Funcionament i Règim Jurídic del Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà 
de Llobregat, el text íntegre del qual figura com a document annex a aquest 
acord. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació  de l’esmentat Reglament a informació 
pública i audiència als interessats, per un termini de trenta dies, a efectes de 
reclamacions i suggeriments, mitjançant la inserció del corresponent Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat, en un 
diari dels de major difusió de la Província i al Tauler d’Anuncis d’aquesta 
Corporació, transcorregut el qual sense haver-se presentat cap reclamació ni 
suggeriment, s’entendrà aprovat definitivament sense necessitat de nou acord. 
 
 Tercer.- Aprovat definitivament  l’esmentat Reglament, es publicarà 
íntegrament el seu text en el Butlletí Oficial de la Província, entrant en 
vigència un cop transcorreguts quinze dies a partir de la seva total publicació. 
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 Així mateix es publicarà en el tauler d’anuncis de la Corporació i 
s’inserirà el corresponent edicte en el Diari Oficial de la Generalitat i en el 
Butlletí d’Informació Municipal, anunciant la referència del Butlletí Oficial de 
la Província en que s’hagi publicat íntegrament el text. 
 
 Quart.- Comunicar aquest acord a l’Administració de l’Estat i a la 
Generalitat de Catalunya, als efectes previstos en l’article 65.3 del Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, dins del termini dels quinze dies 
següents a la seva aprovació definitiva.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Montserrat Pérez Lancho, Presidenta-
Delegada de la Comissió Informativa d’Administració Pública i Interior, es fa 
una explicació del dictamen, manifestant que, aprofitant el procés d’aprovació 
d’un nou Reglament Orgànic Municipal que va culminar l’any 2005, es va 
procedir a la creació dins la nostra organització municipal de la figura del 
Síndic/a Municipal de Greuges de Cornellà de Llobregat.  
 
 El Reglament que avui sotmeto a la vostra consideració pretén ser 
l’instrument que reculli totes les consideracions i atribucions que regularan 
les funcions d’aquesta nova figura. El Síndic/a té la funció de defensar els 
drets fonamentals i les llibertats públiques dels veïns del nostre Municipi 
davant les actuacions municipals, per això atendrà les peticions i queixes 
voluntàries dels ciutadans de Cornellà que per raons administratives, 
econòmiques o polítiques, se sentin perjudicats pel funcionament de 
l’Ajuntament. En qualsevol cas, podrà supervisar les activitats de 
l’administració municipal.  
 
 Anualment el Síndic/a de Greuges haurà de presentar a 
l’Ajuntament un informe de les seves actuacions que es farà de forma oral en 
una sessió específica del Ple, al final de la qual els grups polítics podran 
intervenir per fixar la seva posició. Aleshores el Síndic/a de Greuges de 
Cornellà podrà promoure convenis amb el Síndic de Greuges de Catalunya i el 
Defensor del Pueblo, però en cap cas envairà les competències que els 
atribueix la legislació vigent. Dins del dos mesos següents a l’entrada en vigor 
d’aquest Reglament, s’haurà de nomenar el primer/a Síndic/a Municipal de 
Greuges de Cornellà. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, m’abstindré en 
aquest punt perquè presentaré les al·legacions pertinents en el seu moment. 
Només per crear la reflexió anuncio una mica per on anirà el sentit d’aquestes 
al·legacions.  
 
 Crec que en aquest Reglament hauria d’estar inclòs també el 
procediment de nomenament del Síndic/a tal i com hi ha en altres Reglaments 
similars d’altres institucions. 
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 Crec que hi ha un punt en concret, l’article 13, en el qual queda 
una mica en entredit la possible independència del Síndic en el moment en el 
que es diu que “... cada admissió a tràmit d’una queixa o expedient es 
comunicarà directament a l’Alcaldia ...”. Això ho trobo una cosa que no té cap 
mena de sentit i per fer la comparació, és com si el Síndic de Catalunya 
hagués de traslladar al President de la Generalitat cada queixa que rep, quan 
no és així en absolut, crec que això s’hauria de canviar. 
 
 Per últim, a l’article 18 -només perquè no hi hagi lloc a confusió- 
quan es parla de què “anualment en el transcurs ..., etc. etc. s’haurà de 
presentar un informe a l’Ajuntament...”, voldria que quedés clar que aquest 
informe s’hauria de fer arribar a tots els Grups Municipals, perquè sinó 
possibles interpretacions serien que els Grups Municipals només tinguessin 
accés a  un resum d’aquest informe i només en el moment que es convoqui el 
Ple.  
 
 Us explico el sentit de les al·legacions per suscitar la reflexió a la 
resta de Grups, i si aquestes reflexions es tenen en consideració, no hi haurà 
cap problema en votar a favor del Reglament. 
 
 Seguidament intervé el Regidor del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, el nostre Grup es felicita pel 
que avui fem que és aprovar el Reglament de creació del Síndic/a de Greuges, 
que és sabut per aquest Consistori, per aquest Ple, que per a nosaltres podia 
haver arribat abans. En tot cas no hem d’entrar més a discutir, l’important és 
que arriba i, per tant, que per fi podem tenir un Síndic/a de Greuges a la 
Ciutat, que entenem que això fa que avui l’Ajuntament estigui més proper al 
ciutadà, pugui ser més transparent i, per tant, considerem que és una bona 
notícia.  
 
 També entenem i esperem que es tingui en consideració que  
l’Ajuntament s’ha d’adaptar a què té un Síndic/a, que té aquesta figura, 
l’Ajuntament s’haurà d’adaptar a aquesta realitat, i haurà d’entendre que no 
és la primera figura municipal que genera. Tenim experiències de què passa 
en altres figures a la resta de l’Àrea Metropolitana -no hem d’anar massa 
lluny-, i creiem que en alguns casos el funcionament és manifestament 
millorable, i esperem que a Cornellà no patim aquest mal que pateixen altres 
ajuntaments i, per tant, que tinguem una figura potent amb capacitat 
d’interlocució i en un Ajuntament amb una lògica de transparència i de 
funcionament obert. 
 
 Amb aquesta lògica entenem que l’article 13 es podria reescriure 
d’una altra manera. Nosaltres entenem l’esperit de la redacció de l’article 13, 
però pensem que la  lògica hauria de ser que el Síndic pogués tenir una 
interlocució directa amb els departaments afectats, ja que pel funcionament 
que es dóna en altres llocs és important que l’Equip del Síndic pugui 
interlocutar directament amb el departament corresponent. I amb aquesta 
lògica plantejàvem una esmena en el redactat que aniria en el sentit de 
reescriure el primer paràgraf d’una altra manera, perquè pensem que, una 
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vegada admesa a tràmit la queixa o iniciat l’expedient d’ofici, el Síndic/a ho 
comunicarà directament al departament, organisme, entitat o dependència 
administrativa de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat o dels seus ens i 
agents afectats, amb còpia a l’Alcaldia, perquè en el termini de quinze dies, 
que podrà ampliar en funció de les circumstàncies que concorrin en el cas, el 
seu superior li trameti un informe sobre la matèria i adoptarà les mesures 
d’investigació que consideri oportunes per aclarir els fets.  
 
 Creiem que serà un canvi petit però em sembla que és un canvi 
significatiu quant al funcionament que pot tenir aquesta figura, i amb la 
mateixa lògica situaríem també una esmena al final de l’article que modifiqués 
el redactat final que diu “A efectes de la deguda coordinació”. Nosaltres 
considerem que hauria de dir “A efectes de la deguda coordinació  i control, els 
requeriments que puguin efectuar el Síndic/a de Greuges de Catalunya i el 
Defensor/a del Pueblo seran informats puntualment al Síndic/a Municipal de 
Greuges de Cornellà de Llobregat”. 
 
 Nosaltres plantejaríem aquestes dues esmenes, que també poden 
ser en format d’al·legació en el procés de valoració, però que lògicament podem 
entrar a comentar-les i discutir-les perquè segurament la nostra veritat no és 
absoluta i igual jurídicament s’interpreta que ha de ser una altra la lectura, 
però per a nosaltres, la nostra lectura és que el Síndic/a ha de tenir facilitat 
per connectar amb els departaments. Lògicament l’Alcalde ha de tenir 
informació de tot allò que el Síndic va tramitant en els departaments i hi ha 
d’haver algú que es comprometi a seguir els diferents departaments perquè 
donin resposta a tots els requeriments que es puguin fer. 
 
 Per aquí va l’idea, i si jurídicament es considera que poden haver 
altres modificacions, estem oberts a modificar o a acabar d’ajustar aquest 
redactat sempre que es mantingui aquest esperit. La nostra posició és de 
felicitar-nos per la creació del Síndic/a i el vot a favor d’aquest Reglament, en 
el ben entès de què, en la mesura de les possibilitats, ens agradaria que es 
pogués modificar aquests apartats. 
 
  A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del 
PP, senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, 
tradicionalment el Partit Popular ha requerit a aquest Ajuntament la creació 
del Síndic de Greuges de l’Ajuntament de Cornellà, per tant, nosaltres estem 
contents que aquesta figura s’estableixi, una figura de control, una figura 
d’empara. 
 
 Dins l’articulat hi ha coses que no ens agradem i per això farem les 
nostres al·legacions. Una cosa molt concreta, per exemple, en el tema de què el 
Síndic ha d’emparar el català en les seves actuacions, nosaltres demanarem 
que a aquesta figura la gent es pugui adreçar de forma bilingüe, que no hagi 
de ser només en un idioma, sinó que pugui ser el que marca la llei, ja que la 
majoria, el 80% de les persones que viuen en aquesta ciutat parlen en castellà, 
escriuen en castellà i entenen en castellà, vull dir que hem de tenir una mica 
de sensibilitat per a la majoria. 
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 Una altra cosa o figura que nosaltres volem posar o intentar posar 
amb l’acord de tots -si pot ser- és que els grups puguem demanar la 
compareixença del Síndic sempre que hi hagi una majoria determinada, i que 
les minories dintre d’aquest Ajuntament també puguin efectuar el control al 
Govern des de l’oposició, i també requerir al Síndic per conèixer les situacions, 
ja que de la forma que està establert en el Reglament, mai ens assabentaríem 
de les resolucions o dels temes que estigui portant el Síndic. 
  
 Agraïment, evidentment, a la iniciativa, és una demanda històrica 
nostra, i després de les al·legacions que presentarem, possiblement votarem a 
favor. 
 
 Finalment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, en primer lloc, una qüestió -i ho dic per estalviar feina- el 
ROM ja estableix com s’escull la figura del Síndic, és així de clar, el que estem 
aprovant és el Reglament de funcionament i orgànic, però com s’escull la 
figura del Síndic, està al ROM, Avui no es crea la figura, la figura ja es va crear 
quan vam aprovar el ROM i vam acordar tots que el posaríem en marxa aquest 
mandat, per això, després en la proposta del Pressupost hi ha unes partides 
de funcionament i hi ha un espai físic decidit per a la persona que acabi tenint 
aquesta responsabilitat. 
 
 Respecte a les al·legacions, us pregaria que ho féssiu per escrit, 
perquè és l’única forma de poder abordar-les. Només recordar el que he dit al 
principi, que ja estava creada la figura i que el ROM ja estableix com s’escull 
aquesta figura. 
  
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
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Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’ECONOMIA I SOCIETAT 
 
 7.- Aprovació inicial del Pressupost General per a l’exercici de 
2008, integrat pels Pressupostos de l’Ajuntament, de l’Institut Municipal 
de Radiodifusió de Cornellà de Llobregat i de les Empreses Municipals 
amb capital íntegrament local: Societat Promoció Econòmica de Cornellà, 
S.A. (PRECSA), i Societat de Desenvolupament Urbà de Cornellà, S.A. 
(EMDUCSA). 
 
 DICTAMEN 
 
 “L’Alcaldia-Presidència, d’acord amb allò previst en l’article 168, del 
Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de 
la Llei Reguladora de les Hisendes Locals i l’article 18 del Reial Decret 
500/1990 ha format el Projecte de Pressupost General de l’Ajuntament per a 
l’exercici 2008, que ha estat informat favorablement per la Comissió 
Informativa d’Economia i Hisenda, per la qual cosa el sotasignant proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovació inicial, de conformitat amb l’establert a l’article 
112 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril i a l’article 168.5 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals, del Pressupost General per a l’exercici de 2008, integrat 
pels Pressupostos de l’Ajuntament, del Institut Municipal de Radiodifusió  
Cornellà de Llobregat i de les Empreses Municipals amb capital íntegrament 
local; Societat Promoció Econòmica de Cornellà, Societat Anònima (PRECSA), i 
Societat de Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima (EMDUCSA) 
i, el resum dels quals segons l’estat de consolidació per capítols pressupostaris 
i expressats en euros són del següent tenor literal: 
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ESTAT DE CONSOLIDACIÓ      

         

CAPITO
L DESCRIPCIO   

AJUNTAMEN
T 

I.M.RADIO-
DIFUSIÓ PRECSA EMDUCSA OP.INTERNES TOTAL 

1  DESPESES PERSONAL   
23.437.000,0

0 199.235,00
1.631.827,

00 1.225.886,00 0,00 26.493.948,00

2  BENS I SERVEIS  
25.053.798,0

0 48.426,00
1.558.992,

00
47.489.626,0

0 -723.425,00 73.427.417,00

3  DESPESES FINANC.  391.262,00 0,00 0,00 2.892.000,00 0,00 3.283.262,00

4  TRANSF.CORRENTS  
11.488.882,0

0 0,00 0,00 0,00 -564.583,00 10.924.299,00

  OPERACIONS CORRENTS   
60.370.942,0

0 247.661,00
3.190.819,

00
51.607.512,0

0 -1.288.008,00 114.128.926,00

6  INVERSIONS REALS  6.468.964,00 21.000,00 190.000,00 30.000,00 0,00 6.709.964,00

7  TRANSF.CAPITAL  1.262.628,00 0,00 0,00 0,00 -211.000,00 1.051.628,00

8  ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

9  PASSIUS FINANCERS  1.641.000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.641.000,00

  OPERACIONS DE CAPITAL   9.372.592,00 21.000,00 190.000,00 30.000,00 -211.000,00 9.402.592,00

  TOTAL DESPESES   
69.743.534,0

0 268.661,00
3.380.819,

00
51.637.512,0

0 -1.499.008,00 123.531.518,00

                  

CAPITO
L DESCRIPCIO   

AJUNTAMEN
T 

I.M.RADIO-
DIFUSIÓ PRECSA EMDUCSA OP.INTERNAS TOTAL 

1  IMPOSTOS DIRECTES   
29.015.315,0

0 0,00 0,00 0,00 -196.000,00 28.819.315,00

2  IMPOSTOS INDIRECTES  2.833.570,00 0,00 0,00 0,00 0,00 2.833.570,00

3  TAXES I ALTRES ING.  7.575.294,00 78.826,00
2.587.989,

00 0,00 -527.425,00 9.714.684,00

4  TRANSF.CORRENTS  
26.758.771,0

0 167.335,00 575.175,00 34.775,00 -564.583,00 26.971.473,00

5  ING.PATRIMONIALS  1.919.584,00 1.500,00 51.050,00
15.123.649,0

0 0,00 17.095.783,00

  OPERACIONS CORRENTS   
68.102.534,0

0 247.661,00
3.214.214,

00
15.158.424,0

0 -1.288.008,00 85.434.825,00

6  ALIENACIO INVERSIONS  0,00 0,00 0,00 0,00 0,00 0,00

7  TRANSF.CAPITAL  0,00 21.000,00 190.000,00 0,00 -211.000,00 0,00

8  ACTIUS FINANCERS  0,00 0,00 0,00
36.479.088,0

0 0,00 36.479.088,00

9  PASSIUS FINANCERS  1.641.000,00 0,00 0,00 0,00 0,00 1.641.000,00

  OPERACIONS DE CAPITAL   1.641.000,00 21.000,00 190.000,00
36.479.088,0

0 -211.000,00 38.120.088,00

  TOTAL INGRESSOS   
69.743.534,0

0 268.661,00
3.404.214,

00
51.637.512,0

0 -1.499.008,00 123.554.913,00

 
 Segon.- Aprovar les Bases d’Execució del Pressupost General per a 
l’exercici 2008. 
 



41 

 Tercer.- Exposar al públic i donar al present acord la publicitat 
establerta a l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Quart.- El present acord s’entendrà aprovat definitivament, si 
durant el termini d’exposició al públic no es presenten reclamacions.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, aquest és el primer pressupost que portem al Ple en aquest 
mandat, per tant, no deixa de ser especialment important atès que té en 
compte molts elements dels que habitualment no formaran part dels 
pressupostos d’anys successius, entre ells, els canvis derivats de la nova 
organització municipal que ens acaben d’explicar. Marcarem amb aquest 
pressupost uns criteris generals, una forma d’actuar pressupostàriament 
parlant que ens portarà a definir la norma de funcionament del pressupost de 
l’Ajuntament. 
 

 El primer gran criteri i element important és el manteniment de 
l’estabilitat pressupostària, és a dir, l’equilibri entre els ingressos i les 
despeses. 
 
 El segon, és el manteniment d’un equilibri prudent entre els 
recursos propis, amb els que farem front a les despeses d’inversió per no haver 
de recórrer al finançament extern mitjançant crèdits que generarien un 
increment del deute municipal, traslladant a la ciutat un augment de la 
càrrega financera que no ens ajudaria en les expectatives de mantenir els 
pressupostos equilibrats. 
 
 Millorar la prestació dels serveis municipals i la seva qualitat és un 
dels objectius que ens proposem en aquest mandat, tal i com s’ha vingut fent 
en els anteriors. La nostra ciutat creix, per tant, creixen les necessitats i els 
serveis que se’n deriven i això ens farà, en anys successius, seguir la lògica de 
la prudència a l’hora d’avaluar les necessitats financeres que comporti aquest 
creixement dels nous serveis o dels altres que haurem de prestar per a 
l’ampliació d’activitats que es produiran a la ciutat i que se’ls hi haurà de 
donar una cobertura de manteniment de forma ordinària. 
 
 Com tots sabem, en la planificació i elaboració del pressupost cal 
tenir en compte de manera fonamental tres variables macroeconòmiques: la 
inflació, mesurada a través de l’IPC, el dèficit públic de l’Estat (concretament 
l’evolució dels ingressos i les despeses de l’Estat) i també els tipus d’interès. 
 
 En primer lloc, parlem de l’Índex de Preus al Consum (IPC) de l’any 
2007 que se situarà previsiblement entre el 3,3% i el 3,8%, amb una previsió 
del 3,3% per al 2008, segons el projecte de Llei de Pressupostos Generals de 
l’Estat del mateix any, i parlo del deflactor del PIB.  Aquesta dada farà que tots 
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els contractes plurianuals amb clàusula de revisió de preus tinguin un 
increment aproximat entre el 3,3% i el 3,8%.  La resta de béns i serveis 
seguiran aquesta tendència. 
 
 La segona variable que és la LPGE, afecta tant l’estat d’ingressos 
com el de despeses. 
 
 Pel que fa als ingressos, fixa l’evolució de la participació en els 
tributs de l’Estat, i segons les dades rebudes del Ministeri d’Economia i 
Hisenda, per a Cornellà, això suposarà un increment d’un 6,25% sobre les 
previsions del 2007.  Pel que fa a l’IBI, tal i com vam comentar amb el tema de 
les ordenances  i també a la plus vàlua, la LPGE preveu una actualització del 
2%. 
 
 Per la banda de les despeses, fixa l’increment de les retribucions de 
tot el personal del sector públic, que serà del 3%  (2% d’increment més un 1% 
per a incrementar el complement específic), segons el projecte de la LPGE. 
 
 Com a última variable important, el tipus d’interès que han pujat al 
llarg del 2007 i estan situats en el 4,26%, estant previst un nou increment 
durant el 2007 fins al 4,31%.  No obstant això, l’amortització final dels 
diversos préstecs, així com una lleugera disminució de l’endeutament total, 
possibiliten que la càrrega financera -que no és altra cosa que l’amortització 
més interessos del deute- durant l’any 2007 es redueixi en aquest 
Ajuntament. 
 
 Concretament els objectius pressupostaris específics que ens 
marquem per a l’any 2008 són els següents: 
 
 Adequació de la despesa corrent a les necessitats dels serveis i 
manteniment pel correcte funcionament de la ciutat, representant això un 
augment del  8,22%, tenint en compte l’impacte de la posada en marxa d’una 
nova escola bressol al barri del Pedró i la voluntat d’incrementar la despesa 
social, sobretot en l’atenció a les persones dependents i la continuïtat de nous 
programes com és el Pla de l’Entorn. 
 
 Manteniment del deute amb disminució de la càrrega financera. 
 
 Una xifra d’inversió de 7,73 milions d’euros que compleix 
perfectament l’escenari d’estabilitat pressupostària que ha establert el Govern 
de l’Estat per a les Entitats locals.  Aquesta xifra d’inversió suposa un 5,28% 
més que l’exercici anterior i es destinaran fonamentalment a culminar 
inversions plurianuals, a l’adequació d’instal·lacions esportives, com els camps 
de futbol d’Almeda i Fontsanta, a la piscina Can Millars, a la remodelació de 
diversos carrers i espais públics, a la compra i, per tant, a l’augment de jocs 
infantils als nostres carrers i places, a la reforma del Casal d’Avis d’Almeda, a 
la millora dels mercats i també a aconseguir que les infrastructures actuals 
continuïn sent com són ara, de primera, les millors que puguem tenir. No 
obstant això, cal tenir en compte que, en l’actualitat, gran part de la inversió 
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s’executa mitjançant l’Empresa Municipal EMDUCSA, mantenint la política de 
compra de sòl i la construcció d’habitatge protegit amb 385 habitatges en el 
2008. 
 

 Això que, pot ser, també faria riure, entenc que ho heu entès bé i 
que realment és una inversió molt important que fa aquesta ciutat i que 
moltes altres no ho podran fer amb els pressupostos que tenen.  

 
 Quant a l’estat dels ingressos, el pressupost total s’incrementa un 
14,46%, i els ingressos corrents tindran un creixement del 8,40%. Pel que 
respecta als ingressos de capital, disminuïm l’apel·lació al crèdit com a forma 
de finançar les inversions previstes i desapareixen les transferències de 
capital. D’altra banda, els ingressos per transferències corrents de la secció 
pressupostària  de la Comunitat de Municipis de la Plana del Galet, estan 
previstos en 4,2 milions d’euros. 
 
 Així doncs, el finançament de la despesa queda desglossat en un 
59,30% de recursos propis, un 38,40% de subvencions i transferències i un 
2,30% de préstecs. 
 
 Per la banda de les despeses, parlarem de despesa corrent, tenint 
en compte que el pressupost corrent de funcionament és la dada bàsica, ja 
que és la que se consolida i compromet en la seva majoria, el nostre futur.  El 
projecte que es presenta suposa un increment de la despesa corrent d’un 
8,22%. 
 
 La inversió -com també he dit anteriorment- puja 7,73 milions 
d’euros, xifra que suposa un 5,28% més que la inversió inicial de l’any 2007 i 
que representa un 11,35% més del total del pressupost del 2008. 
 
 Quant a la despesa total, aquesta augmenta un 14,46% amb un 
increment de la despesa ordinària del 15,72% i del 5,28% en el tema de les 
inversions.  La distribució per capítols està compensada ja que la el capítol 1 
de personal té una dimensió eficient, i suposa el 33,60%, el capítol 2 també té 
una dimensió eficient, amb un 35,92% i les transferències corrents amb un 
16,47%. 
 
 Una dada a destacar és la càrrega financera que representa un 
2,91% del total de despeses i un 2,98% dels ingressos corrents. 
 
 Fer també un esment al Pressupost Consolidat que té una xifra de 
123. 531.518,00, un 6,32% més que l’any 2007. El desglossament d’aquest 
pressupost el teniu en la informació facilitada en la Comissió Informativa,  el 
de les empreses municipals, excepte Tecsalsa, perquè sabeu que aquest 
pressupost no consolida, es va lliurar i explicar en els Consells 
d’Administració i també en el llapis que us hem donat  a l’entrada del Ple en el 
qual podeu trobar indexada tota la informació per anar ràpidament a l’Àrea, al 
capítol o a la partida que interessi. En tot cas, ressaltar –per acabar el 
pressupost consolidad- l’enorme activitat inversora que té prevista Emducsa i 
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que tots coneixeu sobradament, tal com es va explicar en els Consells 
d’Administració. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, votarem 
favorablement. Es tracta d’un pressupost dirigit a garantir la qualitat de vida 
de les persones de la nostra ciutat, augmentant considerablement les partides 
de polítiques de ciutadania, responent a la necessitat de més escoles bressol, 
recursos per donar suport a les famílies i posada en marxa de la nova 
biblioteca.  
 
 Per altra banda, seguint en la línia dels anteriors pressupostos, un 
augment important en l’Àrea d’Acció Social, sobretot dirigit al servei a domicili 
que beneficia a les persones dependents; tele assistències, allotjaments 
alternatius i també per a programes de persones actives.  
 
 Sabem que amb aquest pressupost no podem respondre a totes les 
necessitats de la ciutadania, ja que són moltes i emergeixen noves per la 
complexitat de la societat, però és un avanç que cada vegada s’apropa més a 
una política de prestació social i no tant assistencial. 
 
 Un reconeixement a la Regidoria corresponent per la forma 
d’elaboració dels pressupostos, que ha permès poder participar en el seu 
contingut i exposar els nostres programes i necessitats i, per altra banda, 
entendre els límits pressupostaris amb una visió global. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, creiem 
que encara no s’ha aconseguit l’objectiu de dotar als ens locals d’un sistema 
de finançament satisfactori o al menys capaç de donar compliment als 
principis d’autonomia local i suficiència financera que preveu tant la 
Constitució com l’Estatut de Catalunya.  
 
 Pel que fa al traspàs de noves competències als ajuntaments, 
aquesta demanda és difícil d’atendre i s’està rebent de tota manera sense 
revisar prèviament el que és el finançament de la mateixa administració de la 
Generalitat. 
 
 És molt difícil, per no dir impossible, fer una política local de 
caràcter integral si no es disposa de capacitat per intervenir en el finançament 
dels municipis -som plenament conscients- i, en aquest sentit, la legislació 
estatal sobre hisendes locals determina que les administracions locals 
depenen primordialment del poder central, fet  que provoca que l’administració 
local no es pugui adaptar a la realitat particular de cada comunitat autònoma.  
 
 Aquesta situació ha de quedar superada amb la futura Llei de 
finances locals de Catalunya que s’està impulsant des de la Generalitat. Un 
nou model quedarà fixat i determinat en aquesta nova llei d’acord amb els 
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paràmetres fixats al nou Estatut d’Autonomia. La Llei d’Hisendes Locals, per 
tant, ha de ser sotmesa a tres reformes des del nostre punt de vista: 
  
 En primer lloc, que es permeti a tots els municipis participar en 
determinats impostos estatals, la lògica ens hauria de portar al fet que tots els 
municipis participessin al menys de l’IRPF per poder establir una línia de 
finançament directament proporcional en la seva contribució fiscal. De fet, la 
pauta en qualsevol reforma hauria de ser que cap municipi rebi menys del que 
rebia, però que el seu creixement d’ingressos de cara al futur, estigui lligat a la 
seva capacitat fiscal, al seu esforç fiscal i a les variables que la comunitat 
autònoma introdueixi. 
  
 La segona proposta de reforma seria cedir a les comunitats 
autònomes el poder tributari sobre les figures locals, tal com estableix 
l’Estatut. En aquest camp apostem per potenciar el grau d’autonomia fiscal. 
L’idea és que l’Estat estableixi l’obligatorietat d’alguns impostos, la seva 
definició i la base imposable i, a partir d’aquí, ha de ser plausible, per part de 
la Generalitat, introduir una àmplia gamma de tipus de gravàmens, 
bonificacions, exempcions, per poder dotar als poders locals de capacitat 
d’utilitzar la fiscalitat i d’ajustar la seva realitat a les seves accions de govern. 
 
 Per últim, cal cedir als Parlaments Autonòmics la facultat d’establir 
els criteris de distribució, de la participació en els ingressos de l’Estat i de les 
transferències incondicionades estatals.  
 
 Un cop dit això, per refermar que som conscients de la dificultat de 
dur a terme un pressupost municipal, amb un marc legal que és molt 
restrictiu i que, a vegades, fa que els Ajuntaments hagin de buscar fórmules 
imaginatives per finançar-se, em centraré més en Cornellà dient que, per fi, 
se’ns ha fet arribar la documentació en un llapis de memòria, i potser d’aquí a 
un any o dos, aconseguirem que es faci amb el sistema del Parlament, o sigui, 
abans rebem el llapis de memòria i després podrem analitzar-ho i votar-ho en 
un Ple i no el mateix dia.  
 
 De tota manera, agrair tota la tasca que s’ha fet des de la Regidoria 
a la qual pertany aquesta feina, totes les facilitats que se’ns ha posat als grups 
a l’hora de fer consultes, la disponibilitat absoluta del Regidor i dels 
treballadors de la Casa a l’hora de fer aquestes consultes, però també dir que 
aquest any –i no és culpa de ningú, sinó que donat el canvi de noms de 
departaments, de noms de partides, amb la complicació que això suposa- no 
s’ha pogut fer tampoc una comparativa real pel que fa a les xifres. 
 
 Em centraré en aspectes concrets, ja que entenc que un pressupost 
no és només xifres, inversions i despeses, sinó que marca l’autèntic full de 
ruta de la política, per tant, el meu argumentari és purament polític. 
 
 Pel que fa al Gabinet d’Alcaldia, sí que volia destacar en l’Àrea de 
Comunicació una despesa en concret que té a veure molt amb una 
reivindicació del nostre Grup, que és la major part del “pastis” d’inversió en 
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aquest Gabinet que se’n va a allò que és la revista municipal, 190.657,- euros 
que se’ls en porta una revista municipal on la ciutadania no hi fa cap 
aportació i on l’aportació dels grups municipals es limita a un article a les 
darreres planes sense cap mena de suport gràfic, ni tan sols la resta de grups 
municipals que formen el govern hi poden dir que tinguin un paper destacat. 
La ciutadania ha de veure com es gasta aquest diner públic en una publicació 
que es limita a difondre l’obra de govern –també és necessari i estem d’acord- 
però en aquesta obra de govern considerem que participen tots i que, a més a 
més, també hi hauria de participar la ciutadania, més del que hi participa 
actualment. 
 
 Seguim insistint en la campanya de dur a terme campanyes de 
sensibilització, però seguirem també insistint en què cal crear una Comissió 
formada pel conjunt dels grups municipals, encarregada de la redacció d’un 
reglament d’ús i destinació dels cabals públics invertits en propaganda i 
publicitat continguts en els pressupostos municipals.  
 
 Repeteixo que els pressupostos de l’Ajuntament no són un 
compendi de xifres i ingressos i despeses, del pressupost es desprèn les 
polítiques a aplicar als propers anys i, per tant, se’n desprèn el model de 
ciutat que té l’Equip de Govern. Doncs bé, jo constato que el model de ciutat 
per a l’actual Equip de Govern, des del nostre punt de vista, és inexistent. Un 
ajuntament responsable ha de governar per millorar les condicions de vida de 
la ciutadania, l’exercici de la política municipal obliga, no només a gestionar el 
dia a dia i les problemàtiques que van apareixent, sinó també a tenir clar quin 
és el model de ciutat que es vol deixar a les generacions futures i aplicar els 
criteris que han de conduir a aquesta Cornellà del futur. Per a Esquerra, la 
Cornellà del futur està molt dibuixada i es tracta d’una ciutat justa i solidaria, 
on els seus habitants tenen igualtat d’oportunitats, una ciutat de proximitat 
relacionat en base a eixos comercials, que pugui conviure i completar l’oferta 
de les grans superfície en harmonia, una ciutat amb una oferta d’habitatge 
social que a l’hora no hipotequi fins el darrer centímetre i deixi espais verds 
que evitaran que Cornellà sigui una ciutat de ciment o una ciutat dormitori,  
un habitatge que ha de donar especial preferència al lloguer com a primera 
opció per a l’independització dels joves. 
 
 Aquest és molt resumidament el nostre model de ciutat però és que 
analitzant aquests pressupostos, no hem trobat ni aquest model ni cap altre 
que marqui línies de futur, són uns pressupostos que considerem continuïstes 
que, a més, no s’han fet pensant en els reptes immediats de la ciutat ni molt 
menys encara en els reptes futurs. 
 
 Un dels principals reptes que deia que afrontarà aquesta ciutat es 
planteja a nivell de la supervivència del petit i mitjà comerç, l’anomenat 
“comerç de proximitat”, tenint en compte que suposarà la implantació d’una 
gran superfície comercial annexa al nou Camp de l’Espanyol. A la partida 
d’Interior i Comerç no trobem una sola pista que indiqui que es portaran a 
terme accions destinades a equilibrar aquest impacte. ¿Pot assumir una ciutat 
amb un terme municipal de 6,9 quilòmetres quadrats, l’impacte que 
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representa tenir 3 centres comercials integrats, a més, dins de la trama 
urbana?, creiem que no, i menys encara si no s’engeguen polítiques 
imaginatives i accions molt concretes que facin compatible la pervivència del 
petit comerç amb aquestes superfícies. ¿Quines accions es duran a terme des 
de l’Ajuntament per minimitzar l’impacte del nou equipament en les vendes 
d’un comerç urbà prou danyat?. ¿Quines accions estan destinades a aprofitar, 
en la mesura del possible, l’atracció del nou equipament i l’increment de 
coneixement de la ciutat de Cornellà què podria provocar de retruc?. És bàsic 
que es defineixi clarament la funció comercial de cada estructura i zona de la 
ciutat i que s’estructuri el sector i el seu entorn urbanística i s’actuï a nivell de 
promoció comercial coherentment amb aquestes funcions. On són les partides 
que estan destinades a aquesta funció?, el cert és que no hi són, ni a l’Àrea de 
Comerç i Interior ni a l’Àrea d’Urbanisme, ni a l’Àrea de Via Pública, haurien 
de ser polítiques transversals. La partida de comerç queda restringida al 
Consorci de Promoció i Dinamització del Comerç, del qual lloem la tasca però 
creiem que per garantir la supervivència del comerç de proximitat cal dur a 
terme un seguit d’actuacions que encara no s’han previst.  
 
 Cada zona o barri hauria d’adquirir una personalitat comercial 
pròpia de manera que es promocioni de cara als compradors amb aquesta 
identitat diferenciada. Cal també que els establiments comercials s’adeqüin en 
gestió i qualitat a la funció definida per tal que donin el servei més coherent al 
seu públic objectiu, i cal també, aprofitar els motors comercials existents, 
sobretot  el gran pol d’atracció que representen els mercats municipals per 
crear sinèrgies entre tot el comerç existent.  
 
 No diem que no s’estigui fent res en aquest sentit, però queda molt 
per fer. Cal millorar quantitativament i qualitativament els establiments 
comercials de la ciutat, per tal que aquesta proximitat no estigui renyida amb 
una major cura de la imatge i la gestió del negoci per part dels petits i mitjans 
empresaris.  La qualitat dels establiments i la seva imatge ha de ser tan bona 
que s’aconsegueixi que els compradors tinguin un establiment de referència a 
prop per poder satisfer les seves necessitats i no hagin de desplaçar-se a altres 
àrees comercials. Les accions que creiem que haurien d’estar destinades a 
aconseguir aquest objectiu són algunes, com impulsar un gabinet tècnic a 
nivell global de la ciutat per tal d’ajudar als comerciants a incrementar la 
competitivitat dels seus establiments i adequar la seva estratègia comercial en 
la zona on són ubicats i a les característiques del seu públic objectiu, un 
públic que pot ser diferent depenent de la zona de Cornellà de la que estem 
parlant.  
 
 Impulsar un associacionisme comercial per zones, es pot seguir sota 
una sola marca, però calen accions adaptades a la realitat dels diferents barris 
que, a més de tenir funcions promocionals, tingui unes funcions clares d’ajut i 
recolzament a la millora dels establiments com són la informació, la formació, 
la sensibilització i la motivació dels comerciants, i també crear un servei  que 
ajudi a trobar alternatives d’inversió i finançament als petits i mitjans 
empresaris del comerç, la restauració i els serveis per tal de renovar i millorar 
els seus establiments. Aquest servei, a més, ha d’informar i fer pedagogia del 
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valor d’aquests negocis sobretot tenint en compte els negocis familiars que per 
manca de continuïtat puguin posar en perill la cohesió del teixit comercial. 
Creiem que Cornellà s’hauria de dividir en zones o eixos comercials que 
tinguessin polítiques diferenciades i perfectament definides. 
 
 En aquesta Àrea, en Comerç, creiem que cal urgentment la redacció 
i adopció d’un Pla especial urbanístic d’usos comercials, ja que no pot ser que, 
per exemple, una zona destinada a ser via peatonal, que ja ho és de fet, com és 
la Rambla, en comptes de ser un pol d’atracció en el temps de lleure per 
comprar, passejar, gaudir d’establiments de restauració, es converteixi en un 
autèntic desert quan les oficines, immobiliàries, bancs i agències de viatges, -
que són majoritaris al carrer- tanquen les seves portes un cop acabat l’horari 
d’oficina . Tampoc pot ser que es concentrin en un lloc com el carrer Miranda, 
-una via eminentment comercial- quantitats ingents de macro comerços del 
tipus de “Tot a un euro”, amb productes de baixa qualitat, també són 
necessaris però cal evitar-ne la concentració i això s’aconseguiria amb aquest 
Pla especial urbanístic d’usos comercials. 
 
 A l’Àrea de Cultura –un altre àmbit a destacar- creiem que Cornellà 
és una ciutat rica en teixit associatiu, amb gran quantitat d’entitats la majoria 
de les quals treballen a l’àmbit cultural, del lleure i la cooperació, cal aprofitar 
l’existència d’aquestes entitats de cara a la cohesió social de la ciutat, però cal 
fer-ho des de la implicació de l’Ajuntament amb els projectes d’aquestes 
d’entitats, i això vol dir treballar amb les entitats i afavorir els seus projectes 
dotant-los amb eines de treball necessaris. Aquest treball d’implicació passa 
per oferir espais municipals per realitzar les seves activitats. ¿Disposa 
Cornellà d’un equipament on les iniciatives de les diferents entitats es puguin 
dur a terme?. Els he de recordar que en el seu programa electoral consta la 
necessitat de crear un centre polivalent que doni suport a les activitats 
creatives que consideren que l'actual model ha quedat superat per la nova 
realitat social, aquests compromisos estan en el seu programa i entren en 
col·lisió amb la política que marquen aquests pressupostos continuïstes 
seguint una política de la subvenció, amb un gran acte anual de lliurament 
del xec de la subvenció a les entitats com a punt culminant. 
 
 En matèria d’ensenyament, hem comprovat com de manera gairebé 
sistemàtica s’està externalitzant la gestió d’algunes escoles bressol, no ens hi 
oposem d’entrada, però sí que volem posar l’accent en una qüestió de suma 
importància i és que cal fer un seguiment molt exhaustiu d’aquesta gestió per 
tal de comprovar que s’ajusta als paràmetres i a la línia marcada des del 
Departament d’Educació de la Generalitat. Aquestes escoles bressol -encara 
que en mans de gestió privada- han d’actuar en la mateixa direcció i criteris 
que la resta d’escoles bressol en gestió pública de Cornellà i davant l’entrada 
en funcionament de noves escoles bressol –fet que celebrem- estarem atents a 
aquesta unitat de criteri. 
 
 Pel que fa a Urbanisme i Habitatge -lligat a la carència d’un model 
de ciutat- ens trobem també el model de creixement urbanístic que està 
seguint Cornellà, no es pot hipotecar el futur de la ciutat amb un creixement 
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que ens condueixi a urbanitzar cada metre quadrat disponible, una ciutat no 
pot créixer més enllà de les seves possibilitats. El problema de l’habitatge, -
sobretot entre els més joves- és real, però la manera de resoldre’l  no és 
construir  absolutament tot, ja que si ho fem aquestes mateixes generacions 
en un futur heretaran una ciutat sense vida. 
 
 Pot semblar que defensant la conservació de pastilles verdes que 
queden a Cornellà, des d’Esquerra ens poguéssim negar a la construcció 
d’habitatge de protecció oficial, i no es tracta absolutament d’això, cal que es 
construeixi habitatges de protecció oficial, sempre amb preus assequibles per 
al jovent, però també cal defensar de manera aferrissada que es conservin 
algunes de les darreres zones sense edificar a Cornellà, perquè aquesta és 
l’herència que deixarem precisament a aquestes generacions futures. 
 
 Estem a favor de l’habitatge social –com he dit- i sobretot del de 
lloguer i cal ampliar aquesta oferta i cal una implicació clara de l’Ajuntament 
en la bossa de lloguer jove. Quina promoció s’està fent?, la mínima necessària 
per cobrir l’expedient. Les operacions tancades són tan poques que es pot 
considerar que la seva incidència en el mercat de lloguer és zero, en un any 
s’han llogat set pisos. ¿Quines acciones es duen a terme per captar propietaris 
que posin els seus habitatges buits al mercat de lloguer, sota la protecció 
municipal?, cap. S’espera que siguin els propietaris els qui ofereixin els seus 
pisos en lloguer, la majoria d’operacions de lloguer de pisos continuen estan 
en mans de les agències i els preus queden molt lluny de permetre l’accés al 
primer habitatge per la majoria de joves. 
 
 Pel que fa a aquest urbanisme de ciutat -i lligat directament a la 
proposta d’eixos comercials que fèiem anteriorment- cal destacar que els 
arranjaments de carrers de cara a la millora de la mobilitat que s’estan fent  
en algunes zones, creiem que han de ser generalitzats i confiem que l’Equip de 
Govern així ho assumirà. 
 
 Pel que fa a polítiques medi ambientals, en un moment que s’ha 
constatat, certament, que el canvi climàtic ja és una realitat -encara que per 
sort una realitat encara reversible- continuem sense veure polítiques concretes 
en aquest sentit. Estem d’acord que cal continuar amb les campanyes 
educatives, són molt necessàries, però cal un impuls real de les energies 
renovables i netes i són les institucions públiques les que han de començar a 
donar exemple. Som conscients que cal un gran esforç per adaptar, hores 
d’ara, els edificis existents, però s’ha de fer i és per això que hem proposat una 
sèrie de beneficis fiscals en les al·legacions que hem presentat, tant en les 
ordenances i taxes municipals però, a més, no estem veient cap esforç 
d’implantació d’aquestes energies renovables en els edificis de nova 
construcció.  
 
 Acabo dient que ja hem dit que considerem que uns pressupostos 
municipals són molt més que un correcte exercici de plasmació dels ingressos, 
despeses, inversions d’un ajuntament, són el full de ruta del desenvolupament 
d’un programa, un programa del qual Esquerra està molt lluny de coincidir, ja 
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que no compartim el seu model de ciutat. En coherència, votarem en contra i 
ho fem –que quedi clar- amb l’ànim constructiu de poder aportar idees noves i 
de col·laborar en totes aquelles iniciatives, vinguin d’on vinguin -i reitero 
“vinguin d’on vinguin”- que considerem beneficioses per a la ciutadania de 
Cornellà i també amb l’ànim de seguir lluitant per una participació real de la 
ciutadania en tots i cadascun dels àmbits de pressa de decisió del Govern 
Municipal, perquè entre altres coses la ciutadania tampoc ha pogut dir ni 
mitja paraula en l’elaboració d’aquests pressupostos. 
 
 Tot seguit intervé el  Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, com bé ha explicat el Tinent 
d’Alcalde d’Economia i Societat,  aquest és el primer pressupost que portem el 
nou Govern Municipal en aquest mandat, i marca línies generals de futur a 
través d’eines com una nova organització municipal per assolir una major 
eficiència i eficàcia en l’atenció a la ciutadania, i una incidència cada cop més 
intensa en les polítiques socials, tot amb l’objectiu de fer de la qualitat el valor 
afegit de la gestió de govern. 
 
        Els tres eixos bàsics assenyalats en la presentació del pressupost: 
manteniment de l’estabilitat pressupostària, és a dir, l’equilibri entre els 
ingressos i les despeses, el manteniment d’un equilibri prudent dels recursos 
propis per fer front a les despeses d’inversió i la millora de la qualitat en la 
prestació dels serveis municipals i de retruc la qualitat de vida de les 
persones, serviran per iniciar el camí que permeti assolir els objectius del 
pacte que va servir per conformar l’actual Equip de Govern: 
 
 Contribuir amb noves iniciatives al procés d’articulació i vertebració 
de la ciutat com a factor determinant per potenciar i integrar les diferents 
realitats socials, econòmiques i territorials, mitjançant línies de treball que 
fomentin l’exercici de la responsabilitat social sostinguda en el civisme, la 
convivència i la concòrdia. 
 
 Refermar el compromís de millora del medi ambient de la ciutat, 
mitjançant un desenvolupament equilibrat del nostre territori, estimulant les 
polítiques medi ambientals de minimització, recuperació i reutilització. 
 
 Consolidar i incrementar els factors d’atracció d’activitats 
econòmiques i la creació de llocs de treball a la ciutat, mitjançant la innovació 
i la igualtat d’oportunitats. 
 
 Establir mecanismes d’inclusió social, que contribueixin a definir 
un nou model social, que impossibiliti la aparició de fractures socials. 
 
 Impulsar noves iniciatives encaminades a afavorir la política 
lingüística. 
 
         Polítiques com la mostrada a través de la voluntat d’incrementar la 
despesa social, sobretot en l’atenció a les persones dependents, i la continuïtat 
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de nous programes socioeducatius com el del Pla de l’Entorn, refermen la 
voluntat de fer polítiques socials que siguin tangibles. 
 
         No parlarem de números perquè això ho ha fet l’especialista, però sí 
que volem deixar palès que la voluntat manifesta, com a Grup i com a part del 
Govern Municipal, és treballar, treballar i continuar treballant per una ciutat 
de qualitat. 
 
 A continuació pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, ja vàrem dir a 
l’anterior Ple, en el debat sobre Ordenances i Preus Públics, que a 
l’Ajuntament és tan important saber què i com es recapta, com saber en què i 
com es gasta. Quedi clar de nou i des del començament de la nostra 
intervenció, que la redistribució que fan dels recursos públics cap els 
ajuntaments, les administracions superiors: Central, Generalitat, és 
profundament insuficient i, per tant, injusta. En aquest sentit volem deixar 
clar que defensarem els interessos del nostre municipi i recolzarem la idea de 
“cap competència més sense recursos suficients”. D’igual manera volem deixar 
clar que la nostra formació no comparteix els principis d’estabilitat 
pressupostària que es proposen i proposem una reforma de la Llei d’Estabilitat 
Pressupostària, de manera que es contempli l’estabilitat dins d’un cercle 
econòmic i no pas any rere any en cada pressupost. 
 
 Des d’Iniciativa proposem una reforma profunda quant al sistema 
de participació municipal en els tributs de l’Estat, més en base a criteris de 
competència i població i no com fins ara que el criteri era més de 75.000 
habitants. 
 
 Considerem que massa sovint en aquest Consistori es cau en 
l’excusa competencial, per a no engegar projectes o serveis, i seria bo que un 
dia aquest Equip de Govern reflexionés sobre la necessitat d’innovar i 
modernitzar serveis que Cornellà necessita. Cal innovar en polítiques socials, 
en polítiques educatives, en polítiques culturals, en polítiques esportives i 
també i sobretot en polítiques d’habitatge.  
 
 Sabem que al grup majoritari, el del PSC, no li agrada comparar-se 
amb els municipis del voltant, però els ciutadans/es de Cornellà sí que ho fan, 
i malauradament Cornellà no surt massa ben parada en cap de les 
comparacions. En què destaca Cornellà?, en centres comercials?. Per a 
nosaltres el pressupost té molta importància política, no és un simple tràmit 
administratiu ni és un tema exclusivament econòmic, el pressupost és 
l’aspiració numèrica d’una voluntat política, és la plasmació del programa de 
Govern Municipal, per això em sembla especialment greu que sent aquest el 
primer pressupost del mandat, aquest no vagi acompanyat d’un major treball 
d’explicació i d’un major treball participatiu o d’un pla de mandat.  
 
 Aquest pressupost ens diu el nom de les actuacions i l’import, no 
ens diu el com ni el per què. Quan es planteja un pressupost cal tenir present 
que la despesa pública ha de suposar una assignació equitativa de recursos, 
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la distribució de recursos ha de ser justa i ha d’afavorir a qui té menys 
capacitat econòmica, tot cobrint els objectius socials i econòmics plantejats. 
Tanmateix, la programació com l’execució han de respondre a criteris 
d’eficiència i economia, però també des del punt de vista d’Iniciativa han 
d’incorporar criteris de sostenibilitat, d’equitat, de solidaritat intergeneracional 
i de perspectiva de gènere.  
 
 Els pressupostos també han de ser un reflex de la voluntat 
inversora de l’Ajuntament i del Govern. Aquesta inversió, especialment la que 
es fa sobre el patrimoni -el territori de la ciutat- ha de ser –sota el nostre punt 
de vista- el màxim de consensuada i participada. Un municipi petit com 
Cornellà ha de seguir una política de patrimonialitzar, cada pam és or i ha 
d’estar ben emprat. Una intervenció sobre el territori no té volta enrere, no es 
pot recuperar un terreny que s’ha urbanitzat o un edifici que s’ha afectat.  
 
 Si fem una revisió dels capítols del pressupost consolidat, destaca  
que el capítol 1 està ben dimensionat, -inferior al d’altres ciutats- i potser 
caldria d’alguna millora i seria raonable i explicada, però a Cornellà això 
malauradament només significa que hi ha molts serveis externalitzats, com 
concessió administrativa o com el sistema que vulgueu. La neteja, la 
jardineria, la recollida és acceptable, però en educació, serveis socials i esports 
hauria de ser més revisable la política d’externalització.  
 
 Considerem que cal reajustar la política d’habitatge, no és 
assumible que una de cada dues famílies de Cornellà, quan decideix canviar 
de casa per millorar, marxa de Cornellà. Aquest Ajuntament, aquest Ple, això 
no ho pot acceptar. Amb el pressupost que té Emducsa de tres quartes parts 
del de l’Ajuntament, es poden fer altres actuacions. 
 

 L’Ajuntament en demana subvencions a altres administracions, que 
es destinen a finançar serveis, en alguns casos que no té competència la  
Corporació i en altres casos per finançar parcialment competències 
municipals, però aquest Grup, a vegades, té la sensació que sovint aquesta 
experiència no està massa planificada. L’ajuntament ha de tenir més recursos 
i en aquests moments no s’aprofiten tots els recursos accessibles, subvencions 
d’altres administracions en matèries com habitatge o educació.  
 
 Cal resituar la política de subvencions a les entitats, han de ser més 
objectives i més justes, no entenem que algunes subvencions apareguin 
nominals al pressupost i altres no. No s’haurien de fer convocatòries 
tècnicament avaluables?. No diu una altra cosa les pròpies bases d’execució 
que avui aprovem?. Aquests pressupostos són freds, segurament injustos, 
però quan es comparen despeses hi ha algunes fotos que no ens agraden. Les 
despeses de comunicació són tan grans com les de patrimoni cultural i 
biblioteca, o les de dinamització de famílies. A l’anterior Ple se’ns insinuava 
que suggeríssim partides a reduir, potser alguna d’aquestes podria ser.  
 
 En general, creiem que hi ha molts programes i projectes de totes 
les àrees que funcionen per inèrcia, que fa massa anys que funcionen per 
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inèrcia. Quina innovació hi ha hagut en el Departament de Cultura en els 
darrers deu anys?. Cornellà té algun equipament de primera divisió?, potser 
fins i tot sobredimensionat en la nostra ciutat, tenim l’Auditori, el Parc 
Esportiu, el Citilab, de primera divisió, de “champions league”, com li vulgueu 
dir, però té dèficits importants en equipaments de proximitat que són de 
categoria preferent o regional, depenent de l’esport que vulgueu practicar.  
 
 Cornellà pot ser millor, nosaltres ja ho hem plantejat en campanyes 
al nostre programa i per això defensem una altra manera de treballar des de 
l’Ajuntament, més transversal i participativa. Cal crear plans transversals no 
com a suma d’actuacions –d’això ja en sabem i ja ne hem vist- sinó que s’ha 
de fer amb voluntat de generació de noves accions. Cal un pla de recepció i 
acollida municipal de la població nouvinguda, cal un pla director de 
participació ciutadana, cal un nou pla d’igualtat, un nou pla de promoció 
juvenil, un pla de dinamització de la gent gran, probablement un pla de 
comunicació, un pla de cultura, un pla de foment de les energies renovables i 
un pla directiu de cooperació al desenvolupament. 
 
 Iniciativa ha estat parcialment corresponsable els darrers vuit 
pressupostos, des del Govern, des de l’intern del Govern hem plantejat 
aquestes i altres qüestions –no us sonarà a xinès cap de les que us he 
plantejat-. Malauradament, molts dels nostres plantejaments han quedat 
perduts en els debats interns, potser avui s’entendrà millor per què Iniciativa 
no ha acceptat tornar al Govern. En definitiva, avui el nostre vot no pot ser 
favorable, els nostres plantejaments estan avui sobre la taula i creiem que 
poden ser aprofitables en benefici de Cornellà. Avui votem en contra d’aquest 
pressupost. Hi ha un llarg recorregut a fer, el mandat és llarg i amb voluntat 
de diàleg i consens, segur que poden existir moltes més coincidències.                  
 
 Seguidament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal del PP, 
senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, avui afrontem un 
dels plens més importants de l’any, “els pressupostos”, que determinaran 
l’acció de govern en el municipi. Per la importància de tot això intentaré ser el 
més clar i breu possible. 
 
         Efectivament, el pressupost és l’instrument financer que serveix per 
desenvolupar el Pla d’Actuació Municipal, que per cert, des de la pressa de 
possessió del senyor Alcalde i el seu Equip de Govern no coneixem, perquè  
prendre la decisió de votar favorablement a aquest pressupost és complicat,  ja 
que desconeixem les polítiques que vol aplicar l’Equip de Govern. D’alguna 
manera la nostra orientació al vot és clara, serà negativa. Sí que hi ha molts 
aspectes que ens agraden, que ens semblen positius, no faltaria més!. De 70 
milions a l’Ajuntament i 123 milions d’euros en el pressupost consolidat que 
gestionen vostès, evidentment hi ha alguna raó que ens apropa, però en la 
majoria estem bastant allunyats. 
 
          No és un pressupost participatiu, no és un pressupost que els grups 
polítics hi haguem participat, ni hem estat consultats, ni tan sols explicar-nos 
les línies generals de la seva aplicació. Això ho entenc, ja que sí es presenta un 
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pressupost sense presentar el PAM, crec amb tota modèstia que això invita a 
una reflexió. 
 
         Com no podia ser de cap  altra manera, haig d’agrair al senyor 
Sergio Fernández, la seva predisposició, les seves explicacions i aclariments 
comptables i la documentació rebuda en temps i forma. 
 
         Malgrat totes les facilitats, el més complicat ha estat el poder 
interpretar aquest pressupost respecte al dels anys anteriors,  en concret, en 
l’apartat de Despeses, ja que al canviar les Àrees Polítiques de l’Ajuntament, 
no podem contrastar les despeses per àrees. Esperem que en anys successius 
perfeccionin la presentació dels pressupostos per poder-los analitzar millor. 
        
  Sense entrar a valorar el fons de l’estat de l’execució del pressupost 
de l’any 2007, -perquè sinò, no acabaríem mai- he pogut observar que no 
encerten en la previsió d’ingressos i despeses, sempre hi ha desviacions, les 
lògiques que entenem, i altres que no. En aquest sentit, penso que el 
pressupost podria ser una mica més orientatiu i crec que des de l’oposició 
estem obligats a demanar que afinin més. És a dir, em dóna la sensació que es 
pressuposta incorrectament. S’abusa de la modificació de crèdit, de las 
modificacions pressupostàries, i del que avui s’aprova i del que a partir del dia 
1 de gener servirà com a eina. El pressupost en una “súper mega declaració 
d’intencions” a la qual, desprès, al final vostès mateixos li treuen la credibilitat 
modificant totes les partides. 
 
         I per cert, el mes de setembre vaig sol·licitar mitjançant pregunta, la 
situació de l’execució del pressupost a mes de juliol, i fins la data no he rebut 
cap resposta, vulnerant així els terminis establerts en el Reglament Municipal. 
 
         Respecte a l’apartat d’ingressos, començarem pel Capítol I, el dels  
Impostos directes, que s’ha increment de 6,36%, representa el 41,60% del 
pressupost, s’ha de destacar un increment del 14,14% de l’IBI urbà i l’IAE en 
un 7,26%, el que hem dit sempre, un fort increment de la pressió fiscal. 
 
         En l’Impost sobre l’increment del valor dels terrenys de naturalesa 
urbana, és negatiu en un 26,94%. 
 
         En el Capítol II, en els Impostos indirectes hi ha una disminució de 
823.850 euros, la qual cosa representa el 22,53% i representa el 4,06% del 
pressupost, i s’ha de destacar que l’impost sobre construccions, instal·lacions 
i obres disminueix també en 830.000 euros, un 22,53%. 
 
        Del pes total dels ingressos hem perdut un 5% respecte a l’any 
2007, només en el capítol I i II conseqüència de la desaccelaració econòmica, 
tot el  que es basa en el sector de la construcció i la compra venda d’immobles. 
Sense cap dubte, els ajuntaments també estem afectats. Alguna cosa més 
“alegre” és la previsió d’ingressos via IRPF o IAE que -tal com està el 
panorama- és possible que es redueixi a l’import que vostès han pressupostat. 
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        En el  Capítol III, el de Taxes i altres ingressos, s’incrementen en 
660.000 euros, un 9,53% molt superior al 3,3% de la pujada aplicada per 
l’ajuntament, només explicable per l’augment de l’escola bressol, 168.000 
euros, i per l’increment de les partides d’ocupació de via pública i de taxes, per 
la qual cosa, posem en dubte que la resta de les partides de les taxes 
s’estiguin aplicant correctament o dins la línia que l’Ajuntament ha establert. 
  
         En el Capítol IV, Transferències corrents, s’ha incrementat en 
7.568.781 euros que és un increment del 39,44%. Hem de fer referència a la 
transferència de la Plana del Galet. No vull entrar en controvèrsia en aquest 
punt, si és que són 4.408.373 euros o 6.312.559 euros, la discrepància en la 
partida 077046001 de 2.104.185 euros i 4.208.373 euros de la partida 
120146232, això sembla una obvietat, ningú ha volgut entrar en aquest tema 
perquè és un tema molt complex, però clar, depèn com es miri el pressupost 
està d’una manera o està d’una altra, i aquestes partides, evidentment, ens 
estan distorsionant la realitat del pressupost, perquè no és el mateix veure el 
pressupost en aquest capítol amb un increment del 39,44%, quan realment si 
són 6.312.559 euros, és un 6,55%, i el pressupost a nivell general no és el 
mateix que augmenti un 4,6% que el 14,14% com vostès diuen, aleshores això 
és molt important amb vista a definir el pressupost. 
 
        S’ha de destacar el descens dels ingressos que provenen de la 
Diputació de Barcelona, un menys 14,41%. També hem de comentar que les 
compensacions de l’IAE de les transferències de l’Estat poden variar a la baixa 
i s’ha incrementat en el pressupost en 500.000 euros, un 29,25% més en un 
entorn econòmic a la baixa, quina casualitat! sembla com si aquesta xifra 
estigués posada per quadrar. 
 
         En el Capítol VII, Transferències de capital, no hi ha operacions 
l’any 2008, la disminució del 100%. Hi ha una partida de l’any passat de 
300.000 euros, de la Diputació de Barcelona per arranjament de carrers, que 
aquest any no la tenim i, mira! la veritat és que si Montilla s’ha anat de la 
Diputació i perdem tantes transferències de la Diputació, la veritat és que 
s’hauria de pensar o bé què passa amb la Diputació o quina llàstima que 
Montilla marxes de la Diputació.  
 
         En el Capítol IX,  Passius financers, disminució de 52.000 euros, un 
3,07%, s’ha pressupostat una operació de préstec a mig i llarg termini per un 
import de 1.641.000 euros. 
 
         En definitiva, el pressupost d’aquesta Corporació queda en 
69.743.534 euros, un increment del 14,46%, dada distorsionada –com deia 
abans- ja que sense les aportacions de la Plana del Galet quedarien, si fossin 
unes,  en el  8,40% o en les altres, en el  4,84%. Si finalment aquesta dada és 
correcta, ens confirmaria que és un pressupost de contenció, minvat per la 
crisi econòmica o un escenari de desacceleració. 
 
 En l’apartat de despeses, l’anàlisi el realitzarem per capítols ja que 
només disposem d’aquesta informació i la resta no la podem comparar, i la 
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veritat és que és una llàstima que no la puguem comparar amb les eines que 
té l’Ajuntament, ens haguessin pogut facilitar la informació, si més no, per 
poder fer una valoració de les àrees per despeses, per capítols. Realment ho he 
trobat a faltar, perquè, en un ajuntament, analitzar els ingressos és molt fàcil, 
és el més senzill, però analitzar la despesa és el més complicat, ja que cada 
àrea té les seves despeses, o gasten més en funcionament, altres gasten més 
en serveis, altres gasten més en comunicació. Per exemple, l’oficina de 
l’Alcaldia que té unes despeses –com he dit avui aquí- d’uns 600.000 euros 
només en comunicació, són dades molt importants.    
 
         En el Capítol I de Personal, tenim un increment del 4,68% superior 
a la inflació prevista, això només es pot concebre si s’han augmentat els sous 
d’alguns, o per alguns ajustos salarials o increment de la plantilla. Un 33,60% 
del pressupost es gasta en personal. Avui hem aprovat una partida de l’1% 
addicional que dóna la raó al plantejament que estic fent, de què estem per 
sobre de la inflacció, el rati que hauríem de tenir, el de l’increment és superior, 
aleshores, en algun lloc –malgrat que vostès diuen que contenen la despesa- 
no ho estan contenint bé. 
  
         En el Capítol II, Compra de béns i serveis, s’incrementa un 8,44%, i 
representa el 36% del pressupost. Considerem que en aquest apartat, que 
correspon a les despeses d’estructura s’hauria d’ajustar amb una política 
d’austeritat. Els serveis venen donats pels que presta l’ajuntament, molts 
d’ells estan subvencionats per la Generalitat o la Diputació de Barcelona, amb 
programes concrets, és a dir, aquí estem escoltant constantment que  
l’Ajuntament té una política d’acció social important, i evidentment, això és 
cert, però avui hem escoltat que trobem a faltar un dinamisme propi de 
l’Ajuntament, estem pràcticament exercint d’intermediaris de les institucions, 
som els que executem en última instància una subvenció que ve donada per 
una institució, la veritat és que hauríem de millorar aquesta actuació finalista 
amb caràcter –com es deia aquí- per jugar en primer divisió o en la “champions 
league” no en tercera divisió, i jo comparteixo el criteri del Portaveu d’Iniciativa 
per Catalunya. 
 
         En el Capítol III, Despeses financers, s’incrementen un 14,02%, 
donat l’increment dels tipus d’interès és normal aquesta pujada, però espero 
que s’hagin previst els mecanismes financers, com waps o cobertures de 
riscos, per a l’evolució a l’alça dels tipus, que  no sigui una minva per al 
Consistori i deteriori el nostre equilibri financer. Per les dades que se m’han 
aportat intueixo que ens endeutem aproximadament en les mateixes 
quantitats que amortitzem.  Teníem tota la informació de l’endeutament, de la 
qualitat del deute, i jo he trobat a faltar en aquest Ajuntament, aquest tipus 
d’informació, evidentment sabem en què està endeutada Emducsa, la dada de 
l’endeutament de l’Ajuntament en aquests pressupostos no surt reflectida en 
cap lloc, per transparència crec que s’hauria de reflectir. Jo ho intueixo pel 
mecanisme de l’amortització i el mecanisme de la creació d’un crèdit 
d’1.641.000 euros, que estem buscant aqueix equilibri financer, -com deia el 
Tinent d’Alcalde- que és cert i és així, però crec que hauria d’haver hagut més 
transparència o més informació referent a l’àrea financera per saber, realment, 
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com estan els comptes de l’Ajuntament aprofitant que estem en el Ple dels 
pressupostos. 
 
        En el Capítol IV, aquest apartat també està condicionat per les 
aportacions de la Plana del Galet. Gran part d’aquestes transferències que han 
entrat marxen i ens estan incrementant aquest capítol  en un 89,57%, que 
evidentment està distorsionada aquesta dada. 
 
         En el Capítol VI, d’Inversions reals, s’incrementa solament un 
1,98%, els ajustos d’ingressos d’aquest pressupost es veuen reflectits en 
aquest  apartat d’inversions, que és la part del pressupost de despeses que 
creix menys, i m’encantaria com a regidor de l’Ajuntament de Cornellà, que en 
el d’inversions fos en el que més creixéssim. Sé que això és molt complicat 
perquè s’han de tenir els recursos suficients per poder-ho realitzar i s’ha de 
ser, si més no, coherent, però 1,98% ens demostra que estem en una situació 
de poca “alegria”, d’estancament, que estem en una fase econòmica on uns 
deien que estàvem molt bé, però realment aquest pressupost ens dóna la raó 
que les coses no estan tan bé, i crec que tampoc es podrà arribar a executar i 
pot tenir dèficit aquest pressupost, perquè estem pressupostant partides que 
venen dels Pressupostos Generals de l’Estat molt concrets, que segons 
l’evolució de la política econòmica poden ser a la baixa i això a nosaltres ens 
perjudicaria.  
 
 En les Transferències de capital, un increment del 69,95%, en 
Actius financers l’increment que hem comentat abans de 1.641.000 euros. 
 
 Les nostres prioritats polítiques no es corresponen amb les seves 
prioritats pressupostàries, no compartim ni el model de ciutat, ni el model de 
gestió, votarem en contra, com és raonable després d’aquesta intervenció, 
veurem com s’aprofiten aquests recursos de 123 milions d’euros en la ciutat 
de Cornellà. 
 
 Novament pren la paraula el President-Delegat de la Comissió 
Informativa d’Economia i Societat, senyor Sergio Fernández Mesa, per 
manifestar que, jo us agraeixo les intervencions perquè així responent en 
quatre o cinc minuts, m’estalvieu els quinze dies o vint dies que fa que teniu 
tota la documentació del pressupost de l’Ajuntament des de la Comissió 
Informativa que vam fer el dia 15,  i el pressupost consolidat, no en llapis, 
però sí en CD amb suport informàtic, des del dia 29, és a dir 8 o 9 dies. 
Llavors, gràcies per estalviar-me la feina d’aquests 8 dies, que crec, -com heu 
dit vosaltres- he estat disponible per parlar de “lo humano y lo divino”, 
pressupostàriament parlant, i no m’heu trucat, només el Regidor del Partit 
Popular, l’amic Yzaguirre, per parlar del tema de la Comunitat de Municipis de 
la Plana del Galet que, en aquest cas –i una mica per tancar aquest tema- és 
una secció pressupostària a part, que té uns Estatuts, és una organització 
especialitzada de caràcter administratiu que no té personalitat jurídica i que 
tampoc té autonomia financera, per tant, ha d’estar dins del nostre pressupost 
amb secció pressupostària diferent, i després en les partides d’ingressos i 
després els de l’Ajuntament. Això es va explicar en la Comissió Informativa, 
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després s’ha explicat personalment i encara estem explicant-t’ho, i bé, no hi 
ha cap problema. 
 
 Entenc les explicacions que heu donat i les crítiques i, òbviament, 
les agafo d’una manera constructiva, però, sí que canvien les coses d’un any a 
altre!, perquè és clar que totes les comparacions són odioses, però 
intervencions com que “els pressupostos de l’any passat ho veiem amb una 
ideologia amb la qual estàvem d’acord, que hi havia una inversió important en 
el benestar de les persones, que en conjunt obeïen a una intenció o amb un 
objectiu totalment d’esquerres”, bé, doncs sí que han canviat els pressupostos, 
no?. No sé si heu fet la comparació amb els de l’any passat, però realment 
aquests pressupostos són molt més socials que els de l’any passat, i si heu fet 
aquesta comparació, crec que ho heu de tenir clar. A fi de comptes, quan 
parlem de pressupostos, podem fer totes les càbales que vulgueu, però el que 
fem és debatre i això sí que ho tinc preparat perquè m’esperava segons quina 
intervenció. 
 
 Debatem sobre l’escassetat de recursos públics dels ajuntaments, 
que òbviament és l’administració més propera al ciutadà, -això és clar- i jo 
després d’escoltar el que heu dit, estic absolutament convençut que no podem 
perdre de vista la veritable discussió que és la reassignació dels recursos i això 
es demostra -com ja vaig dir al Ple passat- amb fets i no amb paraules. 
 
 El pressupost d’aquest Ajuntament ha d’afavorir interessos 
universals, de tots i totes els ciutadans i ciutadanes de Cornellà, han de 
complir els compromisos que sorgeixen de la nostra responsabilitat política, de 
la que tenim tots, els que estem al Govern i els que esteu a l’oposició, perquè 
tots som ajuntament, això ho heu de recordar. Compromisos que afecten a 
l’espai públic, -que ho he comentat abans- a la millora dels carrers, a la 
millora de les places, a l’augment de jocs infantils, el nous projectes en 
instal·lacions esportives, a la realització d’habitatge protegit. Què no fem 
habitatges?, què no s’estan fent 385 habitatges?, més els que es faran. Són 
compromisos que tenen la seva translació al pressupost i que jo imagino que 
ho heu vist a les partides, -si és que heu mirat el pressupost-.  
 
 Parleu de transversdalitat, doncs mireu, la transversalitat està en 
les partides i si no es troba, es pot preguntar a qualsevol de nosaltres i parlar. 
Si heu mirat les àrees –i seran els únics números que donaré ara- imagino que 
heu mirat l’Àrea d’Acció Social, que augmenta un 73,73%; polítiques de 
família, educació un 30,25%, cultura gairebé un 17%. Què heu vist les 
aportacions que es fan a les fundacions?. A la Fundació de les Persones 
Dependents, les aportacions a la Fundació de la Societat del Coneixement. 
Heu vist la partida d’atenció domiciliària, que augmenta de 238.000 euros a 
600.000 euros, aquesta la heu vista?, això no és social?. 
 
 Estem davant d’uns pressupostos consolidats, on només el 23,32% 
procedeix dels impostos directes, la resta procedeix d’altres administracions i 
de la gestió que fa aquest Ajuntament i les empreses municipals. Les 
inversions han baixat 1,98%, a veure, jo quan dic que ha pujat un 5,28% és 
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perquè ha pujat un 5,28% perquè inversió no és només la real sinó també les 
transferències de capital que es fan a entitats d’aquesta ciutat i que fan coses 
perquè després els ciutadans/es de Cornellà les aprofitin. I el que fa Emducsa, 
no és inversió?, què no es va explicar al Consell d’Administració?. Els vostres 
representants no hi van ser-hi quan es va explicar el pressupost?, algun 
inclús va tenir una reunió amb el Vicepresident i Conseller delegat  de 
l’empresa on es va parlar del tema pressupostari, del tema de les inversions. 
Crec que sí que són inversions el que es fa des d’Emducsa.  
 
 Dieu que aquest és un pressupost continuïste?, escolteu, és un 
pressupost pensat per a la ciutat, per a les persones. Podeu tenir òbviament la 
vostra opinió legítima, lícita i políticament correcta, sota el vostre punt de 
vista, però nosaltres entenem que aquest és el pressupost que hem de fer per 
a les persones de Cornellà, que són l’ànima i el cor de la ciutat, -mira, com diu 
la sèrie “el cor de la ciutat”, què bonic-. Aquí tots podem fer números, 
percentatges, comparatius, però al final no ens trobem ni en una facultat 
d’economia, ni estem donant classes, ni de micro o de macro economia, sinó 
que estem treballant per a les persones i per facilitar dins les nostres 
possibilitats, la vida dels nostres ciutadans/es. 
 
 La ciutat està canviant –això és clar- i ens hem d’adaptar i aquest 
és un pressupost que vol adaptar-se a les necessitats de la ciutat. En el Ple 
passat vaig citar a Parménides i avui citaré a un altre, a Heràclit d’Efeso, que 
va dir que “nadie se baña en el rio dos veces, porque todo cambia en el rio y en 
el que se baña”, i la ciutat no deixa de ser un riu, però és un riu de persones i 
de projectes de vida i nosaltres el que fem és intentar incidir en els projectes 
de vida d’aquestes persones i aquest pressupost està precisament pensat per 
això, per intentar incidir de manera positiva en tot això, en els projectes dels 
ciutadans/es de Cornellà. 
 
 Per acabar, en els temes de comerç –perquè crec és important 
comentar- en la Comissió Informativa es va parlar del pressupost que s’havia 
aprovat amb el Consorci de Promoció i Dinamització del Comerç a Cornellà, es 
va fer un esment de les quantitats, es va fer un petit esment de les partides, 
recordo que vaig dir, “si voleu que parlem del que es fa o del que no es fa, del 
per què hi aquestes partides o per què no hi ha unes altres, parlem-ne ja que 
estic absolutament disposat”, i bé, continuo estant disposat a parlar d’això.  
 
 També hi ha polítiques transversals dins el pressupost, també hi ha 
urbanisme comercial, quan vèiem les inversions, vèieu els carrers, doncs aquí 
també es fa política comercial i esperem també -en aquest cas del comerç- 
que, quan anem a altres administracions com la Diputació o la Conselleria de 
Comerç, ens rebin amb les mans obertes quan demanem ajuts per al comerç 
de Cornellà, esperem que sigui així, perquè això voldrà dir que realment ens 
tenen en compte i podrem fer aquelles coses que des d’aquí plantejarem. 
 
 De nou intervé  la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, senyora 
Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que,  vull deixar clar que el nostre 
vot en contra –com ja he dit en la meva intervenció- era entenent que no 
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compartim el mateix model de ciutat, i no per això no vol dir que no puguem 
arribar a consensos i que no puguem dialogar, ja que l’esperit d’aquest Grup 
Municipal, al qual represento, és aquest i no altre.  
 
 Nosaltres entenem que la participació va una mica més enllà dels 
que pensen que participació és només anar a votar cada quatre anys a les 
urnes. Ara una afirmació com “entenem nosaltres que aquest és el pressupost 
que necessita la ciutat?”, encara es pot entendre perquè el vot a les urnes és 
molt recent i els ciutadans ja han dit el què volen. El que volem canviar és que 
d’aquí a un any quan els ciutadans puguin tenir un criteri format sobre si el 
que s’ha fet o no s’ha fet és correcte o no, puguin expressar la seva opinió i el  
que exigim és una mica més de participació, i no vull que s’entengui com una 
crítica negativa, sinó com un esperit d’obrir una mica més i adaptar-nos a 
aquesta ciutat i a aquestes demandes de la ciutadania que des del propi Equip 
de Govern es reconeix que són canviants. 
 
 Novament pren la paraula el Regidor del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor Arnau Funes Romero, per manifestar que, crec que us 
equivoqueu en el to, crec que no és el to que correspon, ni és el to que aquest 
Grup Municipal ha tingut en la seva intervenció. Nosaltres no volem tenir al 
Tinent d’Alcalde a la total disposició perquè ens expliqui les partides, ni dels 
Serveis Socials ni d’Educació ni de Joventut ni de Cultura, nosaltres hem dit 
que els regidors d’aquests àmbits haurien d’haver fet un esforç per explicar en 
què es volien gastar els diners que el regidor d’Hisenda els hi havia assignat. 
Aquest és l’exercici que nosaltres estàvem demanant. Entenem que no forma 
part del funcionament, crec que aquest Grup Municipal no ha d’anar trucant 
al Regidor d’Hisenda preguntant-li, per què el Departament ics –no vull 
esmentar cap perquè tampoc vull que penseu que tenim una fòbia a cap d’ells- 
fa aquesta despesa o fa aquesta altra. 
 
 L’exercici que nosaltres estàvem demanant és aquest, creiem que 
aquest és l’exercici que també hem reivindicat des de l’intern del Govern, quan 
hem estat al Govern, per tant, creiem que no estem fent un exercici 
d’incoherència, sinó tot el contrari, estem portant el mateix exercici que hem 
fet en vuit anys de govern, en aquest moment, des de l’oposició.  
 
 És cert que hi ha un pressupost més social, però tampoc ens 
enganyem, també hi ha molts més ingressos, moltes més transferències 
d’altres organismes. Quan estem parlant d’habitatge estem parlant que hi ha 
una nova realitat a la ciutat. Jo us he citat les conclusions de l’enquesta de 
mobilitat poblacional, de l’Institut d’Estudis Metropolitans, no m’ho estic 
inventant, us estic dient coses que estan “calentetes i a l’aigüera”. Nosaltres 
creiem que aquest Ajuntament s’ha de moure, segurament en aquest moment 
ja no està tan clar que tot hagi de ser habitatge de compra i que hagi d’haver 
tant habitatge de preu lliure, està per veure que això és el que pot assumir la 
ciutat, aquest és el plantejament que us estem fent, aquesta és l’idea que us 
volem plantejar i creiem que és amb la lògica, amb la responsabilitat i amb la 
coherència de la nostra posició que ho estem fent, per tant, agraint al Tinent 
d’Alcalde l’exercici que ha fet –que no crec que ho hagi fet malament i em 
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sembla que és la funció que ha de fer- el que demano aquí és una solidaritat 
de la resta de l’Equip de Govern, que eren els que havien d’haver fet l’exercici 
d’explicació. 
 
 Simplement per aquí van els nostres neguits i no entenem que 
aquest sigui el to que s’hagi de seguir en aquest tipus de debat, ni tampoc 
volem que això continuï, per tant, en tot cas, mantenim l’esperit final de la 
nostra intervenció amb l’idea que estem en total disposició i total voluntat de 
parlar amb els regidors de cada àrea per aportar les nostres idees i les nostres 
visions i, si els hi semblen bé, les agafen i sinó no les agafin.   
        
  A continuació intervé novament el Regidor del Grup Municipal del 
PP, senyor José Miguel de Yzaguirre Morer, per manifestar que, des del Govern 
és molt fàcil defensar un pressupost ja que tens totes les dades i, a més, estàs 
tot el dia treballant amb això i no hi ha cap altra cosa a fer que fer-ho 
correctament, ja que  és l’obligació de qualsevol regidor d’aquest municipi i de 
tots. Però quan un regidor de l’oposició que vol informació i vol treballar 
rigorosament, demana informació: “escolti, miri, m’agradaria que em donés el 
tema de les àrees traspassades aquest any, m’ho pot donar en suport excel, ja 
m’ho faré jo, no tinc cap problema, ja m’ho muntaré”, però és que no ho he 
pogut fer, és que m’hagués encantat poder venir aquí i fer aqueix exercici de 
“mirar les tripes” dels capítols de despeses i, sincerament, és que no he tingut 
les eines, i segons el ROM hem de tenir les eines suficients per poder fer les 
coses correctament i poder desenvolupar les nostres funcions com a regidors.  
 
 Doncs bé, aquesta vegada potser no heu tingut els mitjans per fer-
ho, però amb el canvi d’àrees és gairebé impossible, si no et poses una 
setmana totes les tardes o cada dia fins a les dues de la nit ficant dades en 
l’ordinador. És que és impossible, i ho dic perquè conec el tema i sé com s’ha 
de fer, aleshores, què difícil és fer oposició des del rigor, i després és clar!, si 
vostès no saben que s’ha invertit 70 milions en ics, o 80 milions en una altra 
cosa. És clar que ho sé!, i sé perfectament en què es gasta el diner l’Alcalde, 
també sé el que s’inverteix en altres llocs, però no tenim la facilitat per 
comparar i per poder dir: “mira, aquest any Serveis Socials en tal cosa no 
funciona com vostè m’ho està dient”, i com no s’ho puc debatre estic orfe en 
aquest debat. 
 
 Hem de donar-nos compte que la realitat econòmica i financera del 
país és la que és, malauradament en els cicles econòmics hi ha èpoques bones 
i dolentes, i estem entrant en un cicle dels dolents i dels dolents de veritat. 
Pressupostàriament ho notarem i hem d’ajustar-nos i desgraciadament, en 
municipis que econòmicament depenen de les transferències -com aquest 
municipi- perquè no es finança al cent per cent, sinó que depenem d’altres 
administracions, doncs realment és un problema. Alguns tenen més 
problemes i aquest municipi que, si més no, té uns ingressos per IAE, li resol 
per un pel la papereta però no el suficient. Si tinguéssim una zona industrial 
amb naus de multinacionals no tindríem cap problema econòmic,  tot el 
contrari, seríem un municipi ric, però som un municipi que estem al mig, ni 
més ni menys.  



62 

 
 Solament demanar aquest ajust del que vosaltres sempre feu gala, 
que sou un Ajuntament auster, un ajuntament que té cura de no estirar més 
el braç que la mànega, que ho porteu a la pràctica i que sigueu conscients de 
la situació en la que estem en aquest moment. Ja ho preveieu vosaltres en el 
pressupost que esteu fent esment de les partides més importants, on teníem 
més ingressos dels impostos que ara, en aquest moment, són les partides que 
més s’estan rebaixant perquè la previsió econòmica serà negativa. 
 
 Pel que fa al model de ciutat, nosaltres quan pensem en les 
persones, pensem d’una manera diferent del que pensen en els ciutadans, que 
pensen d’una altra manera, evidentment, el lèxic també és important en això 
de la política, però apliquem les polítiques socials, les polítiques esportives, les 
polítiques financeres, el model de ciutat és diferent i per això,  perquè s’ha de 
ser coherent, votarem que no. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, crec que està suficientment debatut però vull fer 
quatre consideracions. La primera és que és evident que els pressupostos de 
l’any 2008 tenen una singularitat i és que no es poden comparar amb els del 
2007, això és evident, hi ha noves àrees, hi ha nous reptes i noves realitats 
que aborden aquests pressupostos. Per tant, amb la contradicció de les seves 
exposicions reconeixen que nosaltres, en aquest moment, estem abordant 
noves realitats mitjançant allò que és el pressupost. 
 
 Després, l’únic Grup que aquí és coherent, i fora d’aquí, quan vota 
els pressupostos, és el Grup que està al Govern, no tenim cap discurs contrari 
aquí ni hem de fer després “virguerias” per anar a la Diputació, a l’Àrea 
Metropolitana o fins i tot a la Generalitat de Catalunya. Nosaltres som 
coherents, no fem discursos de participació, de revistes, no cal, fem les coses 
quan toquen a nivell local i busquem el consens, i la política en els 
pressupostos té poca mística, es fan amb diners. Si no hi ha diners no es fa 
política ni actuacions ni es fa cap acció, i això és el que fem, un programa que 
cal recordar que és per a quatre anys, no tenim pressa, mai hem tingut 
pressa, els que ens coneixen ja ho saben, planifiquem, anem fent i concloem 
els projectes, això és el que fem entre tots. I cal recordar, i estiguem tranquils 
que cadascú de nosaltres, els que estem al Govern Municipal, quan arribi la 
meta del 2011 podrem donar gestió de què tot amb el que ens vàrem 
comprometre, s’ha fet.  
 
 Ara, el pressupost sempre és preventiu, per això hi ha la tècnica 
pressupostària que preveu les modificacions de crèdit, perquè hi ha vegades –i 
suposo que és un lapsus- que es retallen ingressos -com va ser allò de l’IAE-, 
per tant, no parlem de l’IAE, suposo que és un lapsus, però clar, gràcies a 
vosaltres van quedar retallats els nostres ingressos, i gràcies també al govern 
que hi ha, es van recuperar. 
 
 Després, la “gracieta” aquesta que ha fet vostè del senyor Montilla, 
l’atribueixo més al desconeixement que a la ignorància, vostè ha estat Regidor 
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d’un altre municipi i sap que les aportacions que fa la Diputació de Barcelona, 
la Mancomunitat de Municipis o la pròpia Generalitat mitjançant el PUOS, es 
realitzen a partir del primer any, és a dir, a partir del 2008, per tant, és obvi 
que no pot aparèixer cap consignació de partides perquè en aquests moments, 
ni amb la Diputació de Barcelona, ni amb el PUOS ni amb l’Àrea 
Metropolitana, hem arribat als acords pertinents de quines eren les 
aportacions que vindran al municipi, i no té res a veure amb el senyor 
Montilla. 
 
 Crec que es poden fer molts plans i per això aquest pressupost és 
continuïste, tenen raó, continuem fent, no plans, actuacions, -que és el que 
sabem fer, és el que sempre hem fet i això ens diferencia molt d’altres-. Som 
més gent d’acció que no pas de continuar fent plans, plans..., no sé quants 
plans heu dit, però crec que nosaltres el que hem de fer són accions, accions i 
accions. 
 
 Si un mira el pressupost veurà que hi ha accions. Què són 
insuficients?, sempre. Tots els que hi som aquí, regidors/es volíem més per les 
seves àrees, és normal, però després nosaltres hem de fer aquesta suma i per 
això els serveis tècnics de l’Àrea d’Economia han fet tota la feina que havien de 
fer, i ha estat una feina feixuga. 
 
 Fem polítiques d’habitatge, fem polítiques per a la família, fem 
polítiques per a educació, això està aquí al pressupost. El Pla de l’Entorn 
s’amplia, es dobla -per dir una cosa-. El Pla d’Habitatge, escolti’m! a veure 
quin municipi té en marxa 385 habitatges i els que farem més, que l’any que 
ve començarem a parlar del Pla d’Habitatge 2008-2012. Col·laborem amb les 
entitats, i Iolanda, només vull recordar-te una cosa, -ja entenc que no ho 
saps- però fa temps que jo no faig els lliuraments dels xecs, fa molt de temps 
que no faig això, perquè les coses són més normals. La Coordinadora contra la 
Marginació, ve a nosaltres, parla, ens presenten projectes i nosaltresens 
posem a treballar amb ells, i no es treballa amb xecs, es treballa en consens i 
amb complicitats, com ho fem amb Comissions Obreres o ho fem amb la gent 
d’Amics del Ferrocarril. Aquesta és la forma que tenim de treballar. 
 

 El tema de l’evolució de la despesa, em preocupa, ho he dit moltes 
vegades, perquè, si mireu aquest pressupost, és un pressupost que la inversió 
és de contenció, però això també és normal perquè durant l’any 2009 i 2010 hi 
haurà un creixement de la inversió, perquè és quan estarà redactat i es podrà 
començar a executar tots els projectes municipals que tenim, mitjançant la via 
municipal a través de l’Ajuntament, o mitjançant la via municipal a través 
d’Emducsa i serà quan hi haurà un gran creixement d’inversió en la ciutat. 

 
 Però en canvi, on hi ha molta expansió és en la despesa corrent, que 
és la que em preocupa, i per això coincideixo en el discurs de la Iolanda i de 
l’Arnau en la preocupació sobre el tema del finançament local, estem 
preocupats, és evident, perquè el nostre trajecte va molt més enllà del que va 
el trajecte i el recorregut que poden fer el creixement fiscal. Això és una 
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preocupació, però parlar dels números ens quadra, això segur, ja ho veureu al 
final com quadren sense fer masses equilibris ni jocs malabars.  
 
 Ara, recordar una cosa, és el principi, hem posat les bases de cada 
àrea, els creixements en les àrees socials són –diríem- espectaculars, això és 
així amb recursos municipals, després vindran els que vinguin d’altres 
administracions –que per a això estan-, no nosaltres per fer de mitjancers, no, 
no, nosaltres anem a reivindicar projectes i després els recursos que venen de 
la Diputació és del propi món local que pactem entre nosaltres, no fem de 
mitjancers. Els recursos que venen de la Generalitat tampoc fem de mitjancers 
sinó que s’aproven lleis, s’aproven iniciatives que desprès han de ser coherents 
els membres que estan al Govern de la Generalitat, que ens tenen que dotar 
de recursos, perquè sinó, no tindria sentit. 
 

 Per tant, aquesta és la política que estem fent, una política que jo 
comparteixo amb l’Arnau que hem de fer-la amb consens i que és normal que 
els grups que estan a l’oposició tinguin la seva pròpia personalitat, la seva 
pròpia agenda de com creuen que ha de ser Cornellà, però nosaltres estem en 
les coses concretes, anirem parlant, buscant consens i compromisos. Si es 
poden donar, perfecte, perquè crec que això beneficia a Cornellà, què no? amb 
respecte, per tant, no som gent que pensem que nosaltres estem en la 
“champions league”, jo no m’ho crec, mai m’ho he cregut, la meva ciutat no 
està en la “champions league”, mentre només hi hagi un índexs de pobresa del  
0,001, ni crec tampoc que es jugui amb demagògia, per tant, aquí no hi ha 
despotisme, aquí hi ha formes de fer, responsabilitats assumides i crec que 
això és el que hem de fer entre tots.  

 
 Moltes gràcies per les vostres intervencions. 

 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 8.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits núm. 26/2007 
del Pressupost de l’Ajuntament per suplement de crèdit finançat amb 
càrrec a baixes per anul·lació de despeses. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vistes les propostes de modificació de crèdit per suplement de 
crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses dels Departament de la 
Guàrdia Urbana i Manteniment i Serveis, motivades per poder atendre les 
despeses de reparació del parc mòbil fins a final d’exercici, per un import total 
de 5.548,04 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit per suplement de crèdit 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses, del Departament d’Educació, 
per atendre les necessitats del Departament,  per un import total de 2.105 
euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de 
Cultura per suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses, motivada per fer front a les despeses del manteniment de la 
fotocopiadora, per import de 2.000 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdits per suplement de crèdit 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament d’Urbanisme, 
motivada per la necessitat de fer front a les despeses previstes per les obres 
realitzades en concepte de reparacions i millora de diferents carrers i places, 
per import de 100.815,14 euros. 
 
 Atès que hi ha modificacions al projecte de l’Escola bressol Torre de 
la Miranda i que aquest té finançament afectat, es fa necessari traspassar 
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l’excés de finançament al projecte “Millores vialitats C/Frederic Soler i 
Ermengol Goula”  i al projecte “Equipament esportiu Ribera-Serrallo”. 
 
 Vistes les propostes de modificació de crèdits per suplement de 
crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses del Departament 
d’Urbanisme, motivada per la necessitat de fer front a les despeses previstes 
del “Projecte de Reforma i ampliació del Casal d’Avis a l’antiga estació del 
Carrilet al barri d’Almeda”, i la revisió de preus del projecte “Equipament 
esportiu Ribera-Serrallo”, per un import total de 183.000 euros. 
 
 Vista la proposta de modificació de crèdits per suplement de crèdit 
amb càrrec a baixes per anul·lació de despeses dels Departaments 
d’Informàtica i Intervenció, motivada per l’adquisició d’un programa informàtic 
de bases de dades per a subvencions, per un import de 22.750 euros. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2007. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea d’Economia i Societat, de conformitat amb el 
que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del Pressupost per a 
l’any 2007, i vist el dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al 
Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
26/2007 per suplement de crèdit amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses que es proposa, segons el següent detall i resum per capítols: 
 

SUPLEMENT DE CRÈDIT AMB CÀRREC A BAIXES PER ANUL.LACIÓ DE DESPESES 

ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

04.121B0.6260001 INVERSIONS INFORMÀTICA 106.000,00 22.750,00 0,00 128.750,00

11.222A0.2130000 REPARACIÓ MAQUINÀRIA 3.162,00 0,00 2.895,00 267,00

11.222A0.2140000 REPARACIÓ VEHICLES/GUARDIA URBANA (A) 30.000,00 2.895,00 0,00 32.895,00

13.432E0.2030000 LLOGUER MAQUINÀRIA 121.800,00 0,00 2.563,04 119.236,96

13.432E0.2140001 REPARACIÓ PARC MÒBIL (A) 33.152,00 2.563,04 0,00 35.715,04

49.423F3.2230000 TRANSPORT ESCOLAR/ACTIVITATS DINAMITZACIÓ 9.164,89 2.105,00 0,00 11.269,89

49.423H0.4890021 CONVENI FAPA/AMPAS 2.105,00 0,00 2.105,00 0,00

51.423C0.6220000 CONST.ESCOLA BRESSOL BARRI S. ILDEFONS 193.989,34 0,00 128.815,14 65.174,20

51.431A0.6320102 REFORMA LOCALS MPALS. FONTSANTA 120.000,00 0,00 120.000,00 0,00

51.431A0.6320118 REFORMES EDIFICIS MUNICIPALS 444.075,19 120.000,00 0,00 564.075,19
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51.432B0.6110413 REMODELACIÓ CARRERS I PLACES 1.972.619,63 100.815,14 0,00 2.073.434,77

51.452C0.6010913 EQUIPAMENT ESPORTIU 1.997.011,64 63.000,00 0,00 2.060.011,64

51.454B0.6320102 REFORMA LUDOTECA "EL DAU" 35.000,00 0,00 35.000,00 0,00

61.451A0.2130001 MANT. FOTOCOPIADORA/CULTURA 2.934,00 2.000,00 0,00 4.934,00

61.451D0.2260502 ACTIVITATS CULTURA 58.654,36 0,00 2.000,00 56.654,36

70.611A0.2270600 C.P.S./ASSISTÈNCA TÈCNICA INTERVENCIÓ 65.639,00 0,00 22.750,00 42.889,00

 TOTAL DESPESES   316.128,18 316.128,18 

 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
ESTAT DE DESPESES 

                            Altes             Baixes 
Cap. II.- Compra béns i serveis 9.563,04 30.208,04 
Cap. IV.- Transferències corrents 0,00 2.105,00 
Cap. VI.- Inversions reals                  306.565,14             283.815,14 
                TOTAL 316.128,18 316.128,18 
 
 
 Segon.- Aprovar el canvi de finançament segons el quadre adjunt: 
 
ORIGEN       

Projecte origen Concepte Agent Import 

2006 2 51000 12 - 

Escola bressol Torre 

de la Miranda 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 70.977,14

  71.61900-Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 51.397,24

    122.374,38

DESTÍ       

Projecte destí Concepte Agent Import 

2001 2 51000 5 – 

Equipament esportiu 

Ribera Serrallo 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 15.428,00

  71.61900-Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 11.172,00

    26.600,00

      

Projecte destí Concepte Agent Import 

2005 2 51000 2 – 

Millora vialitats 

C/Frederic Soler i 

Ermengol Goula 71.60000 - Alienació terrenys Tresoreria General de la Seguretat Social 55.549,14

  71.61900-Alienació altres inversions Institut Català de la Salut 40.225,24

      95.774,38

 
 

 Tercer.- Exposar al públic el pressent acord en els termes 
establerts en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel 
que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 



68 

 Quart.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Sergio Fernández Mesa, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Economia i Societat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que,  teniu l’acord, en aquest cas la xifra total és de 316.128,18 
euros i el que cal dir com important d’aquesta modificació és que es fan altes 
en reformes d’ edificis municipals i remodelació de carrers i places que són els 
imports més alts i són adequacions de partides per acabar obres en què al 
final hi havia hagut –com sempre- algunes desviacions i s’han hagut de 
canviar dins dels mateixos pressupostos de les mateixes àrees. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
  
  



69 

 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE POLÍTIQUES D’ESPAI 
PÚBLIC I MEDI AMBIENT 
 
 9.- Rectificar l’error existent a l’acord del Ple de data 26 de 
juliol d’enguany, mitjançant el qual s’aprovava l’Acta de modificació de 
les condicions econòmiques del Conveni de col·laboració entre l’Entitat 
Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i aquest 
Ajuntament, en temes d’inspecció i control ambiental per l’any 2007.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que en data 31 de maig de 2000, l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, van formalitzar conveni de col·laboració en temes d’inspecció i 
control ambiental. 
 
 Atès que l’esmentat conveni estableix en la clàusula cinquena la 
pròrroga automàtica de la vigència del conveni per períodes d’un any, llevat 
denúncia, i la revisió dels termes del conveni per acord de les parts.  
 
 Atès l’aprovació de l’acta de modificació de les condicions econòmiques 
del conveni esmentat per l’exercici 2007 es va realitzar en la sessió del Ple de 
l’Ajuntament en data de 26 de juliol de 2007, si bé es va produir una errada 
en la previsió d’inspeccions a realitzar, ja que enlloc de 70 inspeccions 
puntuals havia d’haver constat 75 inspeccions. 
 
 Atès que aquesta determinació sí figurava en la resolució de 
prorroga del conveni adoptada per l’Entitat Metropolitana de Serveis 
Hidràulics i Tractament de Residus, notificada a aquest Ajuntament. 
 
 Atès allò previst a l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment administratiu comú, respecte de la possibilitat de les 
Administracions Públiques de rectificar els error materials i de fet existents en 
els seus actes. 
 
 El President Delegat de la Comissió Informativa de Polítiques 
d’Espai Públic i Medi Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Rectificar l’error existent a l’acord del Ple municipal de 
data 26 de juliol de 2007, mitjançant el qual s’aprovava l’Acta de modificació 
de les condicions econòmiques del Conveni de col·laboració entre l’Entitat 
Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i aquest 
Ajuntament per l’any 2007, en el sentit d’assignar la quantitat 75 inspeccions 
puntuals enlloc de les 70 inspeccions que hi constava. 
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 Segon.- Facultar a Alcalde-President, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, perquè procedeixi a la signatura dels documents que es derivin del 
present acord. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.   
 
 Quart.- Trametre còpia de l’acord i de l’Acta de modificació de les 
condicions econòmiques del Conveni, a la Direcció General d’Administració 
Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, de 
conformitat amb el que disposa l’article 309 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis.” 
  
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Francesc Molina Núñez, Regidor Delegat de 
l’Àrea de Medi Ambient i Sostenibilitat, es fa una explicació del dictamen, 
manifestant que, es refereix a un conveni que tenim amb l’Entitat 
Metropolitana per fer el control de les aigües residuals de les indústries, que 
es va aprovar inicialment el mes de juliol, però al passar pel Ple de l’Entitat 
Metropolitana va haver una modificació a l’alça de la quantitat de revisions, 
van passar de 70 a 75 i ara l’únic que fem és reafirmar aquest conveni, amb 
aquest increment de visites d’anàlisi a les diferents indústries de Cornellà. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 10.- Aprovació inicial del Projecte d’obres anomenat 
“Consolidació i condicionament de la coberta i façanes de l’edifici Casa 
dels Coloms al Parc de Can Mercader”.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Consolidació i condicionament 
de la coberta i façanes de l’edifici “Casa dels Colons” al Parc de Can Mercader”, 
que inclou el preceptiu Estudi Bàsic de Seguretat i Salut redactat per 
l’arquitecte David Lladó i Porta, amb un pressupost de 94.486,59,- euros 
(noranta-quatre mil quatre-cents vuitanta-sis euros amb cinquanta-nou 
cèntims), impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 Vist l’informe de data 9 de juliol de 2007 subscrit pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà. 
 
 Vist l’informe de data 31 d’octubre de 2007 subscrit per la cap 
Administrativa de Via Pública. 
 
 Per tot això, atès que l’adopció d’aquest acord és competència del 
Ple de la Corporació, en virtut del que estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei de 
Bases de Règim Local, el Regidor Delegat de l’Àrea de Polítiques d’Espai Públic, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’obres anomenat 
“Consolidació i condicionament de la coberta i façanes de l’edifici “Casa dels 
Colons” al Parc de Can Mercader”, que inclou el preceptiu Estudi Bàsic de 
Seguretat i Salut redactat per l’arquitecte David Lladó i Porta, amb un 
pressupost de 94.486,59,- euros (noranta-quatre mil quatre-cents vuitanta-sis 
euros amb cinquanta-nou cèntims), impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
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reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte aquest 
s’entendrà definitivament aprovat.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del  senyor Jordi Parayre Soguero, President-Delegat de la 
Comissió Informativa de Polítiques d’Espai Públic i Medi Ambient, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que, el projecte consisteix en fer un reforç 
de les viguetes que estan sota coberta, per tant, o bé s’hauran de substituir o 
reforçar les que estiguin malmeses per humitats degut a filtracions d’aigua 
que hi ha hagut al llarg dels anys i també per la presència de termites. És una 
obra que està previst que duri uns 3 mesos i, per tant, es faria a l’estiu 
aprofitant l’aturada dels cursos de formació que es donen en aquest edifici. El 
seu pressupost és de 94.486 euros. També dir que al mateix temps 
s’aprofitarà per fer la rehabilitació de la façana, grapant algunes de les 
esquerdes que hi ha i substituint o eliminant les conduccions elèctriques, de 
gas i de telecomunicacions, que transcorren a través de la façana. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal de CiU, senyor 
Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, és sobre el nom de la casa que ha 
dit dels “Coloms” que suposo que no és dels coloms que hi viuen a les golfes. 
Crec que s’hauria de dir la casa dels Masovers, ja que darrerament allò era la 
casa dels masovers que tenien cura de la finca en el seu temps. 
 
 Novament pren la paraula el senyor Jordi Parayre, per manifestar 
que, jo tinc el dubte si són coloms o colons, per tant, el que és cert és que hi 
havien coloms, i si us fixeu, tot l’edifici està ple de punxes perquè no s’hi 
posessin. Sobre la denominació ho sotmetrem als entesos en patrimoni perquè 
s’ho mirin. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
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Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
 11.- Aprovació inicial del Projecte d’obres anomenat “Obres de 
condicionament de les platges i rehabilitació estructural de la Piscina 
Municipal Can Millars”. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Obres de condicionament de les 
platges i rehabilitació estructural de la Piscina Municipal Can Millars”, que 
inclou el preceptiu Estudi Bàsic de Seguretat i Salut redactat per Juan Ignacio 
Eskubi Ugarte i Núria Turró i Bosch, arquitectes de l’empresa Eskubi-Turró 
Arquitectes, S.L., amb un pressupost de 794.695,86,- euros (set-cents 
noranta-quatre mil sis-cents noranta-cinc euros amb vuitanta-sis cèntims), 
impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
      
 Vist l’informe de data 13 de juliol de 2007 subscrit pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà. 
 
 Vist l’informe de data 14 de novembre de 2007 subscrit per la cap 
Administrativa de Via Pública. 
 
 Per tot això, atès que l’adopció d’aquest acord és competència del 
Ple de la Corporació, en virtut del que estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei de 
Bases de Règim Local, el Regidor Delegat de l’Àrea de Polítiques d’Espai Públic, 
proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar inicialment el projecte d’obres anomenat “Obres de 
condicionament de les platges i rehabilitació estructural de la Piscina 
Municipal Can Millars”, que inclou el preceptiu Estudi Bàsic de Seguretat i 
Salut redactat per Juan Ignacio Eskubi Ugarte i Núria Turró i Bosch, 
arquitectes de l’empresa Eskubi-Turró Arquitectes, S.L., amb un pressupost 
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de 794.695,86,- euros (set-cents noranta-quatre mil sis-cents noranta-cinc 
euros amb vuitanta-sis cèntims), impost sobre el Valor Afegit inclòs. 
 
 Segon.- Sotmetre l’aprovació de l’esmentat projecte a informació 
pública mitjançant inserció d’edicte al Butlletí Oficial de la Província i al Diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, pel període de trenta dies, així com al 
Butlletí d’Informació Municipal i al Tauler d’Anuncis de la Corporació, per tal 
que qui es consideri interessat pugui efectuar les al·legacions i reclamacions. 
Transcorregut l’esmentat termini sense que hagin recaigut al·legacions, 
reclamacions i/o suggeriments que suposin modificacions al projecte aquest 
s’entendrà definitivament aprovat.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Jordi Parayre Soguero, President-Delegat de la 
Comissió Informativa de Polítiques d’Espai Públic i Medi Ambient, es fa una 
explicació del dictamen, manifestant que, en aquest cas, és l’aprovació inicial 
d’un projecte que té com a objectiu el condicionament de les platges de la 
piscina de Can Millars i també de reforç de l’estructura que aguanta el vas. Es 
van detectar patologies, producte de la filtració d’aigua clorada al llarg dels 
anys i, per tant, això ha malmès l’estructura de formigó i al mateix temps 
l’estructura metàl·lica que hi ha allà, per tant, es faria aquesta obra. Per a la 
primera fase s’haurà de tancar la piscina per a la impermeabilització de les 
platges, que està previst que duri entre dos i dos mesos i mig, i posteriorment 
es faria l’altra feina de reforç del vas, que en aquest cas no serà necessari que 
la piscina no estigui en ús, per tant, això també es farà a l’estiu que és quan la 
piscina de Can Mercader està oberta. El pressupost és de 794.695 euros i com 
deia el termini d’execució serà entre 8 i 9 mesos. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del 
PP, senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, celebro que al 
final s’arreglin els dèficits que aquesta piscina ha tingut des dels seus inicis. 
Si fem un pas en el temps recordaríem les queixes que ens han arribat de les 
persones, dels usuaris i les queixes que al seu dia el Grup del PP feia sobre 
aquests temes, i lamento que al seu moment no s’hagués denunciat a 
l’empresa constructora perquè avui, segurament, ens haguéssim estalviat 
aquesta despesa, perquè els dèficits que ara s’arreglaran es van patir dins dels 
límits de la garantia de l’obra, i no sé ni he entès mai el motiu pel qual no es 
va fer arreglar això a l’empresa que ho va fer. Per tant, alegrar-nos que al final 
se solucioni o es “parchee” perquè no crec que se solucioni del tot, ja que crec 
que aquesta piscina pateix, des dels seus inicis d’això, i no crec que sigui res 
més que un pegat el que es faci, però, si més no, tindrem la garantia que 
estarà bé i en condicions perquè les persones vagin a fer esport. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'ACCIÓ TERRITORIAL I 
HABITATGE  
 
 
 En aquest moment pren la paraula el senyor Antonio Martínez Flor, 
President-Delegat de la Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, 
per manifestar que els punts 12, 13, 14 i 15 es debatran conjuntament. 
 
 
 
 12.- Aprovació del Projecte modificat de millora de la vialitat 
als carrers Tirso de Molina, Baltasar Oriol, Lleó XIII, Vall d’Aran, Passatge 
Busquets, Dolors Almeda i Teodor Lacalle. 
 
 DICTAMEN 
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 “Vist el projecte d’obres anomenat “Projecte de millora de la vialitat 
als carrers Tirso de Molina, Baltasar Oriol, Llió XIII, Vall d’Aran, Teodor 
Lacalle i Passatges Busquets i Dolors Almeda del Barri Almeda”, redactat pels 
Serveis Tècnics Municipals, dotat amb un pressupost de  un milió cinquanta-
nou mil cinc-cents quaranta-quatre amb sis cèntims (1.059.544,06 euros), 
Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment per acord del Ple en 
sessió celebrada en data 29 de juny de 2006 i aprovat definitivament de forma 
automàtica en data 25 d’agost de 2006; que fou adjudicat a l’empresa 
Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, SCCP, en data 21 de desembre 
de 2006, per un import de 1.059.544,06 euros, Impost sobre el valor afegit 
inclòs, baixa del 0.00 %. 
 
 Vist l’informe emès en data 22 d’octubre de 2007, pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà, en quan a la modificació del projecte. 
 
 Atès el que estableixen els articles 42 i 43 el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de 
juny, pel que fa a la modificació dels projectes d’obra,  i 274  del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, sobre la competència contractual 
dels òrgans locals i els articles 146 i 101 del Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 
de juny, d’aprovació del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, referent a la modificació del contracte d’obres. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las Bases de Regim Local, i l’article 52.2.n de Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 21 de novembre de 2007, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS   
 

 Primer.- Aprovar el projecte modificat del Projecte de millora de la 
vialitat als carrers Tirso de Molina, Baltasar Oriol, Llió XIII, Vall d’Aran, Teodor 
Lacalle i Passatges Busquets i Dolors Almeda del Barri Almeda, de pressupost 
d’execució per contracte de 1.270.832,68 euros, IVA inclós, redactat pels 
tècnics directors de l’obra, senyora Dioni Giménez Casquero, Arquitecta 
tècnica i senyo Albert Roig i Cunill, Arquitecte tècnic, dotat amb un 
pressupost d’execució per contracte una vegada aplicada la baixa (0.00 %), de 
un milió dos-cents setanta mil vuit-cents trenta-dos amb seixanta-vuit 
cèntims (1.270.832,68 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs.  
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 Aquest pressupost representa un augment de dos-cents onze mil 
dos-cents vuitanta-vuit amb seixanta-dos cèntims (211.288,62 euros), sent la 
diferència no superior al 20% de l’import de l’adjudicació. 

 
 Segon.- Donar audiència al contractista de l’obra principal, 
Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, SCCP, pel termini de deu dies, 
de conformitat al que estableix l’article 43.c) del Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Cooperativa de Construcciones Baix Llobregat, SCCP, al coordinador en 
matèria de seguretat i salut senyor Erick Ruiz de l’empresa PaymaCotas S.A.U 
i al senyor Ricard Casademont i Altimira, Cap de Projectes Públics i Espai 
Urbà,  pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 13.- Aprovació del Projecte modificat de l'escola bressol Can 
Suris. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat “Nova 
Escola Bressol a Can Suris, redactat per l’arquitecta superior senyora Núria 
Oliveras i Boix per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat 
amb un pressupost d’un milió cent vuitanta-cinc mil euros amb tres cèntims 
(1.185.000,03 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment 
per acord del Ple en sessió celebrada en data 24 de febrer de 2005 i aprovat 
definitivament de forma automàtica en data 2 de maig de 2005; que fou 
adjudicat a l’empresa Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, en data 
22 de desembre de 2005, per un import de 1.040.193,00 euros, Impost sobre 
el valor afegit inclòs, baixa del 12,220002222 %. 
 
 Vist l’informe emès en data 5 de novembre de 2007, pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà, en quan a la modificació del projecte. 
 
 Atès el que estableixen els articles 42 i 43 el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de 
juny, pel que fa a la modificació dels projectes d’obra,  i 274  del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, sobre la competència contractual 
dels òrgans locals i els articles 146 i 101 del Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 
de juny, d’aprovació del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, referent a la modificació del contracte d’obres. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las bases de Regim Local, i l’article 52.2.n de Decret Legislatiu 
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2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 16 de novembre de 2007, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient. 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar el projecte modificat de l’escola Bressol Can Suris 
a Cornellà de Llobregat, de pressupost d’execució per contracte de 
1.246.030,91 euros (iva inclós), redactat per l’arquitecta senyora Marta Gódia i 
Marco i l’arquitecta tècnica senyora Dioni Giménez Casquero ambdues de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, David Lladó (projecte d’estructura) i 
Jordi Sánchez Sanromà (projecte de climatització), dotat amb un pressupost 
d’execució per contracte una vegada aplicada la baixa (12,220002222 %), de 
un milió dos-cents quaranta-sis mil trenta amb trenta cèntims d’euro 
(1.246.030,30 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs. Aquest pressupost 
representa un augment de dos-cents cinc mil vuit-cents trenta-set amb 
noranta un cèntims (205.837,91), essent la diferència no superior al 20% de 
l’import de l’adjudicació. 
 
 Segon.- Donar audiència al contractista de l’obra principal, 
Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, pel termini de deu dies, de 
conformitat al que estableix l’article 43.c) del Reglament d’obres, activitats i 
serveis dels ens locals. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, al coordinador en 
matèria de seguretat i salut senyor German Ramírez González i al senyor 
Ricard Casademont i Altimira, Cap de Projectes Públics i Espai Urbà,  pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 
 
 14.- Aprovació del Projecte complementari de l'escola bressol 
Can Suris.  
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres de primer establiment anomenat “Nova 
Escola Bressol a Can Suris, redactat per l’arquitecta superior senyora Núria 
Oliveras i Boix per encàrrec de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat 
amb un pressupost d’un milió cent vuitanta-cinc mil euros amb tres cèntims 
(1.185.000,03 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment 
per acord del Ple en sessió celebrada en data 24 de febrer de 2005 i aprovat 
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definitivament de forma automàtica en data 2 de maig de 2005; que fou 
adjudicat a l’empresa Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, en data 
22 de desembre de 2005, per un import de 1.040.193,00 euros, Impost sobre 
el valor afegit inclòs, baixa del 12,220002222 %. 
 
 Vist l’informe emès en data 25 d’octubre de 2007, pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà, en quan a la modificació del projecte. 
 
 Atès el que estableix l’article 141.d) del Real Decret Legislatiu 
2/2000, 16 de juny, d’aprovació del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, referent als projectes complementaris d’obres. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las Bases de Regim Local, i l’article 52.2.n de Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 19 de novembre de 2007, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el projecte complementari de l’escola Bressol Can 
Suris a Cornellà de Llobregat, de pressupost d’execució per contracte de 
75.514,74 euros (iva inclós), redactat per l’arquitecta senyora Marta Gódia i 
Marco i l’arquitecta tècnica senyora Dioni Giménez Casquero ambdues de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un pressupost d’execució 
per contracte una vegada aplicada la baixa (12,220002222 %), de setanta-cinc 
mil cinc-cents catorze euros amb setanta-quatre cèntims (75.514,74 euros), 
Impost sobre el valor afegit inclòs. Aquest pressupost representa un augment 
de setanta-cinc mil cinc-cents catorze euros amb setanta-quatre cèntims 
(75.514,74 euros), essent la diferència no superior al 20% de l’import de 
l’adjudicació. 
 
 Segon.- Donar audiència al contractista de l’obra principal, 
Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, pel termini de deu dies. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres Construcciones Pérez Villora Sociedad Anónima, al coordinador en 
matèria de seguretat i salut senyor German Ramírez González i al senyor 
Ricard Casademont i Altimira, Cap de Projectes Públics i Espai Urbà,  pel seu 
coneixement i efectes.” 
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 15.- Aprovació del Projecte modificat del Centre pel Programa 
d’Atenció a la Salut Sexual i Reproductiva, al carrer Mossèn Jaume Soler,  
10. 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el projecte d’obres anomenat “Centre pel Programa d’atenció a 
la salut sexual i reproductiva c/ Mossèn Jaume Soler, 10”, redactat pels 
Serveis Tècnics de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, dotat amb un 
pressupost de cinc-cents quaranta-nou mil cent cinc euros amb setze cèntims 
(549.105,16 euros), Impost sobre el valor afegit inclòs; aprovat inicialment per 
acord del Ple en sessió celebrada en data 28 de juliol de 2005 i aprovat 
definitivament de forma automàtica en data 24 d’octubre de 2005; que fou 
adjudicat a l’empresa M RUNNER Sociedad Limitada, en data 15 de novembre 
de 2006, per un import de 549.105,16 euros, Impost sobre el valor afegit 
inclòs, baixa del 0.00 %. 
 
 Vist l’informe emès en data 15 de novembre de 2007, pel Cap de 
Projectes Públics i Espai Urbà, en quan a la modificació del projecte. 
 
 Atès el que estableixen els articles 42 i 43 el Reglament d'obres, 
activitats i serveis dels ens locals, aprovat per Decret núm. 179/95, de 13 de 
juny, pel que fa a la modificació dels projectes d’obra, i 274 del Decret 
Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei 
Municipal i de Règim Local de Catalunya, sobre la competència contractual 
dels òrgans locals i els articles 146 i 101 del Real Decret Legislatiu 2/2000, 16 
de juny, d’aprovació del Text Refós de la Llei de Contractes de les 
Administracions Públiques, referent a la modificació del contracte d’obres. 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple de 
l’Ajuntament, segons estableix l’article 22.2.ñ) de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, 
reguladora de las Bases de Regim Local, i l’article 52.2.n de Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya. 
 
 Vist l’informe emès en data 19 de novembre de 2007, per la Cap 
Administrativa d’Urbanisme, obrant a l’expedient 
 
 Per tot això, el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa al Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS   

 
 Primer.- Aprovar el projecte modificat del Centre pel Programa 
d’atenció a la salut sexual i reproductiva c/ Mossèn Jaume Soler, 10, de 
pressupost d’execució per contracte de 658.866,89 euros (iva inclós), redactat 
per l’arquitecta senyora Marta Gódia i Marco i l’arquitecta tècnica senyora 
Dioni Giménez Casquero ambdues de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
David Lladó (projecte d’estructura) i Jordi Sánchez Sanromà (projecte de 
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climatització), dotat amb un pressupost d’execució per contracte una vegada 
aplicada la baixa (0.00 %), de sis-cents cinquanta-vuit mil vuit-cents seixanta-
sis amb vuitanta-nou cèntims (658.866,89 euros), Impost sobre el valor afegit 
inclòs. Aquest pressupost representa un augment de cent nou mil set-cents 
seixanta-un amb setanta-tres cèntims (109.761,73), essent la diferència no 
superior al 20% de l’import de l’adjudicació. 

 
 Segon.- Donar audiència al contractista de l’obra principal, M 
RUNNER Societat Limitada, pel termini de deu dies, de conformitat al que 
estableix l’article 43.c) del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens 
locals. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord a l’empresa adjudicatària de les 
obres M RUNNER Societat Limitada, al coordinador en matèria de seguretat i 
salut senyora Ester Gómez Pérez de l’empresa PaymaCotas S.A.U i al senyor 
Ricard Casademont i Altimira, Cap de Projectes Públics i Espai Urbà,  pel seu 
coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació dels 
dictàmens, manifestant que, són modificacions i complementaris d’obres que 
algunes encara s’estan fent i són temes que han sortit durant l’execució de 
l’obra, sobretot el tema del carrer que han sortit canalons de clavegueram que 
estaven malament i s’han tingut que posar. 
 
 En el tema del Centre pel Programa d’Atenció a la Salut Sexual i 
Reproductiva també hem tingut problemes perquè han sortit unes ampliacions 
d’obres que ha demanat la Generalitat i que hem tingut que afrontar, i les 
altres són de l’escola Bressol Can Suris que també hem tingut que fer uns 
temes de complementar les obres, i són complementaris i modificacions els 
quatre punts. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesos a votació els dictàmens 12, 13, 14 i 15 són aprovats per 
unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
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Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 16.- Suspendre l’atorgament de llicències de parcel·lació de 
terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderroc de construccions, 
d’instal·lacions o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres 
autoritzacions municipals connexes establertes a la legislació sectorial, 
pel termini d’un any, a l’àmbit delimitat per la carretera d’Hospitalet, 
avinguda Alps, vial en projecte al Pla Parcial Millàs i límit Est amb les 
parcel·les B1 i B2 del Pla Parcial Millàs. 
 
 DICTAMEN 
 
 
 “Vist l’expedient incoat per a la suspensió de l’atorgament de 
llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o 
enderroc de construccions, d’instal·lacions o ampliació d’activitats o usos 
concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes establertes a la 
legislació sectorial, pel termini d’un any, a l’àmbit delimitat per la carretera 
d’Hospitalet, avinguda Alps, vial en projecte al Pla parcial Millàs i límit Est 
amb les parcel·les B1 i B2 del Pla parcial Millàs, de Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme de data 21 de novembre 
de  2007, on posa de manifest que el desenvolupament de la ciutat en el més 
de 30 anys de vigència del PGM ha posat de manifest la insuficiència de les 
seves previsions i la necessitat de resoldre els problemes d’interrelació entre 
els diferents barris de la ciutat, així en aquesta zona s’ha resolt la interrelació 
amb el barri de Sant Ildefons (suprimint la trinxera del trem, obertura d’Alps i 
del carrer de prolongació de Llinda Vista, així com la urbanització del Polígon 
1 de Millàs, en fase d’execució) i, s’ha resolt en part l’aïllament del barri 
d’Almeda amb respecte a la resta de la ciutat, amb el desenvolupament del 
polígon industrial Almeda, caracteritzat per una terciarització creixent, així 
com la reurbanització de carrers primordials del sector (carretera d’Hospitalet, 
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rambla del Carrilet, avinguda Alps) i la modificació del planejament a l’àmbit 
del P2 (reduint el pes de la indústria i facilitant la implantació de comerç i 
oficines). 
 
 En mig d’aquesta malla d’interrelacions, ha quedat l’illa (limitada 
per la carretera d’Hospitalet, avinguda Alps, i polígon 1 del sector Millàs) 
qualificada pel PGM-76 com a sòl urbà- zona industrial existent (clau 22a) i 
per tant, amb paràmetres diferents dels establerts per la resta de sòl industrial 
de la zona. Aquesta illa, està parcialment ocupada per edificis molt degradats, 
amb usos preferentment industrials, amb entrada per un antic camí no 
reconegut com a vial pel PGM. El resultat és una illa, no consolidada per 
l’edificació, en la que la gran part dels edificis existents (disconformes amb el 
planejament), presenten greus problemes d’accessibilitat i d’adequació a 
l’entorn urbà en la que estan inclosos. 
 
 La preocupació urbanística per tal de solucionar els problemes 
d’integració dels diferents barris de la ciutat, tant a nivell d’accessibilitat com 
a  d’usos, ha sigut una constant dels últims planejaments aprovats. Per tant,  
per tal d’estudiar les problemàtiques urbanístiques de l’illa industrial  
(integració amb la zona residencial de Millàs, i amb la resta de zona industrial 
del Polígon 3 d’Almeda) i proposar les actuacions que es consideren  
necessàries, a través de l’oportú instrument urbanístic (Modificació puntual 
del PGM o Pla de millora urbana) és necessària la suspensió preventiva de 
l’atorgament de llicències de parcel·lació de terrenys, d’edificació, reforma, 
rehabilitació o enderroc de construccions, d’instal·lacions o ampliació 
d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions municipals connexes 
establertes a la legislació sectorial, pel termini d’un any, a l’àmbit delimitat per 
la carretera d’Hospitalet, avinguda Alps, vial en projecte al Pla Parcial Millàs i 
límit Est amb les parcel·les B1 i B2 del Pla Parcial Millàs, de Cornellà de 
Llobregat, durant el termini d’un any, d’acord a l’establert a l’article 71.1 del 
Decret Legislatiu 1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la 
Llei d’Urbanisme de Catalunya. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa  d’Urbanisme de data 22 de 
novembre de 2007, obrant a l’expedient. 
 
 Atès allò que estableixen els articles 71 i 72 del Decret Legislatiu 
1/2005, de 26 de juliol, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme 
de Catalunya, així com l’article 102 i 103 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, 
pel qual s’aprova el Reglament de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, en relació 
a la suspensió de l’atorgament de llicències. 
 
 Vistos els articles 22 i 47 de la Llei Reguladora de les Bases del 
Règim Local, i els articles 52 i 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel qual s’aprova el Text Refós de Llei Municipal i de Règim Local de 
Catalunya, relatius a les competències atribuïdes al Ple de la Corporació Local.  
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 



84 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Suspendre l’atorgament de llicències de parcel·lació de 
terrenys, d’edificació, reforma, rehabilitació o enderroc de construccions, 
d’instal·lacions o ampliació d’activitats o usos concrets i d’altres autoritzacions 
municipals connexes establertes a la legislació sectorial, pel termini d’un any, 
a l’àmbit delimitat per la carretera d’Hospitalet, avinguda Alps, vial en projecte 
al Pla Parcial Millàs i límit Est amb les parcel·les B1 i B2 del Pla Parcial Millàs,  
de Cornellà de Llobregat, segons plànol que s’adjunta com annex, als efectes 
d’estudiar-ne la formació o reforma d’una figura de planejament urbanístic. 
 
 Segon.- Comunicar que el plànol de delimitació de l’àmbit subjecte 
a suspensió de llicències es podrà consultar de dilluns a divendres laborables, 
en horari de 9’30 a 13’30 hores, a les dependències d’Urbanisme de 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, al carrer Racó d’Enric Mora i Gosch, 
s/n (Edifici de la Rectoria). 08940. Cornellà de Llobregat. 
 
 Tercer.- Publicar el  present acord, mitjançant inserció d’Edicte en 
el Butlletí Oficial de la Província,  en un dels diaris de major difusió de la 
província, al Butlletí d’Informació Municipal, i a la web municipal.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, tots sabeu que en aquell tros de terreny hi ha un 
desgavell d’indústries una mica gros, hi ha carrers que no són carrers, 
empreses on les portes estan obertes d’una forma estranya, ja que la tenen per 
un costat però estan legalitzades per un altre.  
 
 Això es fa per posar-hi ordre, ja que estem fent el Pla Parcial de 
Millàs al costat, i se suspenen les llicències durant un any per estudiar 
urbanísticament quines solucions es poden donar a tot l’embolic que tenim en 
aquest moment en aquell entorn. 
 
 A continuació intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, primer, vull 
demanar disculpes perquè se m’han passat les votacions en els anteriors 
punts, votem a favor però m’agradaria fer una puntualització i és demanar 
més serietat i precisió en els pressupostos d’aquests projectes que han passat. 
Precisió en els pressupostos i precisió en els temps d’execució. Haig de dir -i 
aprofito l’ocasió- que m’agradaria que les obres dels carrers d’Almeda, es 
donessin per finalitzades, perquè crec que ja està bé les molèsties, la pols i la 
contaminació que estan patint tots els establiments que estan al voltant. Hi ha 
empreses -que suposo que tenen poc personal o no sé el seu funcionament- 
que sí m’agradaria que l’Ajuntament controlés sobretot els temps d’execució 
d’aquestes obres i així, potser, ens estalviaríem la variació en els pressupostos.  
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 Pel que fa al tema de la suspensió de l’atorgament de llicències, 
nosaltres ens abstindrem perquè entenem que aquell és un lloc conflictiu, és 
un lloc on hi ha moltes persones treballant i és un tema que ja ens ha arribat 
–com passa en totes les zones on es fan obres i es fan planejaments i canvis de 
qualificació de terrenys- queixes dels usuaris d’aquella zona. Per tant, de 
moment ens abstindrem, a veure què passa. Lamentem que, segurament, a 
molts empresaris de la zona els interromprem el seu funcionament i, per això, 
serem curosos i de moment ens abstindrem. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 17.- Sotmetre a informació pública, el Projecte de Modificació 
puntual del Pla General Metropolità de 1976 a les illes Bagaria i Alstom 
(PA3-Alstom i part del PA1-Bagaria de la carretera d’Esplugues). 
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 DICTAMEN 
 
 “Vist l’expedient de Modificació puntual del Pla General Metropolità 
de 1976 a les illes Bagaria i Alstom (PA3-Alstom i part del PA1-Bagaria de la 
carretera d’Esplugues) de Cornellà de Llobregat, promogut per l’Empresa 
Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat Anònima, d’iniciativa 
pública.  
 
 Vist que l’àmbit de l’expedient objecte de l’exposició pública per tal 
de garantir la participació ciutadana, abasta la totalitat del Polígon d’Actuació 
3 (ocupat anteriorment per la fàbrica Alstom i avui sense cap activitat) ), i  
part del Polígon d’Actuació 1- Bagaria-sandor-travessera (concretament la 
zona de Can Bagaria ocupada per les naus modernistes, de propietat 
majoritàriament d’Emducsa, i protegides pel Pla Especial de protecció del 
Patrimoni arquitectònic de Cornellà de Llobregat aprovat definitivament per la 
Comissió d’Urbanisme de Barcelona en data 17 de juliol de 2002, i la zona 
verda pública amb front a la carretera d’Esplugues) de la Modificació del PGM-
76 a la carretera d’Esplugues (entre el carrer Lluís Muntades i el límit del 
terme municipal amb Esplugues) aprovat definitivament pel Conseller de 
Política Territorial i Obres Públiques en data 26 de febrer de 2004 i publicat al 
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya en data 8 de març de 2004. 
 
 Vist l’informe de la cap tècnic d’Urbanisme de data 19 de novembre 
de 2007, al qual s’informa que l’objectiu general de la modificació és: per un 
costat, la transformació dels usos industrials, comercials i terciaris, a usos 
preferentment residencials, amb els usos comercials i terciaris, com a 
complementaris,  que garanteixen la creació d’un espai urbà homogeni a tota 
la carretera d’Esplugues, que permeti garantir una reserva significativa de sòl 
apte per la promoció d’habitatge protegit a les seves diferents modalitats; i per 
altre la  protecció del conjunt fabril de Can Bagaria, amb l’obligació de la seva 
rehabilitació, destinant-lo a equipament privat de tipus cultural-docent. Tot 
això és possible dotant a l’àmbit els recursos necessaris que facin possible la 
seva transformació: així a l’illa Alstom, es concentraran tots els usos 
residencials (habitatge protegit: 183 HP i lliure: 254 HL) amb el comercial i 
oficines limitats a la planta baixa i planta primera i a  Can Bagaria 
l’equipament privat als edificis catalogats, amb l’obligació de la seva 
rehabilitació, permetent l’aprofitament privat del subsòl de zona verda. 
 
 Atesos els articles l’article 8 del Decret 1/2005, de 26 de juliol, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei d’Urbanisme de Catalunya, i articles 23 i 
106 del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la 
Llei d’Urbanisme, referents a la publicitat i participació en els processos de 
planejament i de gestió urbanística  i l’audiència als ajuntaments limítrofes. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa d’Urbanisme de data  22 de 
novembre de 2007. 
 
       Atès el que disposa el Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel 
qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, 
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en els seus articles 52.2, sobre les competències atribuïdes al Ple, i 114.3 en 
relació a l’adopció d’acords que requereixen el vot favorable de la majoria 
absoluta del número legal dels membres de la Corporació. 
 
 Per tot això el President de la Comissió Informativa d’Acció 
Territorial i Habitatge, proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
     ACORDS  
 
       Primer.- Sotmetre a informació pública, el projecte de  modificació 
puntual del Pla General Metropolità de 1976  a les illes Bagaria i Alstom (PA3-
Alstom i part del PA1-Bagaria de la carretera d’Esplugues), al terme municipal 
de Cornellà de Llobregat, redactat per l’arquitecte José Antonio Marín 
Sánchez, de l’Empresa Municipal Desenvolupament Urbà de Cornellà, Societat 
Anònima, d’iniciativa pública. 
 
 Segon.- Publicar el present acord, mitjançant inserció d’Edicte en el 
Butlletí Oficial de la Província, en un dels diaris de major difusió de la 
província, així com a la web municipal, per un període de trenta dies, als 
efectes que durant aquest termini puguin formular-se suggeriments i, en el 
seu cas, d’altres alternatives de planejament, per Corporacions, Associacions i 
particulars. 
 
 Tercer.- Notificar el present acord als  Ajuntaments de Sant Joan 
Despí, del Prat de Llobregat, de  l’Hospitalet de Llobregat, de Sant Boi de 
Llobregat, i d’Esplugues de Llobregat, com ajuntaments limítrofs, i a tots els 
interessats pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Antonio Martínez Flor, President-Delegat de la 
Comissió Informativa d’Acció Territorial i Habitatge, es fa una explicació del 
dictamen, manifestant que, és la primera vegada que ve a aquest Ple, encara 
que ha de tornar tres vegades més. Com tots sabeu, el tema de Bagaria ho va 
comprar Emducsa fa temps. Hi ha un compromís per part d’aquest Ple de 
quan es va aprovar el patrimoni municipal que es va dir en el catàleg cultural, 
que Can Bagaria havia de passar a ser equipaments i deixar de ser zona 
industrial, per un costat, i la zona d’Alstom, -que en aquest moment està 
catalogada de zona comercial i de terciari- quan es va aprovar el Pla 
d’Habitatges es va dir que aquella zona passaria a ser d’habitatge, perquè és la 
zona que està a la carretera. Aquest planejament el que fa és que Can Bagaria 
queda com a equipament i a la zona d’Alstom s’acabaran fent 54 habitatges 
lliures –si es fan tots els tràmits- 142 habitatges públics i 40 habitatges de 
lloguer. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 

MOCIONS DE L’ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 En aquest moment intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que els punts 18, 19 i 20 es debatran conjuntament. 
 
 
 
 18.- Modificació de l’acord plenari de data 4 de juliol 
d’enguany, de nomenament de Vocals del Consell Rector de l’Institut 
Municipal de Radiodifusió. 
 
 MOCIÓ 
 
 “A rel de la renovació de la Corporació derivada del procés electoral 
celebrat aquest any 2007, i dintre dels actes i acords que han configurat el 
nou Cartipàs Municipal, es va procedir a la designació dels Regidors i 
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Regidores que havien de formar el Consell Rector de l’Institut Municipal de 
Radiodifusió de Cornellà. 
 
 Vist l’escrit presentat pel Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM),  pel qual  es 
demana el canvi del representant d’aquest Grup Polític en el Consell Rector de 
l’Institut Municipal de Radiodifusió de Cornellà, com a conseqüència del 
cessament, el passat mes de setembre, de la Regidora senyora M. Carmen 
Romero López. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia  proposa al Ple l’adopció del següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat en sessió de 4 de juliol de 
2007, pel qual es nomenaven els Vocals del Consell Rector de l’Institut 
Municipal de Radiodifusió, en el sentit de deixar sense efecte el nomenament 
efectuat a favor de la senyora M. Carmen Romero López com a Vocal Suplent 
en representació del Partit d’Iniciativa per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés 
Municipal (ICV-EPM), i nomenar en el seu lloc a  la Regidora, senyora Elisa 
Corral Lozano. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a la Regidora nomenada, així com 
a la Direcció i al Secretari Delegat de l’Institut Municipal de Radiodifusió, pel 
seu coneixement i efectes.” 
 
 
 19.- Modificació de l’acord plenari de data 21 de juny 
d’enguany, donant compte de configuració dels Grups Polítics 
Municipals, en relació al Grup Polític d’Iniciativa per Catalunya Verds-
Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM). 
 
 MOCIÓ 
 
 “En conformitat amb el que disposa l’article 50 del Decret Legislatiu 
2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei Municipal i de 
Règim Local de Catalunya, en concordança amb els articles 84 i següents del 
ROM, interpretats en els termes previstos en la seva Disposició Addicional, un 
cop constituït el nou Ajuntament derivat de les Eleccions Locals convocades 
per Reial Decret 444/2007, de 3 d’abril, el dia 16 de juny de 2007, i dintre del 
termini legalment previst, tots els Regidors i Regidores que varen prendre 
possessió del seu càrrec en aquest Ajuntament procediran a la presentació, 
davant d’aquesta  Alcaldia, d’una declaració firmada expressant el Grup Polític 
Municipal al que desitjaven ser adscrits i manifestant-se sobre la designació 
del seu Portaveu. 
 
 Atès que mitjançant escrit del representant del Grup Municipal 
d’Iniciativa per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), de 
data 26 d’octubre, s’ha posat en coneixement d’aquesta Alcaldia, tant la 
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incorporació de la nova Regidora de l’esmentat Partit, senyora Elisa Corral 
Lozano a aquest Grup Municipal, com la posterior designació del senyor  
Arnau Funes Romero com a Portaveu d’aquest, a causa del cessament, com a 
Regidora d’aquest Ajuntament, de la senyora M. Carmen Romero López el 
passat mes de setembre, que era l’anterior Portaveu. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa el paràgraf 7è de 
l’article 86 del ROM, aquesta Alcaldia està obligada a donar compte al Ple, en 
la primera sessió que celebri, de la constitució i composició dels Grups Polítics 
Municipals a efectes purament informatius i, en conseqüència, també de les 
modificacions que es produeixin en aquests posteriorment. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia  proposa al Ple l’adopció del següents 

 
ACORDS 

 
 Únic.- Donar compte al Ple, a efectes informatius, de què la senyora 
Elisa Corral Lozano s’ha incorporat al Grup Municipal d’Iniciativa per 
Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), i de què  el senyor 
Arnau Funes Romero, pertanyent a aquest Grup Municipal, ha sigut designat 
pels seus membres com a Portaveu titular d’aquest i la senyora Elisa Corral 
Lozano com a Portaveu suplent.” 
 
 
 20.- Modificació de l’acord plenari de data  4 de juliol 
d’enguany, de designació de representants en el Consorci de 
Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat. 
 
 MOCIÓ 
 
 “A rel de la renovació de la Corporació derivada del procés electoral 
celebrat aquest any 2007, i dintre dels actes i acords que han configurat el 
nou Cartipàs Municipal, es va procedir a la designació dels Regidors i 
Regidores que havien de formar part del Consell del Centre de Normalització 
Lingüística de  Cornellà de Llobregat. 
 
 Vist l’escrit presentat pel Portaveu del Grup Municipal d’Iniciativa 
per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), pel qual 
demana el canvi de representant d’aquest Grup Polític en l’esmentat Consell, 
com a conseqüència del cessament, el passat mes de setembre, de la Regidora 
senyora M. Carmen Romero López. 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia  proposa al Ple l’adopció del següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Modificar l’acord plenari adoptat en sessió de 4 de juliol de 
2007, pel qual es nomenaven els representants del Consell del Centre de 
Normalització Lingüística de Cornellà de Llobregat, en el sentit de deixar sense 
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efecte els nomenaments de representants en aquest Consell del Grup Polític  
d’Iniciativa per Catalunya Verds-Entesa pel Progrés Municipal (ICV-EPM), 
nomenant, com a Vocal titular, en representació d’aquest, al Regidor senyor 
Arnau Funes Romero, que podrà ser suplert per la senyora Elisa Corral 
Lozano. 
 
 Segon.- Comunicar aquest acord a les persones nomenades, així 
com a la Direcció General de Política Lingüística de la Generalitat de 
Catalunya, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa una 
explicació de les mocions, manifestant que, tot obeeix als canvis que han 
hagut del Grup Municipal d’ICV-EPM, i aleshores el punt 18 és que hi ha un 
canvi en la vocal suplent del Consell de l’Institut de Radiodifusió que seria 
l’Elisa Corral, el punt 19 és dir que l’Elisa Corral s’incorpora al Grup 
Municipal d’ICV-EPM i el punt 20 és que el representant titular en el plenari 
del Consorci serà el senyor Arnau Funes i la suplent la senyora Elisa Corral. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmeses a votació les Mocions 18, 19 i 20 són aprovades per 
unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
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II 

 
PART DE CONTROL 

 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
  
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, referida a promoure 
el Dia Universal de la Infància. 
 
 MOCIÓ 
 
 “El dia 20 de novembre, la Convenció sobre els Drets de l’Infant 
(CDN) arriba a la majoria d’edat. En aquests 18 anys, milions d’habitants del 
nostre país han vist reconeguts els seus drets de ciutadania des del seu 
naixement. 
 
 En conseqüència, durant el temps en què aquesta Convenció ha 
estat vigent, una generació sencera dels ciutadans de Cornellà, des del seu 
naixement i fins l’edat adulta, ha vist protegits els seus drets. 
 
 La Convenció sobre els Drets de l’Infant, aprovada per l’Assemblea 
General de les Nacions Unides el 20 de novembre de 1989, suposa la 
confirmació i el desig de què es garanteixi el desenvolupament íntegre de nens 
i nenes en la seva condició de ciutadans i ciutadanes de ple dret. 
 
 La ratificació quasi universal de la Convenció reflecteix el 
compromís mundial amb els principis que sustenten els drets dels infants. Els 
governs signants varen indicar fa 18 anys i ho confirmen avui, la seva intenció 
de convertir en realitat aquest compromís. 
 
 Els municipis, com institució més propera als ciutadans, estem 
obligats a emprendre accions que garanteixin plenament l’acompliment dels 
drets establerts en la Convenció sobre els Drets de l’Infant, assegurant que 
totes les mesures que es prenguin estiguin en consonància amb l’interès 
superior de l’infant, tal com estableix l’article 3 de l’esmentada Convenció. 
 
 A pesar de què en els darrers anys hi ha hagut avenços importants, 
encara queda molt per fer. En aquesta tasca s’ha de comptar amb la 
participació no només dels governs, sinó de tots els membres de la societat, les 
comunitats i tots els nivells de l’administració pública, la família, les escoles i 
altres institucions que proporcionen serveis a la infància, però també és 
fonamental que compti amb la participació dels propis nens i nenes del nostre 
municipi com a subjectes dels seus propis drets. 
 
 El foment de la participació de nens i nenes farà que les nostres 
ciutats mirin cap a un futur més sostenible, més humà i en el que tots i totes 
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comptem (article 12 de la CDN; el dret de l’infant a expressar la seva opinió i a 
que sigui tinguda en compte). 
 
 Atès, que des de UNICEF - Comitè Espanyol s’està duent a terme la 
iniciativa d’aconseguir Ciutats Amigues de la Infància i que aquesta iniciativa 
està recolzada pel Ministeri de Treball i Assumptes Socials  (MTAS), la 
Federació Espanyola de Municipis i Províncies (FEMP) així com per la Red 
Local a favor dels Drets de la Infància i l’Adolescència, el Grup Municipal del 
PP de Cornellà, proposa al Ple el següent 
 

ACORD 
 

• Que de l’any vinent en endavant l’Ajuntament de Cornellà promogui 
la celebració del 20 de novembre com a Dia Universal de la Infància. 
 

• Que aquest Ajuntament es comprometi en aquest mandat a 
desenvolupar les accions necessàries per tal de què aquest municipi sigui 
reconegut com a Ciutat Amiga de la Infància.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora Ma. 
Isabel Espinosa Fernández, es fa una explicació de la Moció, manifestant que, 
és bàsicament l’adhesió de la ciutat de Cornellà a les Ciutats Amigues de la 
Infància.  
 
 A iniciativa d’UNICEF-Comité Espanyol i la col·laboració del 
Ministeri de Treball i Assumptes Socials, Sindicats, Federació Espanyola de 
Municipis i Províncies, des d’abril de 2006, s’està duent a terme la iniciativa 
d’impulsar i promoure l’aplicació de la convenció sobre els drets de la infància 
a l’àmbit de les entitats locals, que són les més properes a les persones. En 
aquest context s’emmarca una de les accions més rellevants del programa que 
és el reconeixement de les Ciutats Amigues de la Infància. Per això s’ha creat 
un protocol d’actuacions que les ciutats han de complir perquè siguin 
reconegudes com a Ciutats Amigues de la Infància. Aquest protocol té nou 
pilars bàsics o nou accions que, sense entrar a valorar-les, s’estan portant a 
terme a Cornellà.  
 
 Per tant, i atès que s’està portant a terme des d’UNICEF la segona 
convocatòria de reconeixement, -l’objectiu principal del qual és reconèixer i 
donar suport a aqueixos ens locals, que venen desenvolupant una tasca que 
podria complir “a grosso modo” amb la línia marcada des d’aquest protocol, i 
tenint en compte que l’enfocament del procés va cap a la valoració  d’aquelles 
iniciatives que es troben en el camí de crear una ciutat amiga de la infància, la 
qual, encara que mostrant mancances davant l’esmentat marc conceptual, es 
valorarà si està donant passos visibles en el sentit adequat. Pensem que 
Cornellà ha de donar aqueix pas i sol·licitar formar part d’aquest grup de 
Ciutats Amigues de la Infància.  
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 Hi ha un altre punt en la Moció en la que jo sol·licitava se celebrés 
el Dia de la Infància.  
 
 És cert que a Cornellà es fan alguns actes, potser no de la manera 
que UNICEF ho té, potser s’hauria d’ampliar si Cornellà decidís adherir-s’hi a 
aquestes ciutats. Haig de dir que les ciutats més importants del nostre país ja 
hi són i, a més, pensant que és una iniciativa que està donant suport el 
Govern que té el mateix color dels que ens estan governant aquí, no entendria 
que aquest Govern Municipal rebutgés aquesta Moció. Vaig parlar al seu 
moment de forma informal amb el Portaveu Socialista i li vaig dir que si 
s’havia de retirar el punt en el qual sol·licitava celebrar en Cornellà el Dia de la 
Infància, doncs es retirava, però m’agradaria que Cornellà fes els passos per 
obtenir aqueix guardó com a Ciutat Amiga de la Infància, que sé, -sense entrar 
a valorar les actuacions que s’estan fent- que aquest és, d’alguna manera, el 
camí que s’està portant des de fa anys en aquesta ciutat i que hem compartit 
tots els grups, per tant, jo demanaria una reflexió al Grup del Govern en 
aquest tema i, per suposat a l’oposició, perquè donés suport a aquest projecte. 
 
 A continuació intervé  la Portaveu del Grup Municipal d’EUiA, 
senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, jo votaria a favor 
d’entrar en això de les Ciutats Amigues de la Infància, però pel que fa a la 
celebració del dia 20, ja quan estava la Judith Ibañez com a Regidora de 
Serveis Socials, s’havien fet activitats públiques, etc., i després es va 
traspassar a Educació perquè era més lògic, però ja fa molts anys que estem 
fent activitats pels drets de la infància.  
 
 Recordo haver repartit els drets de la UNICEF per les escoles, etc., 
però bé, si això es plasma en entrar-hi, doncs bé, encara que a mi,  a vegades, 
això de ser ciutat de no sé què i ciutat de no sé quant, el que és important és 
fer coses, i que els drets dels infants estiguin clars. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, votaria a 
favor i el que sí m’agradaria és que, en el moment en què Cornellà decideixi 
adherir-se a aquesta convocatòria de Ciutats Amigues de la Infància, quedi 
molt clar que el nostre model de família és un model inclusiu, que el nostre 
model de família inclou totes les diferents tipologies que els diferents canvis en 
la societat han anat donant i creant i que, en cap cas, és un model exclusiu de 
família com algunes de les entitats que s’han citat a l’hora de fer aquesta 
defensa, en algun cas sí que mostren un model tancat o que deixa fora a 
algunes de les noves tipologies de famílies que existeixen actualment. En tot 
cas, si tenim en compte això i queda clar el nostre projecte, votarem a favor. 
 
 
 A continuació intervé  el Portaveu del Grup Municipal de CiU, 
senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, nosaltres teníem entès que el 
punt 1 de la Moció es retirava, perquè ja fa molts anys que s’està fent el Dia 
Universal de la Infància, precisament fa 9 dies es va celebrar fent diferents 
actes a la plaça de Sant Ildefons. Pel que fa al segon punt, Cornellà no ha 
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estat mai una ciutat “enemiga” de la infància, suposo que es fan coses per a la 
infància que són les mateixes que s’hi faran, però bé, si s’ha de tenir un títol 
honorífic, doncs bé, si fa falta votaríem que sí. 
 
 Tot seguit pren la paraula el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-
EPM, senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, en definitiva, quan 
una moció té molta explicació de motius, un acaba caient en buscar a 
l’explicació de motius les coincidències, obviant que molta de l’exposició de 
motius, des del nostre punt de vista d’esquerra, roig, verda i violeta, com 
matisa la meva companya, i amb voluntat de situant-se’ns en el segle XXI, 
crec que, avui per avui, les coses ja no hi van per aquí, crec que té un “tufillo” 
una mica antic i recorda a la defensa que algunes vegades es fa de la família 
en segons quins espais. En tot cas, els models de família són diversos, i com 
que l’important és l’acord, -perquè al final el que votem és l’acord- em sembla 
que hauria de ser un tema treballat des dels Consells d’Infants, o des del 
Consell d’Infància, els dos espais que, com a defensors que som de què els 
consells funcionin i tinguin coses a fer, doncs segurament aquest era un dels 
temes que s’haurien de treballar, encara que possiblement es treballa perquè 
entenc que és una de les coses que al seu moment es va fer.  
 
 Entenem que no passa res per aprovar-ho i, per tant, votaríem a 
favor però creiem que es queda molt en la superfície i, en tot cas, hauria 
d’anar en altres espais. 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, jo diria que comparteixo el que ha dit la Mª José. 
Aquí de nomenaments tenim molts, de feina, tenim altres i de responsabilitats 
unes altres. Ja som moltes coses: som ciutats educadores, ciutats lliures de 
no sé què, ciutats lliures de l’altre, cap aquí i cap allà, però jo faria una 
proposta i és que si retiren tot, i només deixen l’últim paràgraf, nosaltres ho 
votarem. 
 
 Pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa, per preguntar si 
l’exposició de motius també es treu, l’Alcalde contesta que, tot és tot, i només 
quedaria:  “Que aquest Ajuntament es comprometi en aquest mandat a 
desenvolupar les accions necessàries per tal que aquest Municipi sigui 
reconegut com a Ciutat Amiga de la Infància.”. La senyora Espinosa assenyala 
que no queda clar qui ho proposa, responent el senyor Alcalde que, no hi ha 
cap problema en què tota l’autoritat intel·lectual sigui per a vostè.  
 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents: 
 
 “Que aquest Ajuntament es comprometi en aquest mandat a 
desenvolupar les accions necessàries per tal que aquest Municipi sigui 
reconegut com a Ciutat Amiga de la Infància.” 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació l’esmena presentada pel Grup Municipal del PSC-
PM,  és aprovada per unanimitat dels assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal d’ERC-AM, referida a les 
incidències de les obres d’arribada del Tren d’Alta Velocitat a Barcelona. 
 
 MOCIÓ 
 
 “La tallada de circulació dels trens de Rodalies RENFE i de FGC, 
produïda des del dia 20 d’octubre i per un termini de temps imprevisible, com 
a conseqüència de les últimes greus incidències en les obres d’accés del tren 
d’Alta Velocitat a Barcelona, és causa de gravíssimes molèsties a centenars de 
milers de ciutadans i ciutadanes, en els seus desplaçaments i està causant 
gravíssims danys econòmics, socials i ambientals a Catalunya, alhora que 
posa de manifest la imprevisió, manca de control, de qualitat tècnica i de 
direcció política amb que s’han estat portant a terme les obres d’arribada del 
Tren d’Alta Velocitat i ha provocat la justificada indignació de la ciutadania 
catalana i alhora pot desacreditar el transport públic i les mateixes 
institucions polítiques en general. Els ciutadans de Cornellà s’estan veient 
afectats per aquesta situació  per no poder fer ús de les línies afectades, per 
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les irregularitats en els horaris del servei a la xarxa i  per la impossibilitat de 
fer els seus recorreguts habituals a través dels FGC. 
 
 A tot això s’hi uneix el fet que el conjunt de línies ferroviàries de 
rodalies i de mitjana distància de RENFE, els denominats regionals, estan en 
un pèssim estat, amb serveis molt reduïts i amb un material rodant obsolet, 
no sols a Barcelona sinó a la resta d’aglomeracions urbanes de Catalunya. 
 
 Aquestes situacions posen en evidència un seguit de qüestions: 
 
 1a. El dèficit d’inversions públiques acumulat durant aquests 
darrers vint-i-cinc anys sota governs espanyols de tot caire, ha contribuït a 
que el transport públic a Catalunya sigui especialment vulnerable i és en bona 
part per això que els incidents que s’han produït darrerament al nostre país 
adquireix dimensions gairebé catastròfiques i un abast indiscriminat. 
 
 2a. Malgrat els esforços del Govern català per tal d’intentar 
reconduir la situació i minimitzar les conseqüències dels incidents, el fet que 
sigui l’Estat qui pren les decisions i gestioni les competències ha impedit 
l’aplicació efectiva de les mesures correctores proposades des de Catalunya. 
 
 3a.  El govern espanyol no ha gestionat amb eficàcia i previsió les 
inversions vinculades a la implantació del Tren d’Alta Velocitat. 
 
 4a. La ciutadania espera que algú qualificat assumeixi 
responsabilitats, doni les explicacions que calen sobre les causes, prengui 
decisions enèrgiques per tal de minimitzar els perjudicis, adopti les previsions 
adients i informi sobre els terminis definitius. 
 
 És per tot això que, el Grup d’Esquerra Republicana de Catalunya 
proposa al Ple de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat els següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Donar suport a les actuacions que està portant a terme el 
Govern de la Generalitat per tal d’atendre als usuaris de rodalies RENFE i dels 
FGC mentre duri la suspensió del servei causada per les incidències de les 
obres d’arribada del Tren d’Alta Velocitat a Barcelona, així com per accelerar 
els treballs necessaris per garantir la represa dels serveis amb condicions de 
seguretat i de continuïtat en el més aviat possible, i, en fi, per reclamar les 
responsabilitats patrimonials i el rescabalament de tots els danys i perjudicis 
produïts. 
 
 Segon.- Exigir que des del Ministeri de Foment es prenguin 
urgentment les mesures necessàries, amb caràcter d’autèntica emergència, 
per tal de reconduir la situació i d’oferir la informació i el calendari amb les 
previsions correctores pertinents. 
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 Tercer.- Demanar al President del Govern d’Espanya que es 
depurin les responsabilitats tècniques i polítiques, tant dels responsables del 
Ministerio de Fomento, com les operadores ADIF i RENFE i les empreses 
contractistes de les obres, començant per la destitució de la Ministra de 
Foment, com a principal responsable polític. 
 
 Quart.- Adherir-se a la manifestació convocada per la "Plataforma 
pel Dret de Decidir" el proper 1 de desembre a Barcelona per exigir més 
inversions en infraestructures a Catalunya i reclamar el dret a decidir sobre 
les mateixes.” 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, hi ha una esmena i, per tant, abans hi haurà una 
intervenció del Grup que ha presentat l’esmena i després hi haurà la 
intervenció de l’altre Grup. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC-PM, 
senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que, l’esmena no la llegiré ja que 
la tenen tots els Portaveus des de fa un parell de dies, de fet, està inspirada –
per no dir que copiada descaradament- de la que es va fer a l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, que va ser votada per tots els grups metropolitans 
i, per tant, el que fa és agafar el que diu la Moció d’ERC-AM, he tallat totes les 
arestes que alguns grups -tant el nostre com d’altres- podien tenir problemes 
per a votar, i es deixa allò que creiem és fonamental, que és la queixa de com 
ha funcionat i la petició de què això s’arregli i que, a més, els municipis i 
l’Àrea Metropolitana, la Generalitat i tothom que té a veure -a part del Govern 
central-, participi en aquest tema de rodalies. 
 
 Seguidament pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per manifestar que, estic 
d’acord amb tot el que diu aquesta –autèntica- Moció alternativa, però 
considero que això ja queda recollit al punt primer dels acords de la Moció que 
presentava el Grup d’ERC-AM. Llavors, per no entretenir-me en un tema del 
qual tots estem al dia -o com a mínim hi hauríem d’estar perquè Cornellà és 
una de les ciutats afectades per aquest tema-, l’únic que diré és que amb la 
nostra Moció el que pretenem són tres coses. 
 
 La primera és reclamar les inversions perquè aquest problema se 
solucioni. En el primer punt de l’acord on diu “Donar suport a les actuacions 
que està portant a terme el Govern de la Generalitat ...” ja queda recollit que 
aquestes actuacions -tal com es va dir al seu dia- prioritzaven la seguretat i la 
participació dels ajuntaments afectats i constituïen diferents ens o diferents 
àmbits de reunió en el qual s’assegurés aquesta participació.  
 
 També reclamem les indemnitzacions i considerem per 
indemnitzacions, no només el bitllet gratuït, sinó les grans pèrdues que s’han 
ocasionat tant a empreses, com a famílies com a tots els afectats per aquesta 
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crisi. Igual que Ferrocarrils de la Generalitat de Catalunya està presentant 
una declaració del patrimoni que han perdut, fent la conseqüent petició al 
Ministeri, doncs que també els particulars ho puguin fer perquè aquestes 
pèrdues van sumant cada dia i considerem que hi ha d’haver indemnitzacions 
concretes, no només la gratuïtat del bitllet. Això no queda explícitament 
recollit aquí però vull explicar a què ens referim quan demanem 
indemnitzacions. 
 
 Demanar al President del Govern d’Espanya que es depurin les 
responsabilitats tècniques i polítiques, tant dels responsables del Ministeri, 
com les operadores ADIF i RENFE i a les empreses contractistes de les obres, 
començant per la destitució de la Ministra de Foment com a principal 
responsable polític. Aquí expresso una opinió personal, però que coincideix 
plenament amb el que ha vingut expressant el partit al qual represento, que és 
que considerem que al contrari del que diu la Ministra, dimitir és un acte de 
responsabilitat, no és “salir corriendo como cobardes”. Considerem que és un 
acte de gran valentia i d’assumpció de responsabilitat. Considerem un insult a 
la gent afectada que es digui “yo duermo a pierna suelta, soy consciente de lo 
que estoy haciendo y lo estoy haciendo bien” quan hi ha molta gent que és 
evident que no és que no pugui dormir a “pierna suelta” sinó senzillament no 
poden dormir, afectats per les obres. Creiem que també és insultant que, tot i 
que respectem la decisió presa al Congrés de Diputats, en una votació en la 
qual s’ha salvat de la reprovació només per tres vots, -i si pensem que la 
reprovaven i dos d’aquests vots eren de trànsfugues- no és com per celebrar-
ho tenint en compte les conseqüències que han provocat les seves actuacions. 
 
 Dit això, l’últim punt d’acord seria adherir-se a la manifestació 
convocada per la plataforma pel Dret de Decidir que, a hores d’ara tots estem 
perfectament informats del què es demana. Només vull afegir -i vull donar 
gràcies a tots els grups municipals amb els quals m’he posat en contacte a 
l’hora de parlar sobre quin seria el seu vot en aquesta Moció, 
independentment del que facin- que respecto la coherència del Partit dels 
Socialistes de Catalunya que ha votat el mateix a totes les institucions. No 
estic en absolut d’acord amb el sentit del seu vot, crec que podrien haver votar 
a favor d’alguna de les mocions que s’han presentat en diferents instàncies, 
demanant la dimissió de la Ministra, però els hi respecto la coherència que 
han emprat en les seves actuacions. Respecto també la coherència dels 
companys d’EUiA, dels d’ICV-EPM. També vull afegir que el diàleg amb el 
Partit Popular ha estat fluït i que un dels fets que no puguin sumar-se a 
alguns dels acord, és el fet que no es pot votar punts per separat en aquest 
Ple, i si no em consta que en algun punt s’haguessin sumat.  
 
 El que sí he de manifestar és la tristesa que em provoca el vot que 
se m’ha comunicat per part de CiU, perquè el que no considero en absolut 
coherent és que un partit que està fent servir aquests fets per intentar –fins i 
tot- erosionar al Govern de Catalunya, un cop veuen que en el Govern de 
Catalunya es pot votar amb signe diferenciat entre les formacions polítiques 
que el formen i no passa res, no emprin aquesta llibertat a l’hora de ser 
coherents en donar suport a una manifestació de la qual són convocants i, a 
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més a més, com a militants, hi hauran rebut conseqüentment la carta del seu 
President en la qual els convoca a aquesta manifestació. Per tant, és l’únic que 
he de lamentar, respecto la coherència de tothom, cadascú pot decidir el que 
vulgui, però sí que m’ha semblat una mica fora de lloc aquest signe del seu 
vot. 
 
 Tot seguit intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, que jo sàpiga, encara no ho han expressat, però bé. 
 
 A continuació pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal 
d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza, per manifestar que, per coherència 
política, perquè la meva organització a nivell d’estat i a nivell de Catalunya és 
una de les que ha demanat la dimissió de la Ministra i som un dels 
convocants de la plataforma de la manifestació, voto a favor d’aquesta Moció. 
 
 Acte seguit intervé el  senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, el que estem discutint ara és l’esmena, que és la que es posa a 
votació, és la que deia la Iolanda, la Moció alternativa, i sinó prospera parlaré 
aleshores del sentit del vot de la Moció presentada per ERC-AM. Intervé en 
aquest moment la senyora Mª José Pardo, per manifestar que, jo voto en 
contra de l’esmena. 
 
 Seguidament pren la paraula el  Portaveu del Grup Municipal de 
CiU, senyor Nèstor Artís i Villena, per manifestar que, nosaltres ens 
abstindrem en les dues perquè encara que hi ha punts, tant d’una com de 
l’altre, que estaríem a favor,  crec que cap de les dues aborda el principal 
problema que és la falta de previsió que va fer el Govern Central, perquè el 
tema de què se li estaven ensorrant les vies ja fa mesos que se sap, un veí de 
Cornellà al mes de setembre ja m’ho va dir que tindríem que parar el tren de 
rodalies perquè la major part de les avaries era perquè se’ls hi ensorraven les 
vies, i ho van estar amagant fins que ja no va ser possible, no sé si amb 
connivència amb el Govern de la Generalitat, perquè crec que si els veïns de la 
zona i treballadors ho sabien i l’empresa constructora també ho havia 
manifestat així, va prevaler més l’arribada del tren d’Alta Velocitat a Barcelona 
pel dia 21 de desembre que la seguretat dels viatges de rodalies, fins que el 
tema ja no es va poder amagar més. I com que cap de les dues mocions crec 
que contempla el problema de fons, nosaltres ens abstindrem encara que ja 
dic que estem molt d’acord amb molts punts de les dues. 
 
 A continuació intervé el Portaveu del Grup Municipal d'ICV-EPM, 
senyor  Arnau Funes Romero, per manifestar que, als ciutadans/es de 
Cornellà el que segurament els interessa més del que estem parlant avui, és 
que aquest Ple Municipal prengui alguna decisió per intentar fer que el 
problema es resolgui i que es depurin responsabilitats. Que algú al final doni 
la cara i que algú “es posi les piles” i arregli el problema que tenim. En 
definitiva, crec que els ciutadans/es de Cornellà que estan afectats el que 
esperen d’aquest Ajuntament és això, ni més ni menys. Per això em sembla 
que la proposta que fa el Grup Socialista és insuficient, creiem que si 
milloressin el primer punt, i a part de deplorar diguessin alguna cosa més, 
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com demanar que, com a mínim, es clarifiquin les responsabilitats tècniques i 
polítiques que hi han hagut, dons probablement podríem canviar o donar 
suport a l’esmena. 
 
 Seguint amb la tònica habitual del que ha estat el posicionament 
del nostre Partit, nosaltres creiem que aquí s’han de fer dues coses. Hi ha 
responsabilitats històriques, per tant, aquí hi ha un senyor que es diu Cascos,  
i un senyor que es diu Puig, que tenen molt a veure amb que avui l’AVE 
estigui arribant malament a Barcelona. La nostra posició aquí no és 
incoherent, nosaltres ja vam dir que no volíem l’AVE, nosaltres no hem votat 
mai a favor de l’AVE, hem demanat una alternativa de traçat i de xarxa viària, 
no ens equivoquem eh?. Nosaltres hem demanat a la Ministra –entre d’altres 
coses- que abans que ens fes arribar l’AVE, fes un pla de millora de les 
rodalies al qual es va comprometre no ho va fer. I això afecta a aquesta ciutat 
per culpa d’una Ministra que no va fer cas a un acord del Congrés que exigia 
que hi hagués un pla de millora de les rodalies. Mirin el diari de sessions, no 
ens equivoquem, en tot cas, el nostre posicionament en aquest tema ha de ser 
mantenir l’esperit de la Moció que plantejava Esquerra. Considerem que la 
alternativa que ens presenta el Partit Socialista recull coses que són raonables 
i que són acceptables, però entenem que avui el que sens demana és anar una 
mica més enllà, entenem que no puguin anar vostès, i entendran que jo no els 
hi podré donar suport completa a la seva proposta. 
 
 Acte seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal del PP, 
senyora Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, porto la meva 
intervenció escrita però no puc evitar fer un pas enrere en el temps i recordar 
als grups que estan aquí i que són nous els seus Portaveus, que aquí a 
Cornellà, sí que va passar l’AVE, i recordo dies molt forts en aquesta ciutat i 
que sí, Iniciativa i alguns altres grups van votar a favor de què canviéssim el 
traçat de l’AVE, i també recordo que hi havia alguns d’algun partit d’esquerres 
disposats a lligar-se a les vies si passava per Cornellà. Es va canviar el traçat.  
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde per demanar-li brevetat, 
la senyora Espinosa li respon que li ha de permetre perquè quan es parla de 
Francisco Alvarez Cascos, el senyor Alcalde li diu que “parlem de Déu”, i la 
senyora Espinosa li diu que parlem de fa molt de temps. El senyor Alcalde li 
demana novament brevetat, assenyalant la senyora Espinosa que seguirà amb 
el que porta escrit perquè sinó m’aniré i a vegades, s’haurien de portar les 
actes dels plens per veure què diuen.  
 
 En primer lloc, vaig a protestar sense acritud –com deia el seu antic 
cap- però amb fermesa, per no deixar presentar al Ple passat un prec sobre 
aquest tema al Grup del PP. Ho vaig presentar com a prec perquè tècnicament 
com a Moció no podia entrar a l’Ordre del Dia, per no haver-ho fet en la reunió 
de Portaveus “mea culpa”, però no  és la primera vegada que quan toquen 
aquests temes incòmodes –el mateix que ha passat fa una estona, que 
l’Alcalde diu que ell és qui ordena el debat, però hi ha un Reglament que diu 
que hi ha un dret a rèplica i s’ho recordo a l’Alcalde per si no ho sabia-  a 
l’Alcalde, tot d’una li surt aquell tic. Ja sé que vostè té majoria absoluta, ho 
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sabem, ho patim, però això no vol dir que pot incomplir el Reglament, Alcalde, 
i jo, si més no, em reservaré el dret al “pataleo”. El tema és clar, encara que 
l’Alcalde digués que no afectava.  
 
 Intervé en aquest moment el senyor Alcalde, per demanar-li que 
parli de la Moció o s’acaba la seva intervenció, s’ho deixo clar.  
 
 La senyora Espinosa contesta que estic parlant de la Moció que no 
va passar el mes passat. El senyor Alcalde li repeteix que parli de la Moció. La 
senyora Espinosa assenyala que avui, aquest tema que jo reclamo del partit 
Popular del mes passat, ho porta ERC-AM, i jo podia haver exigit en la Junta 
de Portaveus el mateix tracte, però no ho he fet perquè crec que el que és 
primordial és que s’arregli el problema el més ràpid possible. 
 
 Que es compensin les molèsties dels usuaris, que s’arreglin amb 
celeritat els desperfectes en els edificis i que es depurin responsabilitats, tant 
amb la Ministra de Foment com de les empreses responsables d’aquest caos.  
 
 Compartim –i ho dic de veritat- gairebé tot el contingut de la Moció 
d’ERC-AM i la que vostès posen ara, però són paraules. Creiem que aquesta 
crisi ha estat la més forta i el desgavell més gran dels últims temps a 
Catalunya i que no s’arreglen amb un rosari de bones intencions. No és 
solament la crisi de l’AVE, és la crisi de rodalies, també dels Ferrocarrils de la 
Generalitat que afecten d’una forma alarmant a les persones d’aquesta ciutat, 
treballadors/es i, sobre tot, estudiants. Afecta al transport de la majoria de les 
vies catalanes i, per conseqüent, també afecta –i aquí ho dic per al 
Departament de Medi Ambient- a la pol·lució, sense oblidar als veïns de 
l’Hospitalet afectats en els seus habitatges que els han tapat les esquerdes 
amb silicona i tampoc els han deixat protestar –en això no se semblen als 
governs que hi ha hagut del Partir Popular on tothom sortia al carrer per 
qualsevol cosa, i ara no he vist res-. 
 
 Deia abans, depurar responsabilitats al Ministeri de Foment, però 
no ens hem d’oblidar també del tripartit. Vostès són corresponsables amb el 
Govern Central i també ho són en la gestió del Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques, en definitiva, vostès també són corresponsables 
de la tragèdia que viuen avui els catalans, per això dic, coherència. 
 
 Per últim, censurar l’actitud prepotent de la Ministra i la “gracieta” 
del President de Govern quan en un programa de televisió diu que: “havia 
arribat tard perquè venia en rodalies”, o no sé la bajanada que ens va dir i que 
ens té acostumats. A més, també trobar a faltar a aquests sindicats que 
defensen els treballadors/es de Catalunya que no sé on són, perquè no els he 
vist sortir al carrer a reivindicar les molèsties que aquests treballadors/es 
estan patint i les despeses que estan portant, per tant, una mica per a tots.  
 
 
 Finalment pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que, crec que la gent de Cornellà, d’aquest debat de 
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nosaltres esperen ben poc, no ens enganyem, ja han vist una mica el “suflé”. 
Com a “suflé” demostra una cosa que tinc molt clara, aquesta Moció la vaig 
deixar passar per “parlem-ne” però això no és un Parlament, per tant, crec que 
ja hem tingut la mostra de coses que crec no deixaré que tornin a succceir, 
també ho deixo molt clar.  
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els termes següents:  
  
 “La suspensió del servei ferroviari en les línies de rodalies de Renfe 
C2 i C10 i en la línia Llobregat-Anoia dels Ferrocarrils de la Generalitat ha 
posat en evidència el fet que les infraestructures de mobilitat ferroviàries i 
viàries de l’Àrea Metropolitana de Barcelona es troben en un estat 
d’insuficiència i fragilitat que les fa especialment propenses a sofrir incidències 
que les duguin al col·lapse. La suspensió del servei de rodalies representa un 
notable perjudici per a milers de ciutadans i ciutadanes que viuen i treballen a 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona. 
 
 Per això, el Ple del l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
 

ACORDA 
 

 Primer.- Deplorar profundament la situació creada, i els efectes 
sobre la vida quotidiana dels ciutadans i ciutadanes de l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona. 
 
 Segon.- Instar al President del Govern Central a retardar les obres 
del Tren d’Alta Velocitat el temps necessari fins que els informes tècnics 
permetin executar les obres amb la triple garantia de: 
 

• La seguretat de les obres per a treballadors i ciutadans 
• Mantenir el servei de transport ferroviari de rodalies 
• Limitar al màxim les afectacions sobre la vida quotidiana de la gent 

 
 Tercer.- Demanar la creació d’un òrgan de coordinació d’obres i de 
mobilitat general de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, que permeti assegurar 
que no es tornaran a produir les situacions de descoordinació que s’han 
produït fins ara. 
 
 Quart.- Demanar que el procés de traspàs de gestió del servei de 
rodalies no es faci sense la presència i la participació dels Ajuntaments de 
l’Àrea Metropolitana de Barcelona atès que la prestació d’aquest servei afecta 
de manera primordial els habitants i treballadors de la metròpoli. 
 
 Cinquè.- Manifestar la necessitat d’enfortir i crear noves 
infraestructures viàries i ferroviàries (incloent-hi l’alta velocitat i les rodalies). 
 
 Sisè.- Remetre aquest acord al President del Govern Central 
d’Espanya i al President de la Generalitat de Catalunya.” 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció alternativa és aprovada per majoria 
absoluta dels assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d'ICV-EPM, senyor/a Elisa Corral Lozano i Arnau Funes 
Romero. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano. 
 
 Grup Municipal d’EUiA, senyora Enriqueta Pardo Lanuza. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyors/a Mª Isabel Espinosa Fernández, Darío 
Castro González i José Miguel de Yzaguirre Morer. 
 
Grup Municipal de CiU , senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC-PM, senyors/es Antonio Balmón Arévalo, Victor 
Manuel Alcañiz Losa, Adela Artero Lozano, Emilia Briones Matamales, Manuel 
Ceballos Morillo, Susana Cordero Rojas, Ana Pilar Fernández Masía,  Sergio 
Fernández Mesa, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, Antonio Martínez 
Flor, Aurora Mendo Sánchez, Jordi Parayre Soguero, José Manuel Parrado 
Cascajosa, Montserrat Pérez Lancho i Joana Piñero Romera. 
 
 
 
 
 
 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que han estat 9 les dones mortes per violència 
masclista i 1 menor. Això implica que hi han hagut 89 dones, 4 menors i 5 
víctimes indirectes. 
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 Tot seguit pren la paraula la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-
AM, senyora Iolanda Llambrich i Serrano, per fer un petit comentari per afegir-
lo i és que avui s’ha donat la notícia d’una altra dona morta, per la qual cosa 
són 11. 
 
   Pren novament la paraula el senyor Alcalde per manifestar que, pel 
que m’han dit, em sembla que ja està aquí la de Sant Joan Despí.  
 
 
 4.- Precs i preguntes. 
 
 En primer lloc pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que el Grup Municipal del PP va presentar una 
pregunta per escrit que diu el següent:  
 
 “Des de ja fa temps el nostre Grup ve essent informat del malestar 
present entre els empleats de l’empresa SELSA encarregada de la neteja dels 
col·legis i les dependències municipals de Cornellà, situació que va culminar 
els passats dies 20 i 21 de novembre amb una vaga de la plantilla i que es 
repetirà el 11 i 12 del mes vinent. 
 
 Atès el greu dels fets que posen en perill la salubritat i higiene de 
col·legis i dependències municipals, és l’Ajuntament coneixedor de les 
condicions de precarietat que pateixen aquests treballadors?. I en aquest cas, 
quines mesures pensa emprendre el govern en relació a l’empresa 
responsable?.”   
 
 
 Aquest escrit ha estat contestat pel Tinent d’Alcalde de Polítiques 
d’Espai Públic, senyor Jordi Parayre Soguero, i diu el següent: 
 
 “El Comitè de treballadors i treballadores dels serveis de neteja dels 
centres municipals de Cornellà de Llobregat, serveis adjudicats a l’empresa 
SELSA, té convocada una vaga pels dies 20 i 21 de novembre, la qual es va 
realitzar, i pels dies 11 i 12 de desembre. 
 
 Els motius exposats pel Comitè d’Empresa a la convocatòria de vaga 
són reivindicacions de caire social i econòmiques. 
 
 Aquest Ajuntament és coneixedor de les reivindicacions del 
col·lectiu de treballadors, doncs entre d’altres coses, aquest regidor va reunir-
se amb ells el passat 10 de novembre. 
 
 Treballadors i empresa han d’establir les seves taules de diàleg i 
negociació si cal, dins del marc que estableix el Conveni Col·lectiu de Neteja 
d’Edificis  i Locals de la Comunitat Autònoma de Catalunya, vigent des de 
gener de  2005 fins a desembre de 2009 (5 anys). 
 



106 

 L’Ajuntament de Cornellà té adjudicat un contracte de Prestació de 
Serveis a l’empresa SELSA des del passat mes de juny, i amb una durada de 
dos anys. 
 
 És el nostre deure i responsabilitat vetllar perquè s’acompleixin els 
termes del mateix.”  
 
 Seguidament intervé la Portaveu del Grup Municipal del PP, senyora 
Ma. Isabel Espinosa Fernández, per manifestar que, prego que se’m passi 
informació referent a en quina situació està el projecte del pis d’acollida de 
dones maltractades aprovat en l’altre mandat. 
 
 També prego que se’m passi informació sobre la situació en què es 
troben els pisos d’Almeda afectats per l’explosió de gas. Sé que aquesta 
setmana ha sortit a la premsa una notícia i vull saber si és certa. 
 
 Acte seguit intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que, en tot cas, pel que fa referència a l’últim prec, aquest 
Ajuntament no té res a veure amb la rehabilitació i resconstrucció de la 
comunitat de propietaris, per això no ho sabia.  
 
  
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint-i-una hores i trenta-cinc minuts, 
de la qual s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, 
juntament amb mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 
 
 
 


